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معاون استاندار هرمزگان :
پرداخت حقوق و مطالبات کارگران 

در اولویت کاری مدیران باشد 

دانش آموزان واکسن نزده 
هر هفته تست می دهند

نصب جی پی اس روی ماشین آلات 
دهیاری های هرمزگان

دستگیری مدیرشعبه موسسه ثامن
 در بندرعباس با 75 میلیارد اختلاس 

چرا طلاق افزایش یافته است؟
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گروه خبر // یوم الله سیزده آبان روز ملی مبارزه با استکبار جهانی با شعار ایستادگی و مقاومت ملت 
ایران- رمز افول سلطه استکباری آمریکا، در هرمزگان برگزار شد.

 این مراسم در بندرعباس با رژه قایق های موتوری در خلیج فارس و رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار 
شد.در این مراسم نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: انقلاب اسلامی ایران براساس مقابله با نظام تک قطبی 
وســلطه جهانی شکل گرفته است و بعنوان محوری مستقل در جهان نقش آفرینی می کند.حجت الاسلام و 
المسلیمن محمد عبادی زاده افزود: مخالفت امام با طرح استعماری کاپیتولاسیون، شهادت دانش آموزان در 
۱۳ آبان و تسخیر لانه جاسوسی آمریکا سه رویداد مهم در شکل گیری مبارزه با استکبار جهانی و نامگذاری 
این روز بود که بسیار شایسته است.وی گفت: جمهوری اسلامی ایران در مسیر مبارزه با نظام سلطه، هم نظام 
دو قطبی را فروپاشید و مبارزه نه شرقی و نه غربی را به جریان انداخت و هم با نظام تک قطبی آمریکا در دنیا 

مقابله کرد و امروز شاهد افول و شکست نظام تک قطبی و سلطه آمریکا در جهان هستیم.
رئیس سازمان عقیدتی – سیاسی نیروی انتظامی هم در این مراسم گفت: برای مقابله با خوی درندگی استکبار 

جهانی بهترین ســلاح و ابزار، انســجام داخلی و آگاه سازی عمومی جامعه ازماهیت استکبار است.حجت 
الاســلام ســید علیرضا ادیانی با بیان اینکه آمریکایی ها در تمام دوران اخیر همواره به دنبال تحقیر ملت ها 
بوده اند، افزود: کاپیتولاسیون چهره واقعی رفتار ظالمانه آمریکایی ها را با ملت ایران نشان داد و آن ها همین 
دست رفتار ها را با ملت های دیگر جهان نیز دارند.وی گفت: ۱۳ آبان یادآور انسجام ملی، ایستادگی و مبارزه 
با استکبار جهانی است و نسخه اصلی و ثمربخش مبارزه نیز، اتکای به ظرفیت های داخلی یک ملت در مسیر 

استقلال و عزت است.
رئیس سازمان عقیدتی – سیاسی نیروی انتظامی گفت: این روز حرکت نوین و آغاز تمدن جدید در مقابل 
تمدن غرب جنایتکار است.حجت الاسلام سید علیرضا ادیانی با اشاره به توانمندی دلاورمردان نیروی دریایی 
سپاه در آب های خلیج فارس افزود: بار دیگر آمریکایی ها در مقابل قدرت و رشادت فرزندان این مرز و بوم 

عاجز ماندند و دلاوران نیروی دریایی سپاه آن ها را به خاک ذلت نشاندند.

  

گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان گفت: از شناسایی ۱۰ 
آنفلوآنزا در استان خبر  به  ابتلا   مورد 

داد. 
   فاطمه نوروزیان ،ســخنگوی دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمــزگان گفت:تا کنون 
بیش از ۱۱ هزار دز واکســن آنفلوآنزا به 
بیماران خــاص و کادر درمان به صورت 
دولتی تزریق شده است.نوروزیان با اشاره 
به محدودیت ســهمیه واکسن آنفلوآنزای 

استان و کمبود آن در داروخانه ها افزود: 
تا کنون بیش از ۵ هزار دز واکسن آنفلوآنزا 
نیز به صورت آزاد در داروخانه های استان 
توزیع شــده اســت  که این میزان برای 
 اســتان کافی نیســت وبه زودی محموله 
 دیگــری از این واکســن وارد اســتان

 می شود.

  او با اشــاره به احتمال طغیان آنفلوآنزا 
در کشــور به دلیل کاهش رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی، افزود: توصیه می شود 
بیماران خاص، کودکان زیر ۶ سال، افراد 
دارای اضافه وزن و سالمندان این واکسن 

را تزریق کنند.
  ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشــکی 

هرمزگان  با اشاره به این که سال گذشته 
فقط ســه مورد ابتلا به آنفلوآنزا دراستان 
شناسایی شد گفت: تا کنون۱۰ مورد ابتلا 
به آنفلوآنزا در اســتان مشاهده شده است 
که این افزایش ابتلا هشدار دهنده است.به 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، واکسن 
آنفلوآنزا با واکسن کرونا تداخلی ندارد و 
افــراد می تواننــد ۱۴ روز پس از ابتلا به 
کرونا یا دو روز پس از تزریق واکســن 

کرونا  این واکسن را دریافت کنند.

احتمال طغیان آنفلوآنزا در هرمزگان 

 

جان دادن برای نان

مدیرکل آموزش و پرورش استان :

مشکلی در آموزش های 
حضوری نداریم 
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ادامه از تیتر یک //
   وی گفت: در ۱۳ آبان ۵۸ نیز، با تسخیر 
لانه جاسوسی هیمنه آمریکای جنایتکار 
فــرو ریخت.رئیس ســازمان عقیدتی – 
سیاســی نیروی انتظامی گفت: ۱۳ آبان 
یادآور این اســت که می توان بدون اتکا 
به شــرق و غرب، نظام مستقل ساخت و 
به پیشرفت رسید. به گزارش خبرگزاری 
 صدا و ســیمامرکز خلیج فارس؛درپایان 
شــرکت کنندگان در یــوم الله ۱۳ آبان با 
صدور قطعنامه ای در هشــت بند، ضمن 
تأکید بر بی اعتمادی مطلق به قدرت های 
ســلطه گر بویژه رژیم آمریکا، بار دیگر 
جنایت ها و طرح های خیانت بار آمریکا 
در منطقــه را محکــوم و همچنیــن با 

آرمان های امام راحل و رهبر معظم انقلاب 
و زنده نگاه داشــتن مکتب حاج قاســم 
سلیمانی تجدید پیمان کردند.در بخشی از 
این قطعنامه آمده است ملت مومن، انقلابی 
و ولایتمدار ایران، ضمن تجدید میثاق با 
آرمان هــای بلند بنیانگذار فقید جمهوری 
اســلامی امام راحل؛ تبعیت از منویات و 
رهنمود های مقام معظــم رهبری را رمز 
موفقیــت و ضمانت پیش روندگی انقلاب 
اسلامی دانسته و به اصل ماندگار و مترقی 
»ولایت فقیه« به عنوان مبنای اساســی 

عزت و اقتدار ایران اسلامی پایبندیم.
    در بخــش دیگــری از ایــن قطعنامه 
آمده اســت ما ملت مقتدر و اســتکبار 
ســتیز ایران، ضمن بی اعتمادی مطلق به 

قدرت های سلطه گر و در رأس آن، رژیم 
امریکا، خروج  جنایتکار  و  تروریســت 
برجام و  از  عهدشــکنانه آمریکایی هــا 
سردمداران  سیاست های خصمانه  تشدید 

جنایت پیشه کاخ سفید علیه نظام و ملت 
ایــران با تحمیل جنگ گســترده روانی، 
رسانه ای و اقتصادی را تجربه ای بزرگ در 

این عرصه می دانیم.

امام جمعه بندرعباس در مراسم یوم الله سیزده آبان :

شاهد شکست نظام تک قطبی و سلطه آمریکا در جهان هستیم

گروه خبر // دادســتان عمومی و انقلاب 
مرکز اســتان هرمزگان از پایش و راستی 
آزمایی مصرف سوخت تمامی ماشین آلات 
و تجهیزات مســتقر در بندر شهید رجایی 

بندرعباس خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز اســتان هرمــزگان از پایش 

 و راســتی آزمایی مصرف سوخت تمامی 
 ماشــین آلات و تجهیزات مســتقر در بندر 

شهید رجایی بندرعباس خبر داد.
   وی در این خصوص خاطر نشــان کرد: 
در راســتای ادامه طرح مقابلــه با قاچاق 
سوخت، ۳۵۰۰ دســتگاه خودرو و تمامی 
تجهیزات شرکت های مستقر در بندر شهید 

رجایی و اداره بنادر و دریانوردی استان به 
دستور قرارگاه عملیاتی پیشگیری و مقابله با 
قاچاق سوخت دادسرای عمومی و انقلاب 
بندرعباس توسط کارشناسان مربوطه مورد 
بررسی و راستی آزمایی دقیق قرار گرفتند. 
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان 
هرمزگان همچنین در ادامه بر لزوم تشــدید 

نظارت ها از ســوی متولیان تولید و عرضه 
فرآورده های نفتی تأکید کرد و یادآور شــد: 
چرخه توزیع سوخت باید قانونی، عادلانه و 
توأم با مسئولیت پذیری باشد و عدم نظارت 
بر روند عرضه فرآورده های نفتی، مسئولیت 
مدنی و کیفری متخلفان را به همراه خواهد 

داشت.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان خبر داد 

راستی آزمایی مصرف سوخت تمامی ماشین آلات مستقر در بندر شهید رجایی 

امام جمعه بندرعباس در مراسم یوم الله سیزده آبان :

شاهد شکست نظام تک قطبی 
و سلطه آمریکا در جهان هستیم

گروه خبر // در خصوص مطلب منتشــر شده در پایگاه 
اطلاع رســانی هرمز  سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شهرداری بندرعباس تکذیبیه مطلب منتشر شده 
را به دفتر پایگاه اطلاع رسانی هرمز ارسال نموده است 
ودر ادامه  لازم دانســتیم در خصوص خبر کذب منتشر 
شده توضیحاتی را جهت تنویر افکار عمومی طبق ماده 

23 قانون مطبوعات، به اطلاع عموم برسانیم . 
  با عنایت به درج خبری در پایگاه اطلاع رســانی هرمز در 
تاریخ پنجشنبه ۲۹ مهر ۱۴۰۰ با عنوان »هرمز بررسی کرد؛ 
درآمدزایــی ۲۱۵ میلیون تومانی روزنامه دریا از ســازمان 
سیما،منظر و فضای سبز شــهرداری بندرعباس/ سهم سایر 
رسانه ها زیر ۴ میلیون تومان !«  به استحضار می رساند مطلب 
فوق کاملا کذب بوده و با بررسی های انجام شده طی سال های 
۱۳۹۵ تاکنون فاکتورهای ثبت شده در سازمان سیما، منظر و 
فضای سبز شهرداری بندرعباس متعلق به روزنامه دریا بسیار 

کمتر از عدد ادعا شده در خبر بوده و مبلغ ثبت شده نیز تاکنون 
به طور کامل پرداخت نشده است. از سوی دیگر از سال ۱۳۹۵ 
تمامی آگهی های سازمان های زیرمجموعه شهرداری از طریق 
روابط عمومی شهرداری مرکزی بین نشریات توزیع شده است 
و روزنامه دریا به طور مســتقیم از سازمان های زیرمجموعه 
شــهرداری آگهی دریافت نکرده است. همچنین انتشار خبر 
کذب مذکور بلافاصله پس از اظهار نظر عضو فعلی شورای 
شهر و مدیرمســئول روزنامه دریا در خصوص برخی موارد 
 مورد رسیدگی در شورا به نظر می رسد ، پیش از آنکه جنبه 
اطلاع رسانی داشته باشد با هدف تخریب شهرداری و عضو 
شــورای شهر انجام گرفته اســت، ضمن آنکه از آغاز بکار 
شورای ششــم بیش از سه ماه نگذشته و مبالغ ثبت شده در 
سال های گذشته هیچ ارتباطی به عضویت عضو فعلی شورای 
شهر ندارد و از زمان شروع بکار شورای ششم شهر بندرعباس، 
حسب درخواست کتبی ایشان،  تاکنون هیچ آگهی یا رپرتاژی 

از سوی شهرداری و ســازمان های وابسته در روزنامه دریا 
منتشــر نشده است.مضافاً آنکه بنظر می رسد نگارنده خبر از 
حداقل دانش کافی در حوزه مالی و حســابداری برخوردار 
نبــوده و احتمالا با جمع ارقام تراز اختتامیه و افتتاحیه که در 
گزارش مالی هر سال تکرار می شود به عددی چند برابر رقم 
واقعی دست یافته که اساساً کذب محض می باشد. همچنین 
در خصوص ادعای میانگین آگهی کمتر از ۴ میلیون تومان نیز 
برای سایر نشــریات، به اطلاع می رساند که بر اساس اسناد 
حســابداری موجود، این موضوع نیز کذب می باشد و ارقام 
 واقعی موجود، بســیار بالاتر از رقم مــورد ادعا در آن خبر 
می باشد. شایان ذکر است ارقام دقیق فوق الذکر پس از طی 
روال قانونی تحقیق و تفحص شورای شهر، توسط شورا قابل 
ارائه خواهد بود.متن این تکذیبیه جهت اگاهي و اطلاع افکار 
عمومي  و شفاف سازي رسانه مربوطه به پایگاه اطلاع رساني 

هرمز ارسال شده است .

 تکذیبیه سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری در خصوص 
خبر منتشره در پایگاه اطلاع رسانی هرمز 

ادامه در همین صفحه

گروه خبــر // مدیرکل امور مالیاتــی در دیدار با 
فرماندار شهرستان ابوموسی از راه اندازی اداره امور 

مالیاتی در این شهرستان خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، در این نشســت  پوربابایی 
فرماندار ابوموسی ضمن خوش آمد گویی به مدیر کل امور 

مالیاتی استان بر لزوم پیگیری دریافت عوارض آلایندگی 
 زیســت محیطی جزیره ســیری که در بوشهر پرداخت 
می گردد تاکید و خواستار این شد تا در هرمزگان پرداخت 
و در نتیجه شهرستان ابوموســی از آن بهره مند گردد.

فرماندار ابوموسی همچنین با توجه به محرومیت شهرستان 
و مشکلات حوزه روستایی خواستار توجه ویژه این اداره 
کل به منظور افزایش میزان ارزش افزوده اختصاصی در 
این زمینه شد.در ادامه مدیرکل امور مالیاتی استان قول 
مساعد داد تا در بحث های اعتباری و تخصیص بودجه 
حاصل از درآمدهای مالیاتی اســتان توجه ویژه  ای به 

 شهرستان ابوموسی داشته باشــد.وی افزود: با توجه به 
 کاستی های موجود در ابوموسی قطعا نگاه ویژه در پرداخت 
مالیات ها به این شهرستان خواهیم داشت تا با تسریع در 
پــروژه های عمرانی مردم از آن بهره مند گردند.مریدی 
در پایان خاطرنشــان کرد: بزودی نسبت به راه اندازی 
 اداره امور مالیاتی در ابوموسی اقدام خواهیم کرد.اضافه 
می گردد در این نشســت مهندس شــریف زاده معاون 
برنامه ریزی و امور عمرانی، حمزه بی نیاز معاون سیاسی 
امنیتی، مهندس ســطوتی بخشــدار مرکزی و مهندس 

رستمی شهردار ابوموسی حضور داشتند

مدیرکل امور مالیاتی استان در دیدار با فرماندار ابوموسی خبر داد

 راه اندازی اداره امور مالیاتی در ابوموسی

آگهی جذب نیرو در شرکت پالایش نفت لاوان )سهامی عام(
شــرکت پالایش نفت لاوان در نظر دارد نیروی انسانی مجرب در زمینه فناوری اطلاعات و ارتباطات )امنیت شبکه( در قالب شرکت 
پیمانکاری به صورت اقماری ۱۴ روز کار و ۱۴ روز استراحت جذب نماید . لذا واجدین شرایط زیر می توانند سابقه و رزومه کاری خود 

را به آدرس پست الکترونیکی  Lavantraining@gmail.com  حداکثر تا تاریخ ۱۴00/0۸/۱5 ارسال نمایند .
شرایط داوطلبان :  ۱- تابع کشور جمهوری اسلامی ایران و التزام به قانون اساسی .

 * ۲- اعتقاد به دین مبین اسلام و یا یکی از ادیان شناخته شده در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران . 
3- عدم محکومین به فساد اخلاقی ، نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفری .

۴- داشتن تندرستی و توانایی کامل جسمانی به تأیید طب کار و عدم اعتیاد به مواد مخدر و روانگردان .
 5- جنسیت مرد  ۶- دارا بودن کارت پایان خدمت وظیفه یا معافیت دائم غیر پزشکی .

 ۷- بومی استان هرمزگان .
 ۸- تحصیلات حداقل کارشناسی در یکی از گرایش های فناوری اطلاعات و یا گرایش های مرتبط با موضوع 

۹- سابقه کاری حداقل ۱0 سال در زمینه های مرتبط با امنیت شبکه و امنیت سایبری ) زیر ساخت و شبکه ، سرویس های مایکروسافت، 
مجازی سازی ، سامانه های اطلاعاتی (

مدیریت منابع انسانی شرکت پالایش نفت لاوان

شرکت پالایش نفت لاوان )سهامی عام( 
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یعقوب دبیری نژاد
عضو شورای شهر بندرعباس خبر داد 

پیگیری مشکلات سند دار نمودن 
بافت فرسوده توسط 

کمیسیون عمران مجلس

انقلاب اسلامی ایران براساس مقابله با نظام تک قطبی وسلطه جهانی شکل گرفته است



آغاز پلاک گذاری درختان بندرعباس
  گروه خبر // رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس  
گفت: شهروندان می توانند به منظور شناسایی، معرفی و حفاظت درختان قدیمی محل 
زندگی خود به پویش مردمی »سهم من در حفظ درختان کهنسال شهر« بپیوندندو 
ما را در راستای پلاک گذاری درختان شهر یاری نمایند.به گزارش خبرنگار دریا ؛ 
اظهار کرد: پویش مردمی »سهم من در حفظ درختان کهنسال شهر«، طرحی است 
که به وســیله آن از عموم شهروندان دعوت می شود، با شناسایی و معرفی درختان 
کهن محل زندگی خود، در حفظ و نگهداری از این سرمایه ها سهمی داشته باشند.
وی با اشاره به خصوصیات درختان کهنسالی که شامل این طرح مردمی می شوند، 
اذعان داشت: درختانی زنده و سالم با سن بالای ۵۰ سال و یا محیط دور تنه بیش 
از۱/۵۰سانتی متر، درخت کهنسال محسوب می شوند.رئیس سازمان سیما منظر و 
فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس  با بیان اینکه به شهروندان فعال در این طرح، 
پس از اعلام نظر کارشناسان سازمان به قید قرعه  جوایزی اهدا می شود، و همچنین 
به شهروندانی که کهنسال ترین درخت را معرفی نمایند نیز جوایزی دریافت می کنند 
افزود: شهروندان می توانند از طریق تماس با سامانه ۱۳۷، تلفن پاسخگوی ۲۴ ساعته 
ویا از طریق شماره تلفن ۳۳۷۵۷۹۶۵ و یا از طریق اینستا گرام سازمان به آدرس

sima_manzar_fazayesabzeshahri در این پویش شرکت کنند.وی 

با تاکید بر این که ارزش و اهمیت درختان بر هیچ کس پوشــیده نیست، ادامه داد: 
اگر درختان از فضای شهری حذف شوند علاوه بر کاهش منابع تصفیه هوا، فضای 
بصری، زیبایی شهر و تلطیف هوا نیز تحت تاثیر قرار می گیرد.خادم  با بیان اینکه 
حفظ و نگهداری درختان به ویژه درختان تنومند و کهنسال شهر یکی از مهمترین 
دغدغه های مدیریت سازمان است، گفت: این درختان، میراث کهن شهر هستند و 
برای حفظ و نگهداری این گنجینه های ارزشمند همت و عزم همه شهروندان بیش 
 از پیش احســاس می شود.وی تصریح کرد: بعد از شناسایی درختان کهنسال شهر 

پلاک گذاری و شناسنامه دار نمودن  آنان در دستور کار سازمان قرار دارد.

معاون استاندار هرمزگان :
اقدام سپاه درمقابله با دزدی دریایی آمریکا مایه مباهات است

   گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: 
اقدام مقتدرانه جان برکفان نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مقابله 
با دزدی دریایی آمریکا در دریای عمان مایه مباهات و افتخار ملی است. ایرج 
حیدری در نشست ســتاد تنظیم بازار استان با اشاره به اقدام مقتدرانه نیروی 
دریایی ســپاه  در جلوگیری از دزدی محموله نفتی توسط آمریکا در دریای 
عمان افزود: دلاورمردان شجاع نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
اقدامی مقتدرانه و شجاعانه از دزدی و سرقت محموله نفتی کشور توسط آمریکا 
در دریای عمان جلوگیری کردند که این اقدام بی نظیر بوده است.وی با تبریک 
این اقدام قاطع دلاور مردان نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 
مردم ایران، بیان داشت: دلاور مردان شجاع نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی با این اقدام خود قدرت بی نظیر جمهوری اسلامی ایران را در حراست 
از منافع ملی خود به رخ استکبار جهانی کشیدند.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری هرمزگان همچنین در بخشی لز سخنان با اشاره به فراگیر شدن سامانه 
جامع تجارت در بخش های مختلف اقتصادی برای رصد چرخه تولید و توزیع 
کالاها، خاطرنشــان کرد: با فراگیر شــدن این سامانه در بخش های مختلف 
اقتصادی برای رصد کالاها از مبدا تا مقصد روند نظارت بر چرخه توزیع اقلام 
ضروری و اساسی تشدید می شود.حیدری تصریح  کرد: در سامانه جامع تجارت 
 اقدام های فعالان اقتصــادی در بخش های مختلف از ابتدای تولید تا مصرف 
کالا ها رصد می شود.وی ابرازداشت: جلوگیری از سوءاستفاده های احتمالی در 
روند تولید و توزیع کالاها و جلوگیری از کمبود کالا از مزایای دیگری سامانه 
جامع تجارت است.معاون استاندار هرمزگان خاطر نشان کرد: رصد لحظه ای 
بــازار کالاها و جلوگیری از کمبود و خروج کالاها خارج از چرخه اصلی از 
دیگر مزایای ســامانه جامع تجارت در رصد چرخه تولید کالاهای ضروری 
و اساسی است.به گزارش ایرنا ؛ وی تصریح کرد: تمامی دستگاه های اجرایی 
ذیربط و فعالان اقتصادی ملزم به همکاری با سازمان صنعت، معدن و تجارت و 

ستاد تنظیم بازار برای اجرای کامل طرح نظارتی سامانه جامع تجارت هستند.
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سرمقاله

   کمتر هفته ای اســت که اخبــاری از تصادفات مرگبار خودروهای 
موسوم به شوتی و قاچاقچی گازوئیل و.... در جاده های استان هرمزگان به 
گوش نرسد. البته این موضوع بایستی از زوایای مختلف مورد موشکافی، 
واکاوی و آسیب شناسی قرار گیرد. متاسفانه مسئولان و متولیان مربوطه 
نســبت به این موضوع آسیب شناسی مناسبی نکرده اند وبه همین دلیل 
تدبیر مناسبی هم اندیشیده نشده است. در یکی دو سه دهه اخیر همواره 
شــاهد بوده ایم افرادی که بیشتر این شــیوه درآمدی را امرار معیشت و 
درآمدزایی برای زندگی می دانند، در این مسیر گام برداشته اند وخطراتش 
 را هــم به جان خریده اند وگاهی جان شــان را هم ازدســت داده اند. 
 ســال های گذشته حتی بخاطر دارم با عنوان صید غیرمجاز هم صیادان 
جان شــان را ازدســت دادند واگرچه این برچسب بســیار نامناسب 
 وغیرمنطقی اســت که بر کسانی زده شود که خواســته اند شغل آباء و
 اجدادی شان را ادامه دهند و به آنها اجازه و مجوز صید داده نمی شود تا 
ذخایر دریا حفظ شود واز آن طرف کشتی های موسوم به چینی وترال، دریا 
 را از سطح تا کف می روبند و بنظر مسئولان گویا اینها هیچ آسیبی به ذخایر 
نمی زنند. وقتی آن صیادان که غیرمجاز خوانده می شــوند، اجازه صید 
نیابند، مجبورند به سمت مشاغل کاذب و قاچاق و... بروند. وقتی جوانی 
بخواهد بخشی از خانه اش را تجاری کند و با بروکراسی اداری و تخریب 
و... مواجه می شود، مجبور می شود مخفیانه مواد ومشروب و... بفروشد 
وخانه های تیمی تشــکیل شــوند. وقتی جوانان هرمزگانی در صنایع 
استخدام نمی شوند و دهها هزار نیروی انسانی مورد نیاز صنایع از خارج 
از هرمزگان تامین می شود)حضورشان باعث افزایش قیمت خانه و اجاره 
هم شده و بومیان توان خرید واجاره خانه را هم ندارند( ودر این سال ها 
جوانان فقط مجبور شــده اند به سمت مشاغل کاذب بروند، آنگاه هیچ 
مسئولی هم خود را  پاسخگوی این اجحاف ندانست  ودر میناب و رودان 
و... کارخانه و صنایعی برای اشتغال بومیان ایجاد نشد واز کشاورزان هم 
حمایتی صورت نگرفت و آنگاه جوانان جان شان را بر کف دست گرفتند 
و بدنبال مشاغلی رفتند که برچسب هم خوردند و گاهی جان شان را از 
دست دادند، چه کسی بایستی پاسخگوی وضعیت موجود باشد؟ بارها 
گفته ونوشته ایم که در قرآن کریم، امربه معروف ونهی از منکر با هم آمده 
است که این پیام را دارد که که امر ونهی بایستی درکنار هم باشد وزمانی 
که جوانان را از انجام شغلی با عنوان قاچاق و.... نهی می کنیم، بلافاصله 
بایستی امر کنیم که کدام شغل را جایگزین نماید و زمینه تحقق آنرا فراهم 
شود که متاسفانه اینگونه نیست و زمینه اشتغال چندانی برای بومیان فراهم 
نیست وبنظرم ستاد امربه معروف ونهی از منکر استان هم می تواند در این 
بخش وارد شود و  از یک طرف از برچسب زدن ها با عناوین مختلف به 
هرمزگانی ها جلوگیری کند واز طرفی دیگر از مسئولان بخواهند زمینه 
اشتغال بومیان را فراهم نمایند و حق تضییع شده شان را به آنها برگردانند 
تا برای بدست آوردن نان، جان شان را ازدست ندهند. البته چندهفته قبل 
فرمانده دریابانی استان موضع گیری هایی را دریکی از مناطق شرق استان 
برای رفع مشکلات خانواده ها و جوانان توسط مسئولان داشت که قابل 
تحسین بود و امیدواریم مسئولان در دولت سیزدهم برای رفع مشکلات 

اشتغال بومیان در استان برنامه ریزی مدونی داشته باشند.
    علی زارعی

جان دادن برای نان

گروه خبر // مدیرعامل شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشور به همراه مدیرعامل 
آبفای هرمزگان از روند اجرای پروژه های 
آب و فاضلاب شهر بندرعباس بازدید و 
فاضلاب  خانه  تصفیه  فیزیکی  پیشرفت 
شهرک پیامبر اعظم)ص(، بازسازی مخازن 
داماهی و ششصد دستگاه بندرعباس را 

بررسی کرد.
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ حمیدرضا 
جانبــاز در بازدید از پروژه بازســازی این 
مخازن، اســتفاده از سازه های پیش تنیده در 
بازســازی و اجرای این مخازن را یک اقدام 
ویژه دانســت و گفت: استفاده از این سازه ها 
علاوه بر اینکه استحکام لازم را داراست باعث 
کاهش هزینه و سرعت اجرای پروژه نیز شده 
است.به گفته وی، استفاده از سازه های پیش 

تنیده در مقایسه با سازه های بتنی معمول در 
اجرای این پروژه ها باید به عنوان یک تجربه 
موفق در سایر نقاط کشور مورد استفاده قرار 
گیرد.جانباز از مدیرعامــل آبفای هرمزگان 
خواست در این زمینه تجربیات استفاده شده 
در بازسازی مخازن داماهی و ششصد دستگاه 
در اختیار سایر اســتان ها نیز قرار گیرد.در 
ادامه بازدیــد های جانباز از پروژه های آبفا، 
امین قصمی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان به ارائه گزارش از پیشرفت فیزیکی 
بازسازی مخازن ۳۰ هزار متر مکعبی داماهی 
و ششصد دستگاه اشاره کرد و افزود: بیش از 
چهار دهه از عمر ایــن مخازن می گذرد که 
به دلیل خوردگی و فرسودگی دچار تخریب 
شده بود و امکان اســتفاده از آن امکان پذیر 
نبود  که با بازســازی دو باب مخزن ۳۰ هزار 

متر مکعبی در ماه های گذشــته یک مخزن 
۳۰ هزار متر مکعبی دیگــر نیز هم اکنون با 
استفاده از سازه پیش تنیده در حال بازسازی 
اســت که باعث صرفه جویی در هزینه ها و 
افزایش ظرفیت آن نیز شد.وی حجم مخزن 
در حال بازسازی داماهی و ششصد دستگاه 
را هر کدام ۳۰ هزار متر مکعب عنوان کرد و 
گفت: برای احداث مخزن جدید با این ظرفیت 
به اعتباری بالغ بر ۱۲۰ میلیارد تومان نیاز بود 
که با بازســازی و استفاده از سازه های پیش 
تنیده، پروژه بازســازی هر یــک از مخازن 
داماهی و ششصد دستگاه با اعتباری بالغ بر 
۹ میلیارد تومان به اتمام خواهد رسید.قصمی 
همچنین به اجرای دومین تصفیه خانه فاضلاب 
بندرعباس اشاره کرد و گفت: این تصفیه خانه 
در شهرک پیامبر اعظم)ص( با ظرفیت تصفیه 

۲۰ هزار متر مکعــب در قالب دو مدول در 
حال احداث است که با تکمیل فاز اول، هشت 
هزار و ۲۰۰ متر مکعب فاضلاب این شهرک 
تصفیه می شود.وی ادامه داد، با تغییرات قیمتی 
طی سال های اخیر نیازمند ۷۰میلیارد تومان 

اعتبار برای تکمیل این پروژه هستیم.مدیرعامل 
آبفای هرمزگان پیشرفت فیزیکی تصفیه خانه 
فاضلاب شــهرک پیامبر اعظــم)ص( را ۵۲ 
درصد عنوان کرد که در بخش ساخت ابنیه ها 

۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در بازدید از پروژه های آب و فاضلاب شهر بندرعباس :

تجربه موفق آبفای هرمزگان در اختیار سایر استان ها قرار گیرد

گروه گزارش // مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان 
گفت: از ابتدای مهرماه همزمان با آغاز بازگشــایی 
مدرسه ها از مجموع ســه هزار و ۵۷۶ مدرسه در 
سطح اســتان بیش از هزار و ۵۰۰ مدرسه روستایی 
 و کم جمعیت به صــورت حضوری فعالیت دارند که 
تاکنون با وجود کاهش شاخص های کرونایی، مشکلی 

نداشته ایم.
   ایرج بیت اللهی در مراسم تجلیل از انجمن اولیا و مربیان 
برتر کشــوری هرمزگان افزود: اگر مردم و خانواده ها در 
 کنار آموزش و پرورش نبودند، به طور یقین این مهم اتقاق 
نمی افتاد.وی بیان داشــت: اکنون نیز با پیشــنهاد طیفی 
عظیمی از خانواده ها مواجه هســتیم کــه به آموزش و 
پرورش همفکری، هم اندیشــی و کمک کنند تا در عین 
سلامت بچه هایشان، آموزش ها به صورت حضوری از 
سرگرفته شــود و این بحث تعطیلی دامنه دار مدرسه ها 
به نوعی پایان یابد.مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: خانواده ها بهتر از ما می دانند که هیچ 
محیط، مکان، ابــزار و عاملی نمی تواند کارکرد تربیتی و 
کلاس درس و مدرســه را برای فرزندانشان داشته باشد و 
بنابراین دوست دارند که مدرسه ها هرچه سریع تر شادابی 
و نشاط  خود را از حضور دانش آموزان بگیرند.بیت اللهی 
با اشاره به اینکه اکنون ناگزیر به استفاده از ابزار دیجتبال 

و هوشمند هســتیم، ابرازداشت: خانواده ها خود معتقدند 
که بهبود یادگیری و فرایند موثر تعلیم و تربیت با حضور 
دانش آموزان در مدرســه و کلاس درس اســت، چرا که 
گوشــی هوشمند و تبلت نمی تواند آنگونه که باید فرایند 
تعلیم و تربیت را در مواجه حضوری معلم به دانش آموزان 
انتقال دهنــد.وی تصریح کرد: همه باید به نهاد آموزش و 
پرورش کمک کنند تا شرایطی برای حضور دانش آموزان 
در کلاس درس فراهم شود، البته در این مسیر تابع مصوبات 
ســتاد ملی مقابله با کرونا هســتیم .مدیرکل آموزش و 
 پرورش گفت: آنچه اعلام شــده است بناست که از امروز 
) ۱۵ آبانماه جاری( مدرسه های شهری دوره دوم متوسطه 
به صورت حضوری بازگشــایی شود و وظیفه ماست که 
زمنیه های لازم از جمله ملزومات ضروری بهداشــتی و 
شیوه نامه های اجرای پروتکل های را به گونه ای فراهم 
کنیم که ســلامتی دانش آموزان به مخاطره نیافتد.وی از 
خانواده ها و بویژه اعضای انجمن اولیا و مربیان به عنوان 
رابط اصلی بین خانواده ها و مدرســه خواست که هرجا 

احساس کردید باید این اعتماد سازی به عینه خود را نشان 
دهد تا شما بتوانید بااعتماد کامل بچه ها را راهی مدرسه 
کنید درب همه مدرسه های استان به روی شما باز است و 
می توانید با بررسی و هم اندیشی و تعامل با همکاران ما و 
بعد از اطمینان خاطر، بچه ها را همراهی کنید که با مجوز 
ستاد مقابله با کرونا آموزش های حضوری را داشته باشیم.

مدیرکل آموزش و پرورش ادامه داد: برای دوره متوسطه 
اول و دوره ابتدایی همچنان که در ستاد ملی مقابله با کرونا 
تثبیت شده است، بناست که مدرسه ها از هفته اول آذرماه به 
صورت حضوری بازگشایی شود البته این درصورتی که با 
موج ششم کرونا مواجه نباشیم.مدیرکل آموزش و پرورش 
هرمزگان همچنین با اشاره به اینکه آموزش و پرورش به 
تنهایی نمی تواند دستگاه عظیم تعلیم و تربیت را اداره کند، 
گفت: این کار نیاز به مشارکت همگانی و تعامل جمعی دارد.

بیت اللهی افزود: آموزش و پرورش بدون کمک و همراهی 
مردم و خانواده ها قادر به ارائه خدمات مطلوب در حوزه 
تعلیم و تربیت آنچنان که شایســته مردم و دانش آموزان 

در تراز نظام جمهوری اسلامی ایران باشد، نیست.وی بیان 
داشت: مردم و خانواده به عنوان یکی از شرکای اصلی نظام 
تعلیم و تربیت و به عنوان یکی از ذی نفعان موثر همیشه 
در کنار آموزش و پرورش بوده اند و پیوسته با همراهی و 
تعامل آن ها توانسته ایم تا این جای کار اهداف مان را پیش 
ببریم.مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان اظهارداشــت: 
در این شــرایط سخت کرونایی مســاله تعلیم و تربیت 
 برای ما بســیار حائز اهمیت است اما در کنار آن سلامت 
دانش آموزان و همکاران فرهنگی نیز خیلی مهم است؛ پس 
قائل به دوگانگی نیست که از میان سلامت و آموزش یکی 
را تعطیل و دیگری را تقویت کنیم.وی ابرازداشت: امسال 
دومین ســال متوالی است که متاســفانه مدرسه ها بدون 
حضور توام با نشاط و شادابی دانش آموزان آغاز می شود 
و این برای ما آموزش و پروررش غم انگیز و نگران کننده 
است اما خوشبینی و امیدواری ما به اینست که خانواده ها 
در کنار ما هستند و ثابت کردند که اهتمام دارند.به گزارش 
ایرنا ؛ مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان یادآورشد: همه 
خانواده ها و بویژه در دوران ابتدایی مادران به عنوان همیار 
معلم تلقی می شوند که برای همه ما اثبات شده است و اگر 
همراهی و همکاری خانواده  ها و مشارکت شان در تعلیم و 
تربیت فرزندانشان نبود به طور حتم در این حوزه و در این 

شرایط سخت موفق نمی شدیم.

مدیرکل آموزش و پرورش استان:

مشکلی در آموزش های حضوری نداریم 

گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: پرداخت حقوق و مطالبات 
کارگران در اولویت کاری مدیران دستگاه های اجرایی باشد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در جلســه کمیســیون کارگری استان هرمزگان با اشاره به اهمیت 
پرداخت مطالبات کارگران، عنوان کرد: دســتگاه های اجرایی مدیران شرکت ها را ملزم کنند پرداخت مطالبات 
کارگران را در اولویت کاری خود قرار دهند. وی با اشاره به انتخابات تشکل های کارگری، تصریح کرد: اداره کل 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان، مقدمات برگزاری انتخابات تشکل های کارگری را با همکاری سایر دستگاه های 
اجرایی ذیربط با رعایت پروتکل های بهداشتی مهیا سازد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، 
خاطرنشان کرد: هرگونه تاخیر در پرداخت مطالبات و حقوق کارگران از سوی شرکت ها پذیرفته نیست و کوتاهی 
در این زمینه از هیچ دستگاهی پذیرفته نیست. رئوفی افزود: دستگاه های اجرایی از همه ظرفیت های استانی و 

ملی برای پرداخت به موقع حقوق و مطالبات کارگران بهره گیرند و در راستای بهبود معیشت آنها گام بردارند.

معاون استاندار هرمزگان :

پرداخت حقوق و مطالبات کارگران در اولویت کاری مدیران باشد 
 

پشت پرده سیاست 

  
خبرگزاری فارس پیشتر در گزارشی با عنوان چرا عدالت خواهی مصداقی خطرناک 
است؟ به نقل از رهبر انقلا ب درباره انتشار اسامی قبل از قطعی شدن حکم نوشته 
 بود : رهبرانقلاب ۱۴ اردیبهشــت ۱۳۸۷ در دیدار اســتادان و دانشجویان شیراز 
مــی فرماینــد: »  گفتمان عدالت خواهــی را فریاد کنید؛ اما انتقاد شــخصی و 
مصداق ســازی نکنید.«یعنی اولا اسم از کسی نبریم و دوم پیشاپیش در رسانه ها 
برای آن فرد حکم محکومیت صادر نکنیم. علت این اســت که هم احتمال اشتباه 
وجــود دارد و هم احتمال ضرر به خود فرد  و گروه عدالت خواه. رهبرانقلاب در 
همان تاریخ ۱۴ اردیبهشــت ۱۳۸۷ می فرمایند: » وقتی شما روی یک مصداق 
تکیه می کنید، اولًا احتمال دارد اشتباه کرده باشید؛ من می بینم دیگر. من مواردی را 
مشــاهده می کنم- نه در دانشگاه، در گروه های اجتماعی گوناگون- که روی یک 
مصداق خاصی تکیه می کنند؛ یا به  عنوان فساد، یا به عنوان کج روی سیاسی، یا به 
 عنوان خط و خطوط غلط. بنده مثلًا اتفاقاً از جریان اطلاع دارم و می بینم این جوری 
نیست و آن کسی که این حرف را زده، از قضیه اطلاع نداشته است. بنابراین وقتی 
شما روی شخص و مصداق تکیه می کنید، هم احتمال اشتباه هست، هم وسیله  ای 
به دســت می دهید برای این که آن زرنگ قانون دانِ قانون شــکن- که من گفته  ام 

قانون دان های قانون شکن خطرناکند- بتواند علیه شما استفاده کند.«
مارک میلی: ایران منافع ما را تهدید می کند

رئیس ستاد مشترک ارتش آمریکا تاکید کرد که ایران منافع آمریکا را تهدید می کند 
و درصورت لزوم آن ها آماده پاسخ هستند. مارک میلی، رئیس ستاد مشترک ارتش 
آمریکا که در نشست امنیتی آسپن صحبت می کرد در پاسخ به سوالی درخصوص 
تقابل ایران و آمریکا گفت: ایران خواهان رویایی آشکار با ما نیست چراکه نتیجه 
را می داند و طرف بازنده آن هاخواهند بود.وی در ادامه گفت: ارتش آمریکا آماده 
اســت هرآنچه را که رئیس جمهور در قبال ایران دستور دهد، اجرا کند.وی بدون 
اشاره به ماجراجویی های آمریکا در آب های خلیج فارس و اقدامات ثبات زدای 
نیروهای این کشور در خاورمیانه گفت: ایران منافع ما را تهدید می کند و اگر از ما 
خواسته شود آماده پاسخ هستیم.مارک میلی همچنین در این نشست امنیتی گفت 
که از جانب چین، روسیه و حملات سایبری تهدیداتی علیه این کشور مطرح است.

انتخاب مولابیگی به عنوان عضو حقوقدان شورای نگهبان 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با ۱۴۱ رأی عضو حقوقدان جدید شورای 
نگهبان را انتخاب کردند. در جلســه علنی مجلس شورای اسلامی انتخاب یک 
عضو حقوقدان شورای نگهبان از میان گزینه های پیشنهادی رئیس قوه قضائیه در 
دستور کار قرار گرفت و دو گزینه پیشنهادی محسنی اژه ای، به معرفی خود و بیان 
برنامه هایشــان پرداختند.معرفی این دو گزینه در پی استعفای محمد دهقان عضو 
سابق حقوقدان شورای نگهبان و انتصاب وی به عنوان معاون حقوقی رئیس جمهور 
صورت گرفته اســت.در جلسه علنی مجلس سیدمحمدهادی راجی عضو هیأت 
علمی دانشگاه امام صادق )ع( و غلامرضا مولابیگی معاون قضایی دیوان عدالت 
اداری به بیان برنامه های خود پرداختند و در نهایت غلامرضا مولابیگی ۱۴۱ رأی 
از مجموع ۲۳۲ رأی اخذشــده به عنوان عضو جدید حقوقدان شــورای نگهبان 

انتخاب شد.

قالیباف: رهبرانقلاب فرمودند پیش از اثباتِ جرم ، نباید اسامی را رسانه ای می کردند
این تذکر نه فقط برای نمایندگان بلکه برای صاحبان رسانه وتریبون ها و فعالان اجتماعی 
باید فصل الخطاب باشد .مجاور- این روزها  بحث بر سر »ورود مصداقی به موضوع فساد 
و اعلام آن پیش از رای قوه عدلیه«  بســیار بالا گرفته اســت. عده ای آن را ضد عدالت 
خواهی توصیف و عده ای آن را عدالت خواهی واقعی بیان می کنند اما حالا انتشــار نقل 
 قولی از رهبر معظم انقلاب نشان داد که برخی عدالت خواهی های مصداقی  که به جای نقد 
 روند ها  و پیش از صدور حکم قطعی دســتگاه قضایی و مســئول خود به جای قاضی 
می نشینند و  به انتشار اسامی افرادی می پردازند به طور جدی مورد نقد رهبر انقلاب قرار 
گرفته است . محمد باقر قالیباف رئیس مجلس در نطق پیش از دستورروز گذشته خود    نقل 
قولی از رهبر انقلاب قرائت کرد که اشاره صریح  به این موضوع داشت:» رهبر معظم انقلاب 
در هامش نامه ای که در آن به رسانه ای شدن گزارش یکی از کمیسیون های مجلس، پیش 
از بررسی و صدور حکم در دادگاه صالحه اعتراض شده است مرقوم فرموده اند: شکایت به 
جاست؛ نباید پیش از اثباتِ جرم، موضوع را رسانه ای می کردند. دنبال کنید به نحوی جبران 
شــود.« وی افزود :» این تذکر که حاکی از اهمیت توجه به حقّ الناس است نه فقط برای 
همکارانم در مجلس بلکه برای صاحبان رسانه وتریبون ها به ویژه تریبون های رسمی و برای 
فعالان اجتماعی و رسانه ای، می تواند فصل الخطاب قرار گیرد و نشان می دهد تا زمانی که 
جرمی به اثبات نرسیده است ذکر اسامی افراد مجاز نیست.« رئیس قوه مقننه همچنین گفت: 
»از همۀ همکارانم می خواهم ضمن جبران گذشته، درگزارش کمیسیون ها، نطق ها و تذکرها 
نسبت به رعایت این رهنمود جدی باشند. امیدوارم سایر تریبون ها ورسانه های رسمی و 
غیررسمی کشور وفعالان رسانه ای که خود را ملتزم به رعایت رهنمودهای رهبر انقلاب 
می دانند نیز در رعایت این مسئله کوشا باشند.« همزمان فارس نوشت:»پیگیری های انجام 
شده حکایت از این دارد که تذکر رهبر معظم انقلاب در باره مطرح شدن نام برخی از افراد 
در گزارش یکی از کمیسیون های مجلس مربوط به گزارش کمیسیون اصل ۹۰ در باره 
بورسیه ها بوده است.افرادی که نام شان در گزارش کمیسیون اصل ۹۰ در صحن مجلس 
قرائت شده طی نامه ای اعلام کرده اند که دادگاه هنوز برای آن ها حکمی صادر نکرده است 
و  از مطرح شدن نام شــان پیش از صدور حکم دادگاه گله مند بودند.«این گزارش در 
تاریخ ۲۰ مهر ماه  توسط علی خضریان سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس در صحن 
علنی مجلس قرائت شــده بود . در همین زمینه تعدادی از کاربران توئیتری این صحبت 
های رئیس مجلس را در زمینه اظهارات اخیر حجت الاســلام حاج علی اکبری رئیس 
شورای سیاست گذاری ائمه جمعه که گفته بود نباید در تریبون نماز جمعه ورود مصداقی 
به موضوع فساد داشــت، اعلام کردند.کاربری در همین باره  در توئیتر نوشت :» تذکر 
رهبرانقلاب به مجلس درباره اسم بردن از افراد در گزارش یکی از کمیسیون ها ]بدون آن 
که دادگاه حکم صادر کرده باشد[ و تایید رهبری بر لزوم جبران آن گزارش، تلنگری دیگر 
به من، شما و همه کسانی است که به عدالت خواهی مصداقی اصرار دارند.«کاربر دیگری 
لازمه این تلنگر را  حضور و تقویت قاضی و قوه قضاییه مســتقل دانست . در این میان 
محمد سعید احدیان دستیار سیاسی و رسانه ای رئیس مجلس از منظر دیگری به موضوع 
نگریسته  و در توئیتی در این باره نوشت : »تذکر رهبر انقلاب مبنی بر عدم نام بردن اسامی 
قبل از اثبات جرم، فصل الخطابی برای همه اســت .باید با کمک به دستگاه قضایی برای 
حل مشکلات مالی و قانونی، امکان رسیدگی دقیق وفوری گزارشگری فساد را مهیا کرد تا 
دغدغه نتیجه بخشی افشاگران دلسوز برطرف و صف آن ها از صف پروژه بگیران جدا شود.«

مادران شاغل دارای فرزند زیر 6سال شامل دورکاری شوند 
فراکسیون زنان مجلس تاکید کرد: جهت حل مشکلات مادران شاغل دارای 
فرزند زیر ۶ ســال یا فرزند دبستانی، این دسته از شمول ستاد ملی کرونا 
خارج شوند و بتوانند از دورکاری استفاده کنند. فراکسیون زنان مجلس در 
نامه ای به رئیس جمهور خواستار تداوم دورکاری مادران شاغل دارای فرزند 
زیر ۶ سال و دبستانی شد. متن این نامه به شرح زیر است:حجت الاسلام  
و المســلمین جناب آقای دکتر رئیســی؛رئیس محترم جمهوری اسلامی 
ایران؛احتراماً پس از مصوبه جدید ستاد ملی کرونا و اعلام سازمان اداری 
 و اســتخدامی به دســتگاه های اجرایی مبنی بر لغو دورکاری، با توجه به 
کلی  بودن این لغو و در نظر نگرفتن شــرایط مادران شاغلی که فرزند زیر 
۶ سال یا دبستانی دارند، مشکلات عدیده ای برای این دسته مادران ایجاد 
شده و در همین زمینه مراجعات مردمی به دفتر نمایندگان صورت گرفته 
اســت.ضمن آن که علیرغم اعلام رســانه ای معاون امور زنان و خانواده 
ریاســت جمهوری مبنی بر تداوم دورکاری برای این دســته از مادران، 
شاهد عدم همکاری دســتگاه های اجرایی در این زمینه هستیم.در همین 
راســتا مقتضی است جهت حل مشکلات مادران شاغل دارای فرزند زیر 
۶ ســال یا فرزند دبستانی، این دسته از شمول این مصوبه خارج شوند و 
بتوانند از دورکاری اســتفاده کنند.به گــزارش فارس، میثم لطیفی رئیس 
سازمان اداری و استخدامی کشور ۲۷مهرماه۱۴۰۰ بخشنامه لغو دورکاری 
و لزوم حضور منظم و کامل کارمندان دســتگاه های اجرایی و ادارات در 
محل کار به اســتثنای نیروهای مسلح را ابلاغ کرده بود.در این بخشنامه 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی آمده است: 
در اجرای بند ۳ از مصوبات هشــتاد و نهمین جلســه ستاد ملی مدیریت 
بیماری کرونا به تاریخ ۲۴   /۷  /۱۴۰۰ )ابلاغ شده طی نامه شماره ۷۸۵۸۱ 
مورخ ۲۵ /۷ /۱۴۰۰ رئیس دفتر محترم رئیس جمهور( و بند ۶ مصوبات 
بیست و سومین قرارگاه عملیاتی ســتاد ملی مبارزه با کرونا )ابلاغ شده 
طی نامه شــماره ۱۱۴۸۳۳ مورخ ۲۵ /۷ /۱۴۰۰ وزارت کشــور( موارد 
زیر برای اجرا ابلاغ می گردد:۱- با توجه به بهبود شــرایط کشور از نظر 
واکسیناســیون در مقابل ویروس کرونا، بخشنامه شماره ۳۷۴۸۹۹ مورخ 
۲۷ /۸ /۱۳۹۹ این ســازمان از تاریخ ابلاغ این بخشــنامه موقوف الاجرا 
اعلام می شــود. لذا ضروری اســت همه کارمندان دستگاه های اجرایی و 
ادارات در محل کار خود حضور منظم داشته باشند.۲- ساعت کار روزانه 
کارمندان دســتگاه های اجرایی کماکان مطابق بند ۴ مصوبات بیســت و 
یکمین جلســه مورخ ۳ /۳ /۱۳۹۹ ســتاد ملی مدیریت بیماری کرونا با 
در نظر گرفتن مفاد بند )۳( بخشــنامه شماره ۹۹۷۷۸ مورخ ۷ /۳ /۱۳۹۹ 
این سازمان از ســاعت ۷:۳۰ تا ۱۴:۳۰ می باشد.۳- با توجه به ظرفیت 
موجود واکسیناســیون در کشور، تمام دســتگاه های اجرایی و ادارات، 
ملزم به پیگیری جدی امر واکسیناســیون کارمندان خود و خانواده ایشان 
می باشــند. کارمندان نیز مکلفند در راستای تحقق ایمنی سازی جمعی، در 

دریافت واکسن کرونا اهتمام لازم را مبذول دارند.

گــروه خبر// یعقوب دبیــری نژاد، عضو 
شورای شهر بندرعباس در جریان بازدید 
اعضای کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی از محلات بافت فرسوه بندرعباس 
کمیسیون  اعضای  از حضور  ضمن تشکر 
عمران گفت: همکاری مردم و معتمدین با 
راه وشهرسازی و شهرداری در محلات بافت 
فرسوده کم نظیر است و مردم با دل و جان 
آماده همکاری برای نوسازی بافت فرسوده 
و بازگشایی معابر هستند اما متاسفانه فاقد 
سند بودن منازل این محدوده در عمل احیا 

بافت فرسوده را قفل نموده است. 
  به گــزارش خبرنگار روزنامــه دریا، عضو 
شــورای شــهر بندرعباس اظهار کرد: برخی 
کوچه هــا در بافت فرســوده امــکان تردد 
 خودرو ندارد و با موتور سیکلت نیز به سختی 
می تــوان در آن محلات تردد نمــود که در 
صورت بــروز کوچکترین حادثه ای با بحران 
انسانی مواجه خواهیم بود.دبیری نژاد با تشکر 
 از بنیاد مســتضعفان و ســتاد اجرایی فرمان 
امام )ره( در واگذاری اسناد مالکیت به ساکنین 
بافت فرســوده بندرعباس گفت: اکثر ساکنین 
در این مناطق از قشــر متوسط و آسیب پذیر 
شهر هســتند و توانایی پرداخت مبالغ اعیانی 
به نرخ کارشناســی جهت اخذ سند را ندارند 
و از طرف دیگر رای صادره در دیوان عدالت 
اداری و ابطال نحوه قیمت گذاری قبلی، نگرانی 
های مردم را افزایش داده است. لذا برای حل 
مشــکل مردم این مناطــق از اعضای محترم 

کمیسیون عمران مجلس  در خواست دارم در 
 مرحله اول با قانونگذاری مناسب هزینه های 
سند دار شــدن منازل مردم در این مناطق را 
کاهش دهند و پس از آن نسبت به جذب سرمایه 
 گذار جهت نوسازی این بافت مساعدت نمایند.
دبیری نژاد همچنین در حاشیه بازدید اعضای 
کمیســیون عمران مجلس شــورای اسلامی 
از شــهرک پیامبر اعظم بندرعباس نیز گفت: 
احداث شــهرک پیامبر اعظم برای ســکونت 
فوری مردم فاقد مســکن و مستاجرین اقدام 
خوبی بود اما بیش از ده ســال از ساخت آن 
گذشــته و هنوز فاقد زیرساخت های مناسب 
شهری اســت. همین موضوع این شهرک را 
به یک روســتای بزرگ محروم در مجاورت 
بندرعباس مبدل نموده اســت. در پایان این 
بازدیدها، نشست مشترکی با حضور اعضای 
شورای شــهر، شــهردار، اعضای کمیسیون 
عمران و معاونین ستاد بازآفرینی شهری ایران 
 برگزار شــد و طی آن مقرر شــد تا مشکل 
سند دار شدن اراضی بافت فرسوده بندعباس از 
طریق کمیسیون عمران مجلس پیگیری گردد 
و همچنین ستاد بازآفرینی شــهری ایران در 
قالب تفاهم نامه ای نسبت به سرمایه گذاری 
در مناطق بافت فرسوده بندرعباس اقدام نماید. 
لازم به ذکر اســت اعضای کمیســون عمران 
مجلس شورای اسلامی به دعوت منصور آرامی 
نماینده هرمزگان در مجلس، طی سفر دو روزه 
به هرمزگان از بخش های مختلف عمرانی و 

زیرساختی استان بازدید نمودند.

یعقوب دبیری نژاد، عضو شورای شهر بندرعباس خبر داد 

پیگیری مشکلات سند دار نمودن 
بافت فرسوده توسط کمیسیون عمران مجلس
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کرونا
بشنو از من چون حکایت می کنم
و از کرونا ، من ، شکایت می کنم

این شکایت از منِ تنها نبود
عالمی شاکی از آن ویروس بود

هر کسی از او گزندی دیده است
طاقت انسان از او ببریده است
از کجا آمد، چگونه، با چه رو

کرد خود را وارد این گفت وگو
  حسن بشیر 

***
ترک  مرغ       

دیده ام در خواب و رویا مرغ را
ترک باید کرد گویا مرغ را

دوش در صف ، پیرمردی داد زد
مرغ ما را خورده یا ما مرغ را

من نمی دانم چه طوری حذف کرد  
مادر از کل غذا ها مرغ را

 با سویا ته چین و کتلت می  پزد
کرده مثل یک معما مرغ را

مصرفش چربی خون می آورد  
خوب شد کم خورد بابا مرغ را
باید انگاری فراموشش کنیم
هر خوراک پختنی با مرغ را

  رضا حسین پور

طنز

جنوب کشور

حســن سیلاوی سرویس اســتان ها // 
جندی  پزشکی  علوم  دانشــگاه  رئیس 

شاپور اهواز نســبت به کاهش شهرهای 
آبی استان خوزســتان و تغییر وضعیت 

شیوع بیماری هشدار داد. 
به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتــر فرهاد 
ابول نژادیان با اشاره به کاهش شهرهای آبی 
خوزستان در رنگ بندی جدید کرونا، اظهار 
کــرد: در رنگ بندی جدیــد گتوند و کارون 
از وضعیــت آبی خارج شــده اند و اکنون در 
وضعیت زرد قرار دارند. مسجدسلیمان نیز از  
وضعیت زرد بــه وضعیت نارنجی تغییر کرده 

است.

وی افزود: هر چند افزایش محسوس بیماری 
در خوزستان نداریم اما کاهش شهرهای آبی، 
زنگ خطر وقوع پیک بعدی اســت. از مردم 
می خواهیم هر چه سریع تر نسبت به دریافت 
واکسن اقدام کنند تا با واکسیناسیون حداقل 

۸۵ درصدی از وقوع پیک بعدی جلوگیری 
شود.

رئیس دانشــگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز نســبت به کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشتی هشــدار داد و بیان کرد: در رعایت 

زیرا  شــود  ســهل انگاری  نباید  پروتکل ها 
در صــورت ادامــه روند کاهشــی رعایت 
با افزایش موارد  پروتکل های بهداشتی قطعا 

بیماری مواجه می شویم.
ابول نژادیان افزود: واکسیناســیون و رعایت 

پروتکل های بهداشتی لازم و ملزوم هستند و 
باید هر دو مورد با هم رعایت شوند تا شاهد 

پیک بعدی نباشیم.
وی با اشاره به آغاز واکسیناسیون دوز سوم 
برای افراد بالای ۶۰ ســال گفت: کلیه افراد 
بالای ۶۰ سال که واکسن های غیرفعال شده 
یعنی سینوفارم، بهارات و کووبرکت دریافت 
کرده اند، پس از گذشــت چهار ماه از نوبت 
دوم، برای دریافت نوبت سوم واکسن به مراکز 

واکسیناسیون مراجعه کنند.

رئیس علوم پزشکی اهواز  هشدار داد

کاهش شهرهای آبی خوزستان 

آرزو توکلی سرویس استان ها // معاون فناوری 
اطلاعات و ارتباطات ســازمان پدافند غیرعامل 
کشور با اشــاره به سهم صنایع در اقتصاد کشور 
گفت: پس از بررسی های وزارت صنعت، معدن و 
تجارت قرار است در کشور سهمیه ای از گاز ذخیره 
شــود تا در مواقع بحران از آن استفاده و فشار از 

دوش صنایع برای تداوم تولید برداشته شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علیرضا مبارک در مراسم 
گرامیداشت هفته پدافند غیرعامل در سالن سینما آزادی 
شهر سرچشمه از توابع شهرســتان رفسنجان استان 
کرمان اظهار کرد: زیرســاخت های برق و انرژی در 
صنایع کشــور باید مصون سازی شوند تا لطمه ای به 
تولید وارد نشــود.وی خاطرنشــان کرد: پیگیری این 
امور جزو مســائل پدافند غیرعامــل و تدابیری لازم 
 نیاز است تا کمبود گاز و برق در زمستان، این چالش 
مشکل زا در واحدهای صنعتی و تولیدی کاهش یابد.

معاون فاوای سازمان پدافند غیرعامل کشور خاطرنشان 
کرد: صنایع کشور هر کدام باید نیروگاه مستقل داشته باشند 
تا برق و انرژی مورد نیازشان را تولید کند.وی در ادامه با 
اشاره به اینکه مجتمع مس سرچشمه سال گذشته دچار 
 حمله سایبری شد اظهار کرد: در این زمینه بخشی از 
رایانــه ها و حوزه اینترنت این مجتمع دچار اختلال 
شــد؛ اخیراً هم شبکه سوخت کشــور متوجه این 
حمله شــد که نشــان دهنده این است که حملات 
 ســایبری روزافــزون اســت.مبارک افــزود: لذا 
راه اندازی مرکز مســتمر رصد و پایش تهدیدهای 

 صنایــع بایــد در اولویــت این صنایع باشــد که 
خدشه ای به زیرساخت و تولید آنها وارد نشود.وی 
افزود: تهدیداتی که متوجه صنایع می شود علاوه بر 
ایجاد خسارت های مالی و تولیدی، موجب زیر سوال 
رفتن اعتبار و امنیت بین  المللی هم می شود زیرا ایران 
از نظر امنیت در بین کشورهای جهان  سرآمد است.
مبارک تاکید کرد: هر کشوری در حوزه های مختلف 
کشاورزی، اقتصادی، سیاســی و غیره در صورتی 
می تواند به رشــد و توسعه پایدار دست پیدا کند که 
توانمندی و قدرت بازدارندگی لازم را کســب کند.

وی افزود: ۴۰ درصد از اقتصاد مملکت توسط صنایع 
 تأمین می شــود و مجتمع مس سرچشمه هم سهم 
قابــل توجهــی از اقتصــاد را در بــر دارد، لذا با 
 سیاســتگذاری هایــی که توســط مســئولان در 
سال های گذشته تاکنون در امر مسایل صنعتی شده، 
آینده نگری ها انجام می شــود تا تولید تداوم داشته 
باشــد.مبارک تصریح کرد: بخش مهم و گسترده ای 
از  نیازهای عمومی جامعه در کشور از ناحیه صنایع 
تأمین می شود پس علاوه بر توسعه باید برای مسائل 
 تولید اِنبوه، فروش و صادرات هم برنامه ریزی های 
موفقیت آمیز داشت.معاون سازمان پدافند غیرعامل 
کشــور ادامه داد: بــرای تداوم تولیــد، صیانت از 
زیرســاخت ها مهم اســت که در ســازمان پدافند 
غیرعامل به آن توجه جدی می شود تا صنایع تولیدی 
با مخاطرات و تهدیدهــا و کاهش محصول مواجه 
نشوند.پیمان سلاجقه مدیرکل پدافند غیرعامل استان 

کرمان هم در این نشست عامل ایجاد تهدیدات را در 
عرصه سایبری، پیشرفت های بشر در همه حوزه ها 
بویژه اقتصاد و تولید دانســت و گفت: لذا پایداری و 
ایمن سازی سایبری اولویت سازمان ها، بخش های 
دولتی، خصوصی و غیره باشد.وی با اشاره به اینکه 
آب و برق از زیرســاخت های مهم صنایع هستند 
گفت: در مجموعه مس سرچشــمه رفسنجان باید 
طرح جامع مقابله با تهدیدات حوزه های شیمیایی، 
سایبری، زیرساخت و غیره تدوین شود؛ این صنعت 
از نظــر اقتصادی، محصولی مهم و ارزآور را تولید و 
صادر می کند.حســین احمــدی مدیر مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان هم در این نشست اظهارداشت: 
از ۱۰ سال قبل کار شناسایی نقاط آسیب زا در مجتمع 
مس سرچشمه انجام می شود که از سال قبل به طور 
جدی این فرایند در دســتور کار قرار گرفته است.
وی گفت: در مجتمع مس سرچشمه نقاط آسیب زا 
در حوزه ســایبری  در حال شناسایی و رفع  است تا 
این ظرفیت عظیــم مس که از قطب های مهم تولید 
و صادرات کالای  ارزآور اســت با مشکل روبه رو 
نشــود.مدیر مجتمع مس سرچشمه رفسنجان بیان 
کرد: در سال ۹۷ کمیته امنیت با محوریت حراست، 
همکاران آی تی و واحدهای ایمنی و پشتیبانی تشکیل 
و در حوزه صیانت از اتوماسیون صنعتی، حوزه آی 
تی و لجســتیک این مجتمع اقدامات مطلوبی انجام 
شد.شهرستان رفســنجان در ۱۰۰ کیلومتری شمال 

مرکز استان کرمان قرار دارد.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 اســتان یزد گفت: مدرن ترین چاپخانه افست کشــور که مراحل پایانی 
راه اندازی را طی می کند، بزودی در استان مورد بهره برداری قرار می گیرد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، مجید جوادیــان زاده در آیین تجلیل از 
برگزیدگان صنعت چاپ استان یزد اظهار کرد: هم اکنون ۱۱۸چاپخانه در 
اســتان وجود دارد که از این تعداد ۳۶ باب آن در مرکز اســتان فعال که 
ظرفیت بالای این صنعت را در استان نشان می دهد.جوادیان زاده با بیان 
تشکیل اتحادیه صنعت چاپ در استان گفت: در زمینه توسعه صنعت چاپ 
و نشر در استان موافقان و مخالفانی وجود دارد اما تجربه موفق استان های 
قم و اصفهان در این زمینه  مورد اســتفاده قــرار می گیرد و لذا از طریق 

حوزه اقتصادی استان پیگیری های لازم برای تحقق بهره گیری حداکثری 
از ظرفیت این صنعت صورت گرفته است.وی خاطرنشان کرد: استان یزد 
می تواند در زمینه چاپ در کشور ســرآمد باشد و این صنعت در دوران 
کرونا با مشــکلاتی مواجه شده است که امیدواریم با فعالیت های صورت 
گرفته بخشی از این مشکلات رفع شود.معاون فرهنگی اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان یزد گفت: امسال برای هفتمین دوره مراسم تجلیل از 
برگزیدگان صنعت چاپ در استان به دلیل وضعیت کرونا به صورت محدود 
برپا شد.سیدخلف حوتی نژاد افزود: اینگونه برنامه ها نقش مهمی در معرفی 
هرچه بهتر ظرفیت های صنعت چاپ و نشر و حمایت از این بخش دارد.در 

این مراسم از برگزیدگان صنعت چاپ استان یزد تجلیل شد. 

معاون سازمان پدافند غیرعامل :

سهمیه ای از گاز برای مواقع بحران صنایع کشور ذخیره می شود

مدرن ترین چاپخانه آفست کشور در یزد آماده بهره برداری می شود

  

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
بوشــهر گفت: هیچ گزینه جایگزینی 
در این اســتان برای منابع آبی که از 
استان های همجوار می آید، وجود ندارد 
و تنها راه تکمیل پروژه آب شیرین کن ها 

است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالحمید 
حمزه پور اظهــار کرد: بخش عمده آب 
شرب مصرفی در استان بوشهر از طریق 
اســتان های همجوار تامین می شود در 
راستای کاهش وابستگی اقدامات خوبی 
صورت گرفته که یکی از اقدامات مهم در 
این زمینه توسعه تاسیسات آبشیرین کن 
در نوار ساحلی استان است.وی اضافه 
کــرد: شیرین ســازی آب دریا یکی از 
مهمترین راهکارها است که در این راستا 
تلاش داریم با رفع موانع و مشــکلات، 
زمینه تســریع در ساخت و تکمیل این 

پروژه ها فراهم شود.
  وی بــه هزینه هــای بســیار بالای 
شیرین سازی آب دریا اشاره کرد و ادامه 
داد: هزینه تمام شــده یک متر مکعب 
آب در آب شــیرین کن گاهی تا ۶ برابر 
نســبت به آب های طبیعی است از آن 
طرف همین آب با قیمت بســیار ناچیز 
به دست مردم می رسد.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: 
طرح های آب شیرین کن استان بوشهر با 
ظرفیت ۹۶ هزار مترمکعب در شبانه روز 
در دست اجرا است که ظرفیت ۲۰ تا ۳۰ 
هزار مترمکعب در شبانه روز آن امسال به 

بهره برداری می رسد.
  حمزه پــور عنوان کــرد: هم اکنون در 
شهر بوشــهر یک پروژه آب شیرین کن 
با ظرفیت ۲۲ هــزار و ۵۰۰ مترمکعب 
در مدار تولید اســت همچنین دو پروژه 
مهم آب شــیرین کن در استان بوشهر در 
دست اجرا است که یکی دارای ظرفیت 

۱۷ هزار مترمکعب و دیگری ۳۵ هزار 
مترمکعب است و در مجموع ۵۲ هزار 

مترمکعب ظرفیت دارند.
  وی بــا بیــان اینکه فــاز اول پروژه 
آب شیرین کن ۱۷ هزار مترمکعبی بوشهر 
به زودی وارد مدار تولید می شود، افزود: 
فــاز اول این پروژه پنج هزار مترمکعب 
ظرفیت دارد و کل پروژه نهایتا تا ســال 

آینده افتتاح می شود.
  مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان بوشهر با اشاره به اینکه در حال 
حاضر روزانه ۴۰ هزار مترمکعب آب از 
طریق شیرین سازی دریا تامین می شود، 
عنوان کرد: پیش بینی می شــود تا پایان 
سال ۲۰ هزار تا ۳۰ هزار مترمکعب به 

این ظرفیت اضافه شود.
  حمزه پور با اشــاره بــه اینکه طرح 
ایجــاد تاسیســات آب شــیرین کن به 
روش bOO و بــا مشــارکت بخش 
خصوصی انجام می شــود، خاطرنشان 
کرد: با برگزاری مناقصه ســرمایه گذار 
برای قرارداد ســاخت آب شــیرین کن 
انتخاب می شــود و متن قرارداد بدون 
دخل و تصرف شــرکت آب و فاضلاب 
استان بوشهر و با نظر وزارت نیرو بسته 

می شود.
   وی با اشــاره به اینکــه مدت زمان 
قرار داد آب شیرین کن ها در بوشهر ۱۵ 
ساله است، اضافه کرد: از زمان تولید آب 
مطابق با قیمت توافقی و متناسب با در 
نظر گرفتــن ضریب تورم بانک مرکزی 
دولت به صورت تضمینی سالیانه آب را 

از سرمایه گذار می خرد.
  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
بوشهر با اشاره به لزوم رفع مشکلات و 
موانــع پیش روی احداث تاسیســات 
آب شــیرین کن تاکید کرد: مشــکلات 
از جمله محدودیت های  سرمایه گذاران 
مالی و تســهیلات باید رفع شود و این 

امر نیازمند همراهی همه دستگاه ها است.
حمزه پور کاهش مدت زمان نوبت بندی 
آب در اســتان بوشهر گفت: ۲۵ درصد 
آب مورد نیاز استان بوشهر از رودخانه 
 شاپور، چشــمه ساســان و چاه های 
سر بالا تامین می شد که اینها پارسال با 
توجه به کاهش نزولات آسمانی ۳۰ تا 
۴۰ درصد کاهش ذخیره آبی داشتند و 
همین موضوع سبب شــد ۳۰هزار متر 
مکعب از این طریق را از دست داده ایم 
و همیــن موضوع منجر به کاهش زمان 
نوبت آبگیری در استان شده است.وی 
با بیان اینکه در استان بوشهر هیچ منبع 
جایگزینی در استان بوشهر برای منابع 
آبی که از اســتان های همجوار می آید، 
وجود ندارد و تنها راه آب شــیرین کن ها 
هســتند، تاکید کرد: در طول یک تا دو 
ســال آینده وابستگی آبی استان بوشهر 
به آب شیرین کن ها به ۴۰ درصد خواهد 

رسید.
  مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب 
استان بوشهر با اشاره به اینکه میانگین 
آب تولیدی مورد نیــاز هر فرد در این 
استان استاندارد و معادل ۳۰۰ لیتر است 
اما فرسودگی شبکه های آبی و مصارف 
غیرشرب مشکل ساز شده است، تصریح 
کرد: توســعه شــهرها در استان بوشهر 
همراه با توســعه زیرساخت های شبکه 
و تاسیســات آب آشامیدنی نبوده است 
با این حجم آب تولیدی اســتان بوشهر 
نباید جیره بندی آب وجود داشته باشد.

حمزه پــور با بیان اینکه ســازمان ها و 
ادارات دولتی استان بوشهر ۲۰۰میلیارد 
تومان به شرکت آب و فاضلاب استان 
بوشــهر بدهی دارند، اظهــار کرد: در 
می توان  هزینه  ایــن  پرداخت  صورت 
آن را صــرف نوســازی خطوط لوله و 
پرداخــت حقوق کارگران بــرای ارائه 

خدمات کرد.

تکمیل آب شیرین کن ها ؛ تنها راه کاهش وابستگی آبی بوشهر

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // رئیس انجمن 
برنج کاران خوزستان گفت: استان خوزستان در زمینه 
کشت برنج، رتبه ســوم را در کشور دارد اما ممنوعیت 
کشت در سال جاری موجب تضعیف این صنعت در استان 

شد و امرار معاش برنج کاران را تحت الشعاع قرار داد. 
   محمد سواری در نشست خبری که ، در اهواز برگزار شد، در 
خصوص کشت برنج در سال جاری در خوزستان اظهار کرد: 
در سال ۱۴۰۰ کشت برنج از خردادماه آغاز شد اما این کشت 
با ممنوعیت مواجه شد؛ پیگیری های متعددی در این خصوص 
انجام شد اما به نتیجه ای نرســید و فکری برای امرار معاش 
برنج کاران نشد.وی افزود: جلسات گسترده ای با استاندار وقت، 
سازمان جهاد کشاورزی و آب و برق در خصوص عدم کشت 
 برنج برگزار شد اما باز هم این موضوع به نتیجه ای نرسید و پس از 
اجرایــی شــدن ممنوعیــت عدم کشــت، به جــای عدم 
پاســخگویی مناسب به کشــاورزان، باید شــاهد تعامل با 
کشــاورزان می بودیم.رئیس انجمن برنج کاران خوزســتان 
 گفت: بســیاری از زمین هــای موجود در اســتان به دلیل 
شور بودن، اغلب برای کشت برنج مناسب هستند. در سال ۹۹ 
حدود ۲۰۰ هزار هکتار برنج کشت شده بود اما در سال جاری 

این میزان به ۸۰ هزار هکتار کاهش پیدا کرد و در نهایت ۲۸۰ 
هزار تن محصول شلتوک برداشــت شد.سواری بیان کرد: با 
توجه به تنش های آبی به وجودآمده در سال جاری، بسیاری 
از این مزارع از بین رفتند و از آنجایی که سرانه مصرف سالانه 
برنج هر فرد، ۴۲ کیلوگرم در ســال است، میزان برنج تولید 
شده در استان، جوابگوی مصرف نیاز مردم خوزستان در سال 
جاری نیست.وی با اشــاره به اینکه تا کنون تسهیلاتی برای 
خسارت برنج کاران و صنایع وابسته به برنج در نظر گرفته نشده 
است، گفت: استان خوزستان در زمینه کشت برنج، رتبه سوم 
را در کشور دارد اما ممنوعیت کشت در سال جاری موجب 
تضعیف این صنعت در استان شد و امرار معاش برنج کاران را 
تحت الشعاع قرار داد.سواری یادآور شد: اهمیت موضوع عدم 
کشت برنج در استان خوزستان به مسئولین گوشزد شد و مساله 
عدم کشــت برنج و خسارت های ناشی از آن، باید در بودجه 
سالانه کشور لحاظ می شد اما چنین اتفاقی به وقوع نپیوست 
و زمانی که در خصوص در نظر گرفتن خســارت های مالی 
عدم  کشت برنج با مسئولین استانی مکاتبه می کردیم، در پاسخ 
عنوان می کردند که این موضوع در حیطه کاری آن ها نیست.
وی با بیان اینکه کیفیت برنج تولیدی اســتان مطابق با میل و 

ذائقه مردم تمام کشــور بوده و از محبوبیت بالایی برخوردار 
است، اظهار کرد: بسیاری از این کشاورزان از روستا به شهر 
در حال مهاجرت هستند زیرا آب برای کشت و زرع ندارند. 
در حالی که عکس این موضوع باید اتفاق می افتاد.ســواری 
با اشــاره به اینکه متاسفانه کشاورزان صداقت و صراحتی از 
مسئولین نمی بینند، گفت: قبل از اعلام ممنوعیت کشت برنج، 
باید به کشاورز آموزش داده می شد و اطلاع رسانی به آن ها نیز 
باید از چند ماه قبل از اعلام عدم کشــت، به کشاورزان انجام 
می شد نه در زمان کشت! رئیس انجمن برنج کاران خوزستان 
گفت: در ســال ۹۷ با خشکســالی مواجــه بودیم و تمامی 
توجهات به سمت چرایی کاشت برنج در استان معطوف شد و 
در سال ۹۸ نیز با وقوع سیل اراضی برنج مردم را آب برد؛ این 
موضوعات نشان دهنده عدم نظم و وجود بی برنامگی در بین 
مسئولان است.وی با بیان اینکه برای صنایع آب بر در استان 
برنامه مصرف آب وجود دارد اما برای کشــاورز خوزستانی 
برنامه ای وجود ندارد، اظهار کرد: حدود ۵۰۰ واحد شالیکوبی 
در استان خوزستان با اشتغال زایی حدود ۱۰ هزار نفر وجود 
دارد که تنها مواد اولیه مورد استفاده  آن ها، شالی است و با عدم 
کشت برنج، امرار معاش این افراد نیز در خطر قرار گرفته است.

رئیس انجمن برنج کاران خوزستان : 

مشکل امرار معاش برنجکاران خوزستانی با عدم کشت 

طرح :  بیتا هوشنگی

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
 تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم علاقمندان 

می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

طرح :  بیتا  هوشنگی

کرونا

فضای مجازی

کاریکاتور

مریم عباس زاده



4
شنبه 15 آبان 1400

30 ربیع الاول 1443

سال بیستم شماره 3737

فرهنگ  وهنر

 آثار نویسندگان حوزه کودک و نوجوان هرمزگانی 
گردآوری می شود

  ســرویس فرهنگی //  با هدف گردآوری آثار ناشران و نویسندگان 
استانی، آثار نویســندگان حوزه کودک و نوجوان هرمزگانی به کتابخانه 
مرجع کانون راه می یابند. مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
استان هرمزگان  افزود: در فراخوانی از نویسندگان حوزه کودک و نوجوان 
هرمزگانی دعوت شــده است تا دو نسخه از اثر خود را به کتابخانه مرجع 
ارسال کنند.پروین پشتکوهی اضافه کرد: کتابخـانه ی مرجع کـانون پرورش 
فکری، یکــی از مهمترین کتابخانه های تخصصــــی و تنها کتابخانه ی 
تخصصــی مرجع کتـاب هـــای کودکـان و نوجوانـان کشور است. وی 
افزود: تأثیرگـذاری وجریـان سازی درحوزه ی داخلی وخارجی ادبیات 
و هنر کودک و نوجوان، مرجعیت در کتـاب هـــای پژوهشــی و نظری 
تـألیفی و ترجمه ی حوزه ی کودک و نوجوان، تجمیع کلیه ی کتـاب های 
کودک و نوجوان از آغاز تاکنون و انجـام ده هـا پروژه ی تحقیقـاتی، ازجمله 
دســتاوردهای سالیـانه این کتابخـانه است. مدیرکل کانون بیان کرد: بر 
این اسـاس، برای حفاظت از این دسـتاوردها و ادامه ی بهره مندی جامعه 
و مخاطبان از آثار گردآوری شده و به روزرسانی آنها، نیاز است ناشـران 
اسـتانی و پدیدآورنـدگان و مترجمان، دو نسـخه از آثارخود را در اختیار 
کتابخانه ی مرجع قرار دهنـد.   وی تصریح کرد: ضروری است کتاب های 
ارسالی در دســته کتاب های کمک آموزشی نباشد کتاب های چاپ اول 
درحوزه کودک و نوجوان باشد و همچنین کتاب ها از وزارت ارشاد مجوز 
داشته باشد.به گزارش ایسنا ؛ پشتکوهی عنوان کرد: موضوعات کتاب ها 
می بایستی ادبیات، شـعر معاصـر، نقـدادبی، متون قدیمی کـودک و نوجـوان 
شــعر کـودک و نوجوان، داســتان تـالیفی کودک و نوجوان، داســتان 
ترجمه کودک و نوجوان، دین کــودک و نوجوان، علوم و فنون کودک و 

نوجوان باشد.

»کلاه قرمزی« به تاریخ پیوست؟
  سرویس فرهنگی // محمد لقمانیان ـ عروسک گردان عروسک »فامیل 
دور« و صداپیشه »بچه فامیل دور« ـ با اشاره به پخش نشدن سری جدید 
مجموعه »کلاه قرمزی«، نسبت به عروسک هایش، ابراز دلتنگی کرد. به 
گزارش ایسنا، محمد لقمانیان با انتشار مطلبی در فضای مجازی، از برنامه 
محبوب »کلاه قرمزی« یاد و اظهار کرد که احتمالا این مجموعه به تاریخ 
پیوسته است.این عروسک گردان و صداپیشه نوشته است:»خیلی سخت 
است که عروسک گردان فامیل دور و صداپیشه بچه فامیل دور، معروف 
ترین و محبوب ترین کاراکترها در محبوب ترین برنامه تلویزیونی )کلاه 
قرمزی( باشی و دیگر آن برنامه پخش نشود و آن کاراکترها دوباره جان 
نگیرند. در حد مرگ دلتنگتان می شوم گاهی.احتمالا برنامه کلاه قرمزی 
دیگر به تاریخ پیوسته)چون نه از آن خبری هست و نه میلی به ساختنش 
و نه اســتقبالی از مدیران( ولی همچنان در قلب و ذهن من و همکارانم 
و طرفدارانش هست و فراموش نمی شود.انشالله آقای طهماسب و آقای 
جبلی و همکاران در جه یکم هر جا هستند شاد و موفق باشند.«به گزارش 
ایسنا، آخرین سری از مجموعه »کلاه قرمزی« با وجود کش و قوس های 
فراوان میان سازندگان و تلویزیون، سال ۹۷ در صداوسیما تولید شد و از آن 

زمان تاکنون در برخی مناسبت ها این مجموعه تکرار می شود.

خبر

  

 ســرویس فرهنگی // ابراهیم رها نســبت به 
وضعیت طنز هشــدار می دهد و سهل انگاری و 

ساده پنداری را آفت طنز معرفی می کند. 
  این طنزپرداز درباره ادبیات داســتانی و رمان طنز 
اظهار کرد: طنز از چند جهت جدی گرفته نمی شود و 
این که طنز سبک شمرده می شود، آفت ماجرای طنز در 
ایران است. این که می بینید سریال های طنزی در شبکه 
نمایش خانگی و یا تلویزیون وجود دارد اما با اقبال 
مخاطب روبه رو نمی شود یا کار کیفی نیست، دلیلش 
این است که بعضی ها و الان باید بگوییم خیلی ها در 
عرصه های مختلف چه سناریو، چه رمان و چه داستان 
و غیرداســتان، چه در حوزه فضــای مجازی و چه 
برنامه سازی تلویزیونی فکر می کنند طنز کار سبک و 
ساده تری است. این اشتباه پایه و متأسفانه مهلک باعث 
این وضعیت طنز می شود که نمودش را در سریال های 
طنز، برنامه های تلویزیونی و فضای مجازی می بینید. 
این سهل انگاری و ساده پنداری آفت است و متأسفانه 
همه گیر شده و نشــان می دهد درک درستی از طنز 
نداریم.او با اشــاره به فعالیت های خــود در حوزه 
رمان، کارگردانی و برنامه سازی هم به صورت طنز و 
هم در حوزه موضوعات جدی، اظهار کرد: کار طنز 
سخت  است و این موضوع به خاطر فعالیت هایم برایم  
ملموس است. تاکنون تصور می کردم این سهل انگاری 
از خالقان اثر سر می زند، به این معنا که نویسنده های مان 

فکر می کنند طنز کار سبک تر و شوخی تری است اما 
بعد دیدم عمومی اســت و ناشر هم خیلی کار طنز را 
جدی نمی گیرد. اگــر بخواهم مثال بزنم،  من با یک 
ناشــر حرفه ای چند کتاب طنز منتشر کردم اما وقتی 
به کتابفروشی های ناشر مراجعه کنید، می بینید کارهای 
طنز عمدتا روی میز چیده نمی شود، کارهای جدی، 
حتی کارهای جدی کم فروش تر چیده می شود. برای 
ناشر هم کتاب طنز جدی نیست و آن قدری که  کار 
جدی برای او اعتبار  دارد، کار طنز ندارد. همه این ها 
دست به دســت هم داده و این تصور فراگیر شده که 
»خب، طنز اســت دیگر« یا »شوخی است دیگر«. 
مکرر کار طنز و مکرر کار جدی ســاخته ام و جایزه 
برده ام؛ با فاصله کار طنز جدی تر، سخت تر است اما 
این سهل پنداری آفت شده است.ابراهیم رها با تأکید 
بر این که در حوزه ادبیات داستانی طنز  فقیر هستیم 
و آن ســمتی نمی رویم، بیان کرد: طنزنویسان ما الان 
کپشن نویس هستند؛ یعنی در اینستاگرام و توئیتر یک 
مطلب دوخطی می نویسند. مخالف کپشن نویسی نیستم 
زیرا زمانی این طنزهای کوتاه و کوچک را می نوشتم 
و مخاطب فراوان هم داشت. ۱۲ سال قبل در فیسبوک  
ستون طنز ثابت روزانه را باب کردم که آن زمان باب 

نبود. یکــی از کتاب های پرفروش من از جمع آوری 
همین طنزهای کوچکی است که به زبان امروز کپشن 
می شود. اما مشــکل زمانی است که بخش  عمده ای 
از طنزنویسان ما به کپشــن نویس بدل می شوند، آن 
هم در پیج خودشــان. طبیعی است برای آن هایی که 
او را دوست داشته و فالو کرده اند، جایی برای این که 
طنزهایش در بوته نقد گذاشته و کیفیتش سنجیده  شود، 
وجود ندارد. قدیم تر در مطبوعات،  دبیر سرویس بود و  
مخاطبی که مجله را می خرید، می خواند، نقد می شدند 
و گاه افرادی از چرخه حذف می شدند. الان هرکسی 
برای خود یک پیج دارد، و اگر کسی بگویید چیز بدی 
نوشــتی، می گوید خب چرا فالو کردی، آن فالو کن و 
برو به پیچ کس دیگر؛ یعنی جا برای رشد نمی گذارند 
و از این منظر وضعیت بســیار  اسفناک است.او در 
ادامه خاطرنشــان کرد: کتاب های طنزی که داریم، 
ادبیات داستانی نیستند و این موضوع طنز را فقیرتر 
می کند و  باعث می شود فکر کنیم فیلم نامه نویسی طنز 
یک سری شوخی را ســرهم کردن است، یک سری 
شوخی بی مزه زیرا شوخی نویسی هم بلدیتی و سوادی 
می خواهد.  یک سری شوخی های سطحی دم دستی را 
سرهم و گمان  می کنیم می شود فیلم نامه طنز و بعد این 

تصــور  وجود دارد که بازیگر می رود جلو دوربین و 
دوتا حرکت  می زند و قضیه حل اســت، در حالی که 
حل نیست و این از استقبال مخاطب مشخص است. 
مولف، ناشر، تهیه کننده و کارگردان همه  و همه دست 
به دســت هم داده اند و  این تصور که طنز چیز سبک 
و ساده ای اســت، مصیبت ایجاد کرده است.نویسنده 
»قورمه سبزی«، »از اون بالا کفتر می آیه« و »دو قطعه 
عکس۴*۶« درباره راه های پیشگیری از این ماجرا 
مثلا آموزش طنزنویســی، توضیح داد: به گمانم هر 
وقت کار خوب ارائه کنیم،  مخاطب آن را درخواهد 
یافت. در دو سال اخیر  کرونا  وضعیت اقتصادی همه 
حوزه ها را تحت تأثیر قرار داده است، در همین شرایط 
کتاب ها و کتاب فروشی ها متضرر شده اند اما در سال  
۱۴۰۰  تعدادی از رمان های طنزم تجدید چاپ شدند؛ 
»دری وری« به چاپ ششم و »پرت و پلاـ« به چاپ 
هفتم رسید، همچنین چاپ ۱۹« »چقدر خوبیم ما« 
منتشر شد و به زودی چاپ ۲۰ این کتاب هم منتشر 
خواهد شــد. اگر کار طنز را جدی بگیریم،  مردم هم 
آن جدی خواهند گرفت. نمی شود ما جدی نگیریم 
و توقع داشته باشیم مردم جدی بگیرند، گو این که از 
طرف دوستان ناشر و کتاب فروش کار جدی اعتبار 
افزون تری دارد. باید به سمت جدی گرفتن طنز حرکت 
کنیم؛ مثلا با کلاس های آموزشــی، با دقت افزون و 
سخت گیری بیشتر، حاصلش خود را نشان می دهد. 

»پرت و پلا« با خوانش رویا میرعلمی، بازیگر تئاتر و 
سینما صوتی شد و »دری وری« هم همین روزها دارد 
کارهای صوتی شدنش با خوانش خانم مونا فرجاد 
انجام می شود. »دری وری«، »پرت و پلا« و »چرت 
و پرت«  امتیازش خریداری شده تا سریال خانگی 
شــود اما زمان دقیقش را نمی دانم، این را به این دلیل 
گفتم که اگر خودمان ماجرا را جدی بگیریم، مخاطب 
هم جدی خواهد گرفت. این طنزپرداز افزود: این که 
درمان سهل پنداری و کپشن نویسی بیمارگونه رایج که 
همه زمان را به خود اختصاص می دهد، و طنز ضعیف 
و آبکی و بی ربط که  به هر چیزی ربط داشــته باشد، 
به طنز ربط  ندارد، چیســت، آسیب شناسی مبسوط 
می خواهد. درمان برنامه های تلویزیونی که قرار است 
شاد و طنزآمیز باشند اما نیستند و گفت وگوی هایی که 
قرار اســت حال خوب کن باشند اما نیستند شاید در 
قدم اول این باشــد که بپذیریم  و باور کنم طنز از کار 
جدی، جدی تر است و تا زمانی که این اتفاق نیفتد و بر 
همین مدار  و با همین لودگی های درجه دو باشیم به 
سراشیبی سقوط می رویم. اما این که کلاس ها می تواند 
این وضعیت را درمان کنــد، چون بیش از یک دهه 
است که کلاس برگزار نمی کنم، نسخه کلاس نمی پیچم، 
بعد بگویند کسی  که عمل نمی کند چرا چنین نسخه ای 
می پیچد. اما شاید در عده ای این کلاس ها موثر باشد 
البته اگر به جد برگزار شود. ممکن است هنرآموزی که 

آمده فکر کند قرار اســت اتفاق خنده داری در کلاس 
بیفتد، خب در این صورت نتیجه ای نخواهد داشــت.
او ادامــه داد: تا زمانی که این باور تصحیح نشــود، 
این فاجعه ای که در جریان اســت هــر روز خود را 
بدتر نشان خواهد داد. می گویم فاجعه، بزرگ نمایی 
نمی کنم. زمانی که سریالی ساخته و کلی هزینه می شود 
اما ببینده ندارد، به هیچ و پوچ تبدیل شده است. این 
یعنی فاجعه و کلی از پول بیت المال از بین رفته است. 
برنامه تلویزیونی ســاخته می شود و قرار است حال 
خوب کن باشد اما خوب از آب درنمی آید. ما کم داریم 
برنامه ای که خوب از آب درآمده باشــد، شاید یکی 
دوتا در صورتی که کرور کرور برنامه تولید شــده و 
می شــود. شبکه ای که متولی این ماجرا بوده در یکی 
 دو مورد موفــق  بوده و در بقیه کارها کاملا  ناموفق 
بوده است. در حوزه  شبکه های مجازی باید بگویم در 
توئیتر صراحت و رکاکت ماجرا پررنگ تر است به این 
گمان که عریان تر و روشنفکرانه تر است، در اینستاگرام 
کپشن نویسی به سمت شوخی  دستی رفته و در حوزه 
مکتوب چون مطبوعات نیستند و تنها کتاب است طنز 
خیلی کم جان شــده و از همه طرف هم جدی گرفته 
نمی شــود، انگار نه مولفان جان و توان و حوصله و 
بضاعت  و سواد دارند که کار جدی خوب ارائه کنند و 
نه ناشر  خیلی حوزه را جدی می گیرد و حوزه جدی 

برایش اعتباری تر است.

علت طنزهای ضعیف چیست؟

    سرویس فرهنگی //۵ فیلم به نمایندگی از سینمای 
ایران در جشنواره بین المللی فیلم نیوزیلند، در ۱2 شهر 

این کشور به نمایش گذاشته می شود. 
   این جشنواره که از ۵ نوامبر تا ۵ دسامبر )۷ آبان- ۱۴ آذر 
۱۴۰۰( همزمان در ۱۲ شهر نیوزیلند آغاز به کار می کند در 
کنار آثاری چون قدرت ســگ، تیتان، چشمان تامی فی و 
گزارش فرانسوی میزبان شاهکارهایی چون قهرمان ساخته 
اصغر فرهادی، جنایت بی دقت از شــهرام مکری، خورشید 
به کارگردانی مجید مجیدی، شیطان وجود ندارد محمد رسول 
اف و جاده خاکی ساخته پناه پناهی به نمایندگی از سینمای 
ایران خواهد بود. قهرمان که به کارگردانی اصغر فرهادی در 
شهر شیراز فیلمبرداری شده است، داستان شخصیتی به نام 
رحیم را دنبال می کند که از همســرش جدا شده و به علت 
بدهی در زندان است. در یک مرخصی دوروزه، سرنوشت ۱۷ 
سکه طلا را سر راه رحیم می گذارد اما وی پس از پی بردن 
به آن که این سکه ها برای بازپرداخت بدهی و آزادی از زندان 
کافی نیستند تصمیم می گیرد آنها را به صاحب اصلی شان 
برگرداند. این اقدام فداکارانه از رحیم در شبکه های اجتماعی 

یک ستاره می سازد اما ...
  این فیلم که محصول مشترک ایران و فرانسه است و اولین 
بار در بخش رقابتی جشنواره کن اکران و با تحسین منتقدان 
روبرو شد،  در جشنواره یادشده هم جایزه بزرگ و هم جایزه 
فرانسوا شاله را از آن خود کرد. در این فیلم که نماینده ایران 

در اسکار ۲۰۲۰ است،  امیر جدیدی، محسن تنابنده، فرشته 
صدرعرفایی و ســارینا فرهادی و جمعی از بازیگران بومی 
شهر شیراز ایفای نقش کرده اند. قهرمان از چهارشنبه ۵ آبان در 
سینماهای سراسر کشور اکران شد.خورشید داستان پسربچه ای 
۱۲ ساله به نام علی و سه دوستش را روایت می کند که نان آور 
خانواده هستند و برای امرار معاش به سختی کار می کنند و 
گاهی حتی برای رسیدن به پول دست به دزدی می زنند. طی 
یک سری رویدادها، از علی خواسته می شود رد یک گنج را 
بگیرد اما او و دوستانش برای دسترسی به تونلی که گنج در 
آن مخفی شده باید در مدرسه خورشید ثبت نام کنند که یک 
موسسه خیریه برای آموزش به کودکان کار است. اصالت این 
فیلم به بــازی کودکانی برمی گردد که همگی از بین کودکان 
کار بوده و هیچکدام بازیگر حرفه ای نیســتند. خورشید در 
جشنواره ونیز سال گذشته حضور داشت.  این فیلم در حوزه 
جشنواره های سینمایی تحسین منتقدان را به همراه داشته و 
روح الله زمانی بازیگر جوان آن موفق شــد جایزه مارچلو 
ماستریونی برای بهترین بازیگر جوان پدیده هفتاد وهفتمین 
جشنواره ونیز را از آن خود کند.  خورشید که به تهیه کنندگی 
مجید مجیدی و امیر بنان ساخته شده، در ادامه مسیر موفقیت 
خود جایزه بهترین فیلم بلند جشنواره سینمایی اجیال قطر را 
نیز برد. جنایت بی دقت که دیگر نماینده ایران در جشنواره 
بین المللی فیلم نیوزیلند خواهد بود نیز تاکنون تجارب موفقی 
را در نمایش های بین المللی پشت سر گذاشته است. نسرین 

میرشب از کمپانی دریم لب پخش و توزیع بین المللی آن را از 
سال ۲۰۲۰ با حضور در جشنواره ونیز، آغاز کرد و فیلم پس 
ازآن علاوه بر حضور در جشنواره های متعدد، جوایز مختلفی 
کسب کرد. در حال حاضر حق پخش این فیلم در کشورهای 
نظیر آمریکا، کانادا، ایتالیا، سویس،   اتریش، آلمان و فرانسه 
به کمپانی های مختلف واگذار شده است.بابک کریمی، محمد 
ســاربان، عادل یراقی، فریبا کامران، بهزاد دورانی، سیاوش 
چراغی پور، ابوالفضل کاهانی، راضیه منصوری و الهه بخشی 
بازیگران جنایت بی دقت هستند. این فیلم مضمونی مرتبط با 
سینما دارد و درباره تماشاگرانی است که قبل از شروع اکران 
فیلمی در سینما درباره آن حرف می زنند و با شروع ماجرا 
بر پرده سینما، داستان آنها و قصه فیلم با هم یکی می شود. 
از دیگر بازیگران جنایت بی دقت می توان به معصومه بیگی، 
گلنوش قهرمانی، محمد ربانی، محمود بهرازنیا، میثم دامن زه، 
آریا تقی پوریــان، مینا درودیان، حامــد محمودی، صدف 
عمویی، کیانا منتجبی، سعید نادری، محمدحسین محمدیان، 
امیر شاملو، محمدرضا جنگی، محمدحسین قشمی،  داوود 
بنی اسد، رضا اسدی، امین قلی پور، سوگند علی ولی الله، یسنا 
رزمی، ایهان شایگان اشاره کرد.فیلم ۹۳ دقیقه ای جاده خاکی 
به تهیه کنندگی مستانه مهاجر که نماینده سینمای ایران در 
بخش دو هفته کارگردانان جشنواره کن نیز بود داستان سفر 
جاده ای یک خانواده چهار نفره به سوی مرزهای غربی ایران 
را روایت می کند و تصویری آمیخته به اشک و لبخند از روابط 

خانوادگی ارائه می دهد.  حســن معجونی، پانته آ پناهی ها، 
رایان ســرلک، امین سیمیار و بهرام ارک بازیگران این فیلم 
هستند که چندی پیش جایزه بهترین فیلم شصت و پنجمین 
جشــنواره فیلم لندن را کسب کرد. درام شیطان وجود ندارد 
با بازی احسان میرحسینی، شــقایق شوریان، کاوه آهنگر، 
دریا مقبلی، محمد ولی زادگان، مهتاب ثروتی، ژیلا شــاهی، 
محمد صدیقی مهر و باران رسول اف محصول مشترک آلمان، 
جمهوری چک و ایران است. این فیلم که در هفتادمین دوره 
جشنواره بین المللی فیلم برلین نیز به نمایش درآمد و برنده 
جایزه خرس طلایی شــد، با روایت چهار داستان از چهار 
شــخصیت به مســئله مجازات اعدام در عراق می پردازد.

جشنواره فیلم نیوزیلند یک رویداد سینمایی ملی است که 

هر ســاله برای نمایش طیفی متنوع از فیلم های باکیفیت در 
نقاط مختلف این کشور برگزار می شود. این رویداد از سال 
۱۹۷۰ کار خود را آغاز کرد اما در ســال ۲۰۰۹ برای اولین 
بار در یک جشــنواره واحد ادغام شد.جشنواره بین المللی 
فیلم نیوزیلند در سال ۲۰۲۰ به دلیل شیوع کرونا به صورت 
ترکیبی از رویدادهای مجازی و حضوری محدود در سینماها 
و سالن های ۸ مرکز برگزار شد. امسال متولیان برگزاری این 
جشنواره میزبان رویدادی حضوری در ۳۰ سینما در شهرهای 
مختلف نیوزیلند خواهند بود. اگرچه این جشنواره معمولا در 
ماه ژوئیه یا اوت )تیر- مرداد یا مرداد- شــهریور( برگزار 
می شــود؛ نسخه امسال از ماه نوامبر تا دسامبر )آبان تا آذر( 

برگزار خواهد شد. 

سفر شاهکارهای سینمای ایران به جشنواره فیلم نیوزیلند

  
ســرویس فرهنگی // کوروش کمالی 
سروستانی با اشاره به نحوه شکل گیری 
»آرشــیو ملّی هنر ایــران«، درباره 
بخش هــای مختلف ایــن مجموعه 
بی نظیر  و همچنین  و هنری  فرهنگی 

بودن آن در سطح جهان می گوید. 
  رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی فارس 
و ایده پرداز طرح »آرشــیو ملّی هنر ایران« 
درباره ایده و نحوه شکل گیری این مجموعه 
اظهار کرد: طرح تأسیس »آرشیو ملّی هنر 
ایران« در ســال ۱۳۹۴ حین مطالعه درباره 
آرشــیوهای موجود کشور شکل گرفت و 
پروپوزال و طرحی در راستای آن نگاشته 
شــد. اگرچه در ایران بخش های مختلف 

آرشــیوی در کشور وجود دارد، اما تا 
پیش از راه انــدازی این مجموعه، 

که  نداشت  هیچ آرشیوی وجود 
روی تمام شــاخه های هنری 
ایران فعالیت کرده باشد. البته 
در حوزه ســینما، »فیلم خانه 
ملّی ایران« که یکی از بهترین 
مراکز جمع آوری فیلم اســت، 
مجموعه ای از فیلم های خوب 

را جمع کرده، یا در موزه موسیقی 
زمینه  در  ارزشــمندی  کارهــای 

جمع آوری موسیقی ایرانی شده  است، 
اما جایی که همه هنرهــا در آن گردآوری 
شوند، وجود نداشت. کمالی سروستانی در 
ادامه افزود: چیزی که ما به آن »آرشیو ملّی 
هنر ایران« می گوییم دربرگیرنده هفت هنر 
و شامل موسیقی )ســنتی، مقامی، محلی، 
مذهبی و مدرن(، هنرهای نمایشــی )تئاتر، 
تعزیه، نمایش های عروسکی، پایکوبی های 
محلی و سنتی، مراســم مختلف آئین های 
مذهبی و ملّی(، هنرهای تجسمی )نقاشی، 
خوش نویســی، مجسمه ســازی، طراحی، 
عکاسی، قرآن نگاری و...(، هنرهای سنتی 
فرش،  میناکاری،  شیشه گری،  )خاتم کاری، 
منبـّـت، قلم زنی، چوب برُی، چرم ســازی، 
نجّاری، کاشی های هفت رنگ، معرّق و...(، 
ادبیات )شعر، داستان، نمایش نامه، فیلم نامه(، 
معماری )ایران باســتان، دوره اســلامی و 
معاصر( و ســینما )هنری و مستند( است. 
»آرشیو ملّی هنر ایران« به صورت دیجیتال 
در تمام این رشته ها به جمع آوری کلیه آثار 
دیداری، شنیداری، اسناد مکتوب، کتاب ها، 
نشــریات، زندگی نامه ها، فیلم های مستند، 
عکس هنرمندان، پوســترهای هنری و به 
هرآن چــه به این هفت هنر مربوط باشــد، 
می پردازد.این پژوهشــگر و استاد دانشگاه 
گفت: در روزگار ما با گســترش فناوری 
اطلاعــات و ظهــور جامعــه اطلاعاتی، 
دیجیتال ســازی آرشیوها دست یابی بهتر و 
سریع تر و آسان تر را فراهم آورده  و استفاده 
از آن را به یک ضرورت تبدیل کرده  است. 
به همین دلیل و با توجه به این که کسی حتی 
توان و امکان جمع آوری فیزیکی کلیه آثار 
یکی از این حوزه ها را ندارد، دیجیتال سازی 

این امکان را به ما می دهد که همه اطلاعات 
در مورد این هنرهــا را جمع، طبقه بندی و 
فهرست نویسی علمی کنیم تا علاقه مندان و 
پژوهشگران بتوانند به راحتی از آن استفاده 
صورت   برنامه ریزی هایی  همین طور  کنند. 
گرفته تا سالانه برای هنرمندان عرصه های 

»هنر  نشانِ  بتوان  مختلف 
به  را  ایران« 

ن  ا منــد هنر
برجسته و حامیان این مجموعه 

اهدا کرد. آخرین بخشی که همکاران آرشیو 
سعی دارند به آن دست پیدا کنند، ارتباط با 
موزه هــا، گالری ها و کتابخانه های جهان و 
مجموعه داران ایرانی خارج از کشــور، در 
جهت جمع آوری آثار هنری بیشــتر است.

کمالی سروســتانی در خصوص طبقه بندی 
مخاطبــان و چگونگی اســتقبال آن ها از 
این آرشــیو دیجیتال بیان کرد: آرشیو ملّی 
دیجیتال بــا این حجم گســترده ای که از 
هنر را پوشــش می دهد، مخاطب همگانی 
دارد؛ کمتر کســی  است که دغدغه  ادبیات، 
معماری، سینما و هنرهای مختلف را نداشته  
باشد؛ پس مخاطب عام است. اگرچه برای 
متخصصان و پژوهشگران این عرصه کاربرد 
علمی تری دارد. برای مثال، در سینما از سال 
۱۳۰۹ با ساخت فیلم »آبی و رابی« تاکنون 
حدوداً چهارهزار فیلم توســط سینماگران 
ایرانی ساخته شده  است. »آرشیو دیجیتال 
هنر ایران« تا به امروز و در گام اول، موفق به 
جمع آوری ۳۲۰۰ نسخه از این فیلم ها شده  
است. در آرشیو این فیلم ها، کلیه اطلاعاتی 
که مخاطب لازم اســت درباره فیلم بداند، 
مثل مشخصات کارگردان، فیلم نامه، بازیگر، 
آهنگساز، دکوپاژ، لوکیشن، طراحی لباس و 
کلیه عوامل گنجانده شده  است. همین اتفاق 
درباره موسیقی شــکل گرفته و در آرشیو 
۶۰ هزار فایل موســیقی فهرست و ذخیره 

شده  اســت. همچنین نزدیک به ۱۲ هزار 
عنوان کتــاب الکترونیکی درباره این هفت 
هنر )پیش بینی می شــود بیش از صدهزار 
نسخه جمع آوری شــود(، ۲۰ هزار فایل از 
آثار هنرمندان تئاتر، نمونه هایی از تعزیه های 
اجراشده، مکتب های خوش نویسی از اولین 
دوره ها تا به امروز، آثاری از 
قرآن نگاران، 

 ، ن شــا نقا
از  فایل هایی  و  مجسمه  ســازان 
فیلم های مستند در دسترس علاقه مندان و 
مخاطبان عام و خاص قرار می گیرد.او افزود: 
اگرچه این آرشــیو فعلا در ساختمان مرکز 
اسناد استان فارس شــکل گرفته، اما امید 
می رود با تأمین اعتبار بتوان زمین مناسبی 
تهیه کرد و ســاختمانی مجزا برای »آرشیو 
ملّی هنر ایران« ساخت. در طرح اصلی که 
سال ۹۴ ارائه شد، این آرشیو در ساختمانی 
هفت طبقه طراحی شده بود. طبق این طرح، 
بناســت تا هر طبقه به مساحت هزار متر، 
به یــک هنر اختصاص یابــد و به صورت 
دیجیتالی و بعضاً فیزیکی به نمایش گذاشته  
شــود. همچنین در کنار ایــن هفت طبقه، 
سالن نمایش فیلم، تئاتر، موسیقی و گالری 
و نمایشگاه آثار هنری )تابلو نقاشی، نسخ 
خطی، صنایع دســتی(، اتــاق گفت وگو و 
اتاق پژوهش تعبیه خواهد شــد. این موزه 
شــورایی به نام »شورای عالی آرشیو ملّی 
هنر ایران« خواهد داشت که اعضای آن از 
میان هنرمندان برجسته هنرهای هفت گانه 
ایران و دیگر شخصیت های حقیقی و حقوقی 
برگزیده می شوند. همکاران این آرشیو در 
این پروســه، به جمــع آوری، طبقه بندی و 
فهرست نگاری کلیه آثار هفت هنر می پردازند. 
طراحی نرم افزار و اپلیکیشن ویژه  آرشیو به 
زبان های فارسی و انگلیسی نیز بخشی از 
این روند است. ضبط و تدوین تاریخ شفاهی 

هنر ایران در گفت وگو با هنرمندان و منتقدان 
از دیگر اقدامات این مجموعه است. همچنین 
تلاش می شود با تمام هنرمندان در تمامی 
حوزه ها گفت وگویی ضبط و نگهداری شود. 
تدوین دانش نامه، مقاله شناسی، کتاب شناسی 
هنر ایران و تأسیس کتابخانه تخصصی نیز 
از دیگر اقداماتی  اســت که در این آرشیو 
بر انجام آن اهتمام ورزیده خواهد شــد. در 
آرشیو ملّی هنر ایران، بخش مجزایی به  نام 
»مجموعه داران آثــار« وجود دارد که امید 
می رود با رایزنی با صاحبــان آثار، بتوان 
این مجموعه ها را با نام خود مجموعه داران 
به آن اضافه کرد.مدیر ســازمان اســناد و 
کتابخانــه ملی ایران مرکز فــارس درباره 
امکانات دسترسی مخاطبان و همچنین 
محدودیت ها، فیلترگذاری ها و خط 
قرمزها نیــز این طور توضیح داد: 
برای افتتاح این مجموعه هفت  
گامِ پنج ساله تعریف شده  است 
کــه در گام اول تمام خدمات 
به صــورت آفلاین و در محل 
هســتند.  ارائه  قابل   آرشــیو 
آرشیو  به  می توانند  علاقه مندان 
ملی هنر ایران، که در کتابخانه ملی 
فارس در شــهر شیراز سامان یافته، 
مراجعه کنند. امــا در برنامه نهایی، این 
آرشیو تحت وب خواهد بود و در هر نقطه از 
جهان، در اختیار مخاطبان خواهد بود. طبیعتاً 
امکان بارگذاری آنلاین تمام آثار هنری برای 
این مجموعه فراهم نیست؛ این مسئله دلایل 
مختلفی دارد، که یکــی از مهم ترین آن ها 
مدیریت حقوق دیجیتالی و قوانین مالکیت 
معنــوی )کپی رایت( در قلمــرو جمهوری 
اســلامی ایران اســت. بعضی حقوق برای 
بارگذاری آنلاین برخی از آثار محدودیت 
ایجاد می کند کــه البته عمده ای که ذیل این 
محدودیت قرار می گیرد در دسته  سینما یا 
موسیقی است. طبق آخرین داده ها بیش از 
۸۰ درصد از داشــته های هفت هنر قابلیت 
استفاده عمومی و آنلاین خواهد داشت و ۲۰ 
درصد آن با توجه به قوانین کشور، قوانین 
کپی رایت و قوانین حقوقی، به صورت آفلاین 
فقط در اختیار پژوهشگران عرصه هنر قرار 
خواهد گرفت.او همچنین درباره نمونه های 
خارجی این مــوزه دیجیتال گفت: اگرچه 
آرشــیو آثار هنری در کشــورهای دیگر، 
خصوصاً کشورهای پیشرفته غربی، بویژه در 
عرصه سینما، موسیقی، نقاشی و تا حدودی 
معماری و مجسمه ســازی بسیار است، اما 
تحقیقات نشان می دهد آرشیو »هفت هنر« 
در هیچ کدام از کشــورهای دنیا راه اندازی 
نشده اســت. برای مثال یکی از مهم ترین 
مراکز هنری انگلســتان »آکادمی سلطنتی 
هنر« در سال ۱۷۶۸ بنیان نهاده شد اما تنها 
به حفظ آثار عمدتاً تجسمی می پردازد. یا 
»گالری ملّی هنر« در واشــینگتن  دی سی 
آمریکا نیز بیشــتر دربرگیرنــده  هنرهای 

تجسمی  است.

سرویس فرهنگی // نیکی کریمی بازیگر و کارگردان 
ســینمای ایران رییس هیات داوران جشــنواره 

بین المللی »جنایات و مکافات« استانبول شد. 
   نیکی کریمی، تهیه کننده، بازیگر و کارگردان ریاســت 
هیات داوران بخش فیلم بلند »ترازوی طلایی« یازدهمین 
دوره جشــنواره فیلم »جنایات و مکافات« استانبول که 
امسال در خلال روزهای ۲۶ نوامبر و ۲ دسامبر برابر با ۵ 
تا ۱۱ آذرماه با شعار »عدالت محیط زیست برای همه« 
برگزار خواهد شد، را برعهده می گیرد. بنا به اعلام جشنواره 
»جنایات و مکافات« در توییتر، در این جشنواره که توسط 
مرکز تحقیقات کیفری و جنایی دانشکده حقوق دانشگاه 
استانبول برگزار می شود، پلین اسمر تهیه کننده و کارگردان 
و مهمت اصلان توغ بازیگر فلیم های ســینمایی و سریال 
از ترکیه، میرا استالووا فیلمساز و کارگردان بلغارستانی و 
بادن زیوک از کارشناسان سینمایی اوکراین در کنار کریمی 

در بخش سینمایی این جشنواره داوری خواهند کرد.جان 
جاندان کارگردان ترکیه ای به عنوان رئیس هیات داوری 
بخش بین المللی فیلم کوتاه، به همراه رییم صالح کارگردان 
لبنانی و تولین اوزجان بازیگــر ترکیه ای بهترین اثر این 
بخش را انتخاب خواهنــد کرد. فیلم های کوتاه راه یافته 
به مرحله نهایی پیش تر توسط فرهاد عیوضی کارگردان 
و سناریست ایرانی، گلچین اوزدمیر استاد دانشگاه رادیو 
و تلویزیون دانشگاه استانبول و بری وارد بازیگر ایرلندی 

انتخاب شده بودند. 
   هیات داوران متشکل از دانشجویان نیز جایزه ای ویژه به 
اثر منتخب خود در بخش بین المللی فیلم بلند )سینمایی( 
تقدیم خواهند کرد. در بخش دیگری از این جشــنواره، 
کنفرانس ها و سمینارهایی برای بررسی موضوع عدالت، 
دموکراسی و جنایی با حضور کارشناسان جهان سینما از 

ترکیه و جهان برگزار خواهد شد. 

  هدف از برگزاری جشــنواره امسال جلب توجه فعالان 
مدنی و ســازمان های بین المللی بــه موضوعاتی چون 
تغییرات اقلیمی، شــیوع جهانی کرونا افزایش زباله های 
پلاستیکی در اقیانوس و دریاها، خشکسالی و بحران های 

زیست محیطی در سراسر جهان است. 

 سرویس فرهنگی //  مدیر کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی منطقه آزاد قشم گفت: 
شب فرهنگی روستای سهیلی با حضور 
۸۰ هنرمند از این روستا در فرهنگسرای 

جزیره این شهر برگزار شد. 
    حامــد بی آزار افزود: شــب فرهنگی 
روستای سهیلی از جمله شب های فرهنگی 
روستاهاست که با همکاری ۲۰ نفر عوامل 
اجرایی به انجام رسید.وی ادامه داد: اجرای 
موســیقی بومی عود نوازی و برنامه آیینی 
عَــزوا از نقــاط قوت این شــب فرهنگی 
است که بارها در مقابل و داخل فرهنگسرا 
برگزار و با اســتقبال مخاطبان به خصوص 
قشــموندان روبرو شد. مدیر کل فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی منطقه آزاد قشم تصریح 
کرد: طبــق روال شــب های فرهنگی، در 
ایستگاه های و غرفه های سوغات، تولیدات 
صنایع دستی شامل وسایل تزیینی، وسایل 
کاری سنتی و پوشش سنتی زنان روستای 
ســهیلی در معرض نمایش و فروش قرار 
گرفت.وی افزود: غرفه هــای فروش مواد 

غذایی سنتی مانند انواع نان سنتی، ترشی ها، 
شــیرینی ، پیراشــکی از دیگر نقاط قوت 
شــب فرهنگی روستای سهیلی بود.بی آزار 
ادامه داد: روســتای ســهیلی و در مجموع 
روســتاهای غرب جزیره به دلیل مسافت 
زیاد با شهر قشــم مشکلات مختلفی برای 
حضور در برنامه شب های فرهنگی دارند.  

وی اظهار کرد: عوامل اجرایی این روســتا 
برای پیش تولید نیاز به صرف زمان، تلاش 
و هزینه بیشــتری دارند که حضور آنان در 
این برنامــه جای تقدیــر دارد.  مدیر کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی منطقه آزاد قشم 
افزود: از برنامه پیشین شب های فرهنگی و 
با هماهنگی برخی عوامل، بخشی فراهم شد 

تا بانوان سرپرست خانوارها بتوانند تولیدات 
خود به ویژه مواد غذایی را به مردم عرضه 
کنند تا کمک حال معیشتی آنان باشد.رویداد 
ثابت هفتگی برای گردشــگران تدوین می 
شــود.وی ادامه داد: این اراده وجود دارد 
که یک رویداد ثابت و قابل تکرار در طول 
هفته ایجاد شود تا ایســتگاه ها و تورهای 

گردشگری بتوانند از آن دیدن کنند.
   بــی آزار گفت: البته برگزاری این رویداد 
ثابت در محل فرهنگســرا نیاز به همفکری 
و برنامــه ریزی دارد که با تدوین آن، برای 
کرد:  خاطرنشان  می شــود.وی  اقدام  اجرا 
سلسله شب های فرهنگی با شب فرهنگی 
روستای زینبی در روز چهارشنبه هفته آینده 

ادامه خواهد یافت.
   بــه گزارش ایرنا ؛ شــب های فرهنگی 
روستاهای جزیره قشم با هدف بازشناسی 
ظرفیت های روستاها توسط مسوولان و نیز 
رهایی از رکود دوران کرونا جهت آمادگی 
مردم قشــم برای میزبانی از گردشــگران 

برگزار می شود.

نیکی کریمی رئیس هیات داوران جشنواره »جنایات و مکافات« شد ایران صاحب »آرشیو ملّی هنر« شد

شب فرهنگی روستای سهیلی در قشم برگزارشد



 ســرویس حوادث// چند روز پس از مرگ مشکوک یک زن میانسال در حالی که 
پسر وی مدعی بود دایی اش در این مرگ نقش داشته است بازپرس جنایی دستور 

نبش قبر و بررسی از سوی کمیسیون پزشکی قانونی را صادر کرد.
پسر جوان وقتی مقابل بازپرس محمد جواد شفیعی قرار گرفت چنین ادعایی را مطرح 
کرد و ادامه داد: زمانی که خواهرم به دنیا آمد، مادرم دچار مشکلات قلبی شد و در 
نهایت او را عمل قلب باز کردیم. دریچه میترال قلب مادرم مصنوعی بود و قلبش با 
باتری کار می کرد. دکتر به ما متذکر شده بود که مادرم نباید دچار اضطراب و تنش و 
ناراحتی شود.کوچکترین ضربه ای به منزله مرگ مادرم بود چرا که ضربه و کبودی به 

بدنش باعث ایجاد آمبولی و در نهایت مرگ مادرم می شد.
او گفت: این موضوع را همه اقوام می دانستند و مراقب بودند مادرم آسیب نبیند، اما 
من تازه متوجه شــدم که چند روز قبل از مرگ مادرم، دایی ام او را کتک زده بود به 

همین خاطر از او به اتهام قتل مادرم شکایت دارم.
پســر جوان درباره علت درگیری دایی و مادرش گفت: مادرم برای مراقبت و دیدن 
والدینش مدام به خانه آنها می رفت. روز حادثه خاله ام با من تماس گرفت و از حال 
بد مادرم خبر داد، بلافاصله خودم را به خانه پدربزرگم رساندم اما آنها اجازه ندادند 
مادرم را ببینم و گفتند او فوت کرده است، چون بیماری زمینه ای داشت، یک پزشک 
عمومی جواز دفن صادر کــرد و به خاطر اینکه حالم وخیم بود برگه جواز دفن را 
به من نشــان ندادند. اما روزی که می خواستند مادرم را دفن کنند من متوجه کبودی 
روی صورتش شــدم و خیلی تعجب کردم با این حال باز هم حرفی به من نزدند تا 
اینکه چند روز بعد از مراسم تدفین، پدرم به من گفت که دایی ام روز حادثه با مادرم 
دعوایش شده و به صورت مادرم سیلی زده و باعث شده او تعادلش را از دست بدهد.

دایی ام در حالی این کار را انجام داد که می دانســت نباید مادرم مورد ضرب و شتم 

قرار بگیرد. الان هم از او شــکایت دارم و خواهان نبش قبر و مشخص شدن علت 
مرگ مادرم هستم.در ادامه تحقیقات، بازپرس جنایی دستور تحقیق از پدر و مادر زن 
میانسال را صادر کرد. پدر وی گفت: دخترم برای مراقبت از من و مادرش به خانه ما 
می آمد. او با برادرش بر سر یک ملک مسکن مهری در هشتگرد اختلاف داشتند و آن 
روز هم سر همین مسأله دعوایشان شد. پسرم هم با عصبانیت یک سیلی به صورت 

خواهرش زد که او تعادلش را از دست داد و روی زمین افتاد.
پس  از این تحقیقات به درخواست پسر جوان و باتوجه به اینکه جواز دفن از سوی 
پزشک عمومی صادر شده و کالبدشکافی صورت نگرفته بود، بازپرس شعبه پنجم 

دادسرای امور جنایی پایتخت دستور نبش قبر را صادر کرد.
در ادامه نبش قبر صورت گرفت و پزشــکی قانونی در کالبدشــکافی از جسد آثار 

کبودی روی بدن فریبا را تأیید کرده و علت مرگ را سکته قلبی اعلام کرد.
بدین ترتیب بازپرس جنایی دســتور تحقیق از بــرادر این زن را صادر کرد. وی در 
بازجویی ها گفت: ۸ سال قبل خواهرم خانه ای در مسکن مهر هشتگرد خرید، اما چون 
پول کم داشت از من خواست که بخشی از پول را پرداخت کنم و در عوض او ملک 
را به  نام پسرم بزند. من هم پول را پرداخت کردم، اما خواهرم نه ملک را به  نام پسرم 
کرد و نه پول را به من پس داد.او ادامه داد: همین مسأله باعث اختلاف من و خواهرم 
شد. روز حادثه به خانه پدرم رفتم و سر همین موضوع دوباره بحث کردیم و من با 
دســت سیلی به صورت خواهرم زدم که تعادلش را از دست داد و به زمین افتاد. من 
می دانستم که نباید به خواهرم ضربه ای وارد شود ولی آن لحظه خیلی عصبانی بودم.

بعداز اظهارات مرد میانســال بازپرس جنایی دســتور داد تا کارشناسان کمیسیون 
پزشــکی قانونی میزان تأثیر ضربه ای که مرد میانسال به صورت خواهرش زده را در 

مرگ وی بررسی و نتیجه را اعلام کنند.
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حوادث

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

جهان

رسوایی در گروه همکلاسی ها
در گروه مجازی کلاس دانشگاه مشغول فعالیت 
بودم که ناگهان تصاویری بسیار زشت و زننده از 
من روی گوش های همکلاسی هایم نمایان شد. 
یک لحظه دچار شوک شدم و دست وپایم را گم 

کردم بعد از آن بود که...
 دختر ۲۰ســاله با بیــان این که دیگــر نمی خواهد 
طعمه ای برای هوسرانی باشد، درباره این حادثه تاسف 
بار و سرگذشت خود به مشــاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری گفت: پدرم با آن که یک کارگر ساده است اما 
هزینه های تحصیلم را می پرداخت. او هیچ گاه با مادرم 
رابطه خوبی نداشت و همواره با یکدیگر درگیر بودند. 
در همین حال بیماری کلیوی پدرم شدت گرفت و او 
زیر دســتگاه های دیالیز رفت. در این شرایط اوضاع 
زندگــی ما به هم ریخت و درگیری های پدر و مادرم 
شدیدتر شد چرا که پدرم به مصرف تریاک روی آورده 
بود و مادرم به این درگیری ها دامن می زد. این اوضاع 
متشنج برای من بسیار آزار دهنده بود. روابط سرد آن ها 
زندگی من و دیگر اعضای خانواده را تحت تاثیر قرار 
داد. دیگر کسی به نیازهای عاطفی من توجهی نداشت 
به گونه ای که نه تنها احســاس تنهایی می کردم بلکه 
از کمبــود محبت رنج می بردم به همین دلیل خودم را 
در فضاهای مجازی سرگرم می کردم تا این که روزی 
هنگام وبگردی در اینســتاگرام پست پسر جوانی را 
لایک کردم. آن پســر به من پیــام داد و تلاش کرد با 
من ارتبــاط برقرار کند. ابتدا موضوع را جدی نگرفتم 
اما ابراز علاقه و جملات زیبایش مرا به سوی او کشاند 
چرا که کمبود عاطفه چند ساله را در کلمات عاشقانه 
او جســت و جو می کردم. بالاخره ارتباط تصویری 
من و »کوروش« آغاز شد. او که در کلاله زندگی می 
کــرد مدعی بود قصد دارد با من ازدواج کند، به همین 
دلیل تقاضا می کرد تا مقابل گوشــی تلفن با پوشش 
راحت تری قرار بگیرم. من هــم غافل از این که چه 
بلایی در آینده بر ســرم خواهد آمد به خواسته هایش 
عمل می کردم. چند مــاه بعد او خواهرش را به خانه 
ما فرســتاد تا مرا خواستگاری کند، اما پدرم به خاطر 

دوری مسافت با ازدواجم مخالفت کرد. چند روز بیشتر 
از این ماجرا نگذشــته بود که کوروش از من خواست 
برای یک ملاقات حضوری به هتلی بروم که اتاقی را 
درآن جا اجاره کرده بود. من از ترس پدرم قبول نکردم 
اما او دســت بردار نبود و تهدیدم کرد تصاویری را که 
از من ضبط کرده است برای پدرم می فرستد. به ناچار 
پیشنهادش را پذیرفتم و به محل اقامت او رفتم. دریک 
لحظه کوروش در اتاق را قفل کرد و با تهدید چاقو مرا 
تحت فشار گذاشــت تا به خواسته پلیدش تن بدهم. 
او حتی از این صحنه های زننده فیلم گرفت و سپس 
قرصی را به من خوراند که دیگر چیزی نفهمیدم. وقتی 
بیدار شــدم خودم را تنها دیدم. از شدت اضطراب و 
نگرانی وضعیت روحی بدی داشتم. اشک ریزان به خانه 
رفتم و از این ماجرا به هیچ کس چیزی نگفتم تا این که 
چند روز بعد هنگامی که درگروه کلاسی فضای مجازی 
مشغول فعالیت بودم، در کمال ناباوری تصاویر زشت و 
زننده ای از خودم دیــدم که کوروش در گروه کلاس 
بارگذاری کرده بود. شوکه شده بودم و نمی دانستم چه 
کنم. همه دوســتان و همکلاسی هایم آن عکس های 
زننده را دیده بودند، اگر چه کوروش بلافاصله آن ها را 
حذف کرد اما طولی نکشید که سیل تلفن ها به سوی 
من ســرازیر شــد. آبرویم رفته بود و نمی دانستم چه 
توضیحی به دوستانم بدهم. دیگر حتی روی بازگشت 
به دانشگاه و روبه رو شدن با همکلاسی هایم را نداشتم. 
از نظر روحی کاملا به هم ریخته بودم چرا که آینده ام 
نیز نابود شده بود. بعد از این ماجرا کوروش دوباره با 
من تماس گرفت و باز هم باتهدید به افشــاگری های 
بیشــتر مرا به هتل ها و مســافرخانه ها کشاند. او در 
حالی با ناجوانمردی مرا هدف تعرض قرار می داد که 
مدعی بود از همان آغاز ارتباط در فضای مجازی هیچ 
گاه قصد نداشته با من ازدواج کند و همه این ها نقشه ای 
برای رسیدن به نیات شیطانی اش بوده است. حالا دیگر 
احســاس گناه رهایم نمی کند و درحالی که زندگی و 
آینده ام تباه شده است تصمیم گرفتم به پلیس مراجعه 

کنم و از آن ها یاری بخواهم چرا که...

در امتداد تاریکی
قتل صاحبکارو دفن کردن جسدش در بتن

  مردی که صاحبکار خود را به قتل رســانده و جسدش را درون بتن 
دفن کرده بود به دام ماموران پلیس افتاد. متهم » دانیل تریپلت« ۶۶ ساله به 
اتهام قتل »مک برنت«۵۰ ساله در اوکلاهمای آمریکا محکوم شده است. 
گزارش های پلیس اوکلاهما نشان میدهد که متهم در انتقامی خونین به دلیل 
دلخــوری از صاحبکارش پس از قرار ملاقاتی با وی او را بی رحمانه به 
قتل رسانده و جسدش را در یک بتن دفن کرده و در حیاط محل کارش 
رها کرده است.  سخنگوی پلیس بیان کرد با ناپدید شدن قربانی تحقیقات 
پلیس آغاز و با بازبینی فیلم دوربین های مداربســته وانجام تحقیقات و 
بدست آوردن شواهد روشن شد که قاتل یکی از کارکنان قربانی بوده که 
با قتل صاحبکارش تصمیم به انتقام گرفته است. متهم در اعترافات خود 
بیان کرد که هنگامیکه با صاحب کارش درگیر شده او با پرداخت ۱۰۰۰ 
دلار دستور اخراجش را صادر کرده بود و همین موضوع انگیزه جنایتی 

هولناک شده است.
بازگشت دختر ۴ ساله پس از ۱۸ روز به آغوش خانواده

 دختربچه استرالیایی بعد از ۱۸ روز سالم پیدا شد و نزد خانواده اش 
بازگشت. »کلئو اسمیت« ۴ ساله بیش از دو هفته پیش در حالی که با پدر 
و مادرش در یک نقطه دورافتاده در اســترالیای غربی در چادر خوابیده 
بود، گم شد.  پلیس استرالیا اعلام کرد یک مرد ۳۶ ساله در ارتباط با گم 
شــدن کلئو در بازداشت کرده اما سخنی از هویت متهم به میان نیاورده 
اســت. کارنارون شهری است که کلیو اسمیت و خانواده اش در نزدیکی 
آنجا در کنار یک ســاحل معروف گردشگری چادر زده بودند. اسکات 
ماریسون، نخست وزیر استرالیا از پیدا شدن کلئو ابراز شادمانی کرده است. 
گزارش های موجود نشان میدهد که خانواده اسمیت بعد از اولین شب 
تعطیلات، در حالی که چادر زده بودند متوجه شدند که کلئو بین ساعت 
یک ونیم تا شــش صبح ۱۶ اکتبر در مکلئود ناپدید شده است. مکلئود  
منطقه ای دورافتاده حدود ۹۰۰ کیلومتری در شــمال شهر پرث است و  
مورد علاقه گردشگران در ساحل استرالیای غربی است. »کلئو« روی 
یک تشک بادی کنار تخت سفری خواهر کوچکش خوابیده بود. مادرش 
صبح متوجه شده است که » کلئو « در اتاق دیگر چادر بوده، ناپدید شده 
است. مادر کلئو مطمئن بود که دخترش به تنهایی نمی توانسته در چادر 
را باز کند و خارج شود. پلیس هم بعدا اعلام کرد زیپ چادر بیش از آن 
اندازه که قد کلئو برسد، باز شده بوده است. اطلاعات موجود نشان میدهد 
که برای یافتن این دختر بچه کوچک گروهی متشــکل از ۱۰۰ پلیس 
عملیات هوایی و زمینی جست وجو برای یافتن کلیو را به عهده داشتند. 
مقام های استرالیا برای گرفتن هر نوع اطلاعاتی از محل نگهداری کلئو 
یک میلیون دلار کانادا )۷۵۰ هزار دلار آمریکا( جایزه تعیین کرده بودند. 
شبکه خبری ای بی سی گزارش داد مردی که در خانه تنها زندگی می کرد، 
مشغول خریدن پوشک بچه دیده شد.به همین دلیل یکی از همسایه ها 
متوجه این موضوع شد و پس از ظنین شدن به متهم موضوع را به پلیس 
گزارش داده است ماموران نیز وارد عمل شده و دختر بچه را زنده و سالم 

پیدا و نزد خانواده اش بازگردانده اند.

نبش قبر برای رازگشایی از مــــرگ زن میانسال

رهایی پسر 9 ساله از چنگ گروگانگیران 4۰۰ هزار دلاری
سرویس حوادث// سه مرد افغانستانی که پسری 
9 ساله را ربوده و برای آزادی اش 4۰۰ هزار دلار 
خواســته بودند پس از ۱۵ روز در عملیات ویژه 

پلیس آگاهی تهران به دام افتادند.
ظهر ۲۷ مهر مرد جوانی هراســان به اداره یازدهم 
پلیس آگاهی پایتخت رفت و از ربوده شدن پسر 
۹ ساله اش خبر داد. او در تحقیقات گفت: ساعت 
حدود یک بعد از ظهر پسرم الیاس برای شرکت در 
یک کلاس آموزشی به همراه دوستش راهی مدرسه 
شد. دقایقی بعد دوست الیاس تنها به خانه برگشت 
و گفت دو مرد جوان در حالی که صورت هایشان 
را پوشانده بودند سوار بر موتورسیکلت به الیاس 
نزدیک شــدند. آنها به پســرم گفته اند از دوستان 
پدرت هستیم و باید تو را پیش پدرت ببریم. پسرم 
هم سوار موتور آنها می شود، وقتی دوست الیاس به 
مدرسه می رود متوجه می شود که مردان موتورسوار 
او را به مدرسه نرسانده اند و نگران می شود و ماجرا 
را به من خبر می دهد.با شــکایت این مرد بنکدار 
در رابطه با ربوده شدن پسر ۹ ساله اش، تحقیقات 

به دســتور بازپرس عظیم ســهرابی آغاز شد. در 
نخســتین گام، کارآگاهان به ســراغ دوربین های 
مداربســته اطراف محل ربودن الیاس رفتند، اما 
شماره پلاک موتورســیکلت پوشانده شده بود و 
هیچ رد و سرنخی از کودک ربایان به دست نیامد.در 
گام بعدی تحقیقات از پدر الیاس صورت گرفت، 
بــا این احتمال که کودک ربایان به خاطر اختلاف 
قدیمی دســت به این کار زده انــد. اما پدر الیاس 
مدعی بود که هیچ اختلافی با کسی ندارد.تحقیقات 
برای یافتن کودک افغان ادامه داشت تا اینکه چند 
ساعت بعد تماس های کودک ربایان آغاز شد. ۴۰۰ 
هزار دلار برای آزادی کودک، شرط آنها برای رها 
کردن کودک بود. آنها خانواده الیاس را تهدید کردند 
که چنانچه این پــول را نپردازند یا موضوع را به 
پلیس خبر دهند کودک را می کشند. در ادامه کودک 
ربایان ۴ فیلم از پســربچه برای والدینش ارسال 
کردند. فیلم هایی که در آنها کودک ۹ ســاله گریه 
می کرد و از خانواده اش می خواست تا او را هر چه 
زودتر آزاد کنند.از آنجا که گروگانگیران هربار با 

یک خط تلفن تماس می گرفتند و این خط ها هیچ 
اعتباری نداشت کارآگاهان در بررسی این شاخه از 

تحقیقات با شکست مواجه شدند.
در حالی که خانواده پســربچه هرلحظه در تب و 
تاب شــنیدن خبر ناگواری از پسرشان بودند این 
بار کارآگاهان اداره یازدهم پلیس آگاهی پایتخت 
ســرنخ هایی از متهمــان به دســت آوردند. طبق 
تحقیقــات صورت گرفته کودک ربوده شــده در 
خانه ای ویلایی در خاورشــهر نگهداری می شد. 
با مشخص شــدن محل گروگانگیری و شناسایی 
هویت سه متهم این پرونده و پس از هماهنگی های 
قضایی با بازپرس شعبه نهم دادسرای امور جنایی 
پایتخت، مأموران وارد عمل شده و صبح ۱۲ آبان 

یکی از متهمان را در تهران بازداشت کردند.
در ادامه تحقیقــات کارآگاهان اداره یازدهم راهی 
خانه ویلایی در خاورشهر شده و پس از دستگیری 
دو عضو دیگر این باند کودک ربایی، الیاس را که 
داخل اتاقی در خانه قدیمی حبس شــده بود در 
عملیاتی ویژه نجات دادند و به اداره آگاهی منتقل 

کردند.وقتی خبر آزادی پسربچه به پدر و مادرش 
اعلام شد آنها ساعت ۱۱ صبح ۱۲ آبان سراسیمه 
خود را به اداره آگاهی رسانده و پسرشان را پس  از 

۱۵ روز در آغوش کشیدند.
الیاس که از نظر روحی آسیب دیده، گفت: وقتی مرا 
ربودند در اتاقی که در خانه قدیمی بود حبس کرده 
و کتکم زدند. وقتی گریه کردم از من فیلم گرفتند و 
برای پدر و مادرم فرستادند. در این مدت فقط کیک 
و آبمیوه به من می دادند، اما دست و پایم را نبستند.

یک هفته در کمین
ســه متهم دســتگیر شــده در تحقیقات اولیه به 
کودک ربایی با انگیزه اخاذی اعتراف کردند و گفتند: 
از طریق یکی از دوستانمان با خبر شدیم که وضع 
مالی پدر الیاس خوب است. به همین دلیل تصمیم 
به ربودن او گرفتیم. یک هفته او را زیر نظر گرفتیم 
و روز حادثه به ســراغ الیاس رفته و او را ربودیم. 
ما هیچ اختلافی با پدر الیاس نداشتیم تنها به خاطر 
اینکه می دانستیم وضع مالی خوبی دارد این نقشه را 

طراحی کردیم.

معاو
دستگیری مدیرشعبه موسسه ثامن در بندرعباس با 75 میلیارد اختلاس   

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامی اســتان 
هرمــزگان از دســتگیری مدیرعامل یکی از 
شعبات موسسه منحل شده ثامن بندرعباس که 
اقدام به کلاهبرداری و تحصیل مال غیرمشروع 
به مبلغ بیش از ۷۵۰ میلیارد ریال کرده بود، خبر 

داد.
ســردار غلامرضا جعفری بیان داشت: در پی ارجاع 

یک فقــره پرونده به پلیس هرمزگان مبنی بر تخلف 
در یکی از موسســات اعتباری منحل شده استان ، 
با توجه به اهمیت موضوع رســیدگی به پرونده به 

صورت ویژه در دستور کار ماموران قرار گرفت.
وی افزود: در بررســی ها و تحقیقات گسترده ای که 
توسط پلیس امنیت عمومی و پلیس آگاهی هرمزگان 
انجام گرفت محرز شد مدیرعامل یکی از موسسات 

قرض الحســنه ثامن که از ســال ۹۴ این موسسه 
منحل گردیده ، در زمان تصدی سمت خود اقدام به 
اختلاس، تحصیل مال غیرمشروع و کلاهبرداری کرده 
است.سردار جعفری اذعان داشت: با اقدام  اطلاعاتی 
و شگردهای هوشــمند و نوین پلیسی مشخص شد 
نامبرده با سوء استفاده از جایگاه شغلی، سندسازی 
و سوء استفاده از اسناد و مدارک مشتریان و تشکیل 

پرونده های صوری، مبلغی بالغ بر ۷۵۰ میلیارد ریال 
اختلاس کرده  است.فرمانده انتظامی هرمزگان تصریح 
کرد: پس از جمع آوری اسناد و مدارک با هماهنگی 
قضایی، متهم دســتگیر و در تحقیقات پلیس به بزه 
ارتکابی خود اعتراف کرد و با تشکیل پرونده  جهت 

ادامه روند قانونی به مرجع قضایی معرفی شد.
به گزارش فارس، این مقام ارشــد انتظامی با تاکید 

بر اینکه تحقیقات گســترده در خصوص این پرونده 
و شناسایی ســایر همدســتان و عاملان اختلاس 
به صورت ویــژه در دســتور کار پلیس هرمزگان 
قرار دارد، اظهار داشــت: پس از بررســی تکمیلی 
و  مشــخص شــدن تمامی زوایای ایــن پرونده، 
 مراتب متعاقبا به اطلاع شــهروندان فهمیم اســتان 

خواهد رسید.

باند 5 نفره سرقت به عنف متلاشی شد 
ســرویس حوادث// رئیس پایگاه پنجم پلیس 
آگاهی تهران از دســتگیری اعضا و متلاشی 
شدن باند پنج نفره سرقت به عنف از مسافران 

با عنوان راننده، خبر داد.
کیانوش ناصری افزود: بــه دنبال افزایش وقوع 
ســرقت به عنف در مناطق غرب تهران با عنوان 
راننده، موضوع در قرارگاه فرعی سرقت در پلیس 
آگاهی در دست پیگیری قرار گرفت و کارآگاهان 
با استفاده از شیوه های نوین، علمی و پلیسی موفق 
شدند یکی از متهمان را که سارقی حرفه ای به نام 

»سعید« بود، شناسایی کنند.
وی ادامــه داد: با کشــف آدرس محل اختفای 

وی و کنتــرل آن، ماموران پلیس توانســتند در 
یک عملیــات ضربتی علاوه بر ســعید، چهار 
همدست دیگر وی به نام های »رسول«، »امید«، 
»اســماعیل« و »فرید« را نیز دستگیر کنند و در 
بازرسی از محل اختفای آنان، تعدادی چاقو، قمه، 
شمشیر، دو عدد افشانه فلفلی و یک قبضه سلاح 
کلت کمری، کشف شد. رئیس پایگاه پنجم پلیس 
آگاهی تهــران بزرگ اظهار کرد: متهمان اعتراف 
کردند که در حوالی شهریار با خودرو های پلاک 
مخدوش خود اقدام به مسافرکشی می کردند که 
پس از طی مسافتی، دیگر سرنشین که همدست 
راننده بود با چاقــو یا قمه و بقیه ادوات جرم به 

زورگیری از مســافران اقدام می کرد و پس از 
ســرقت اموال، آنــان را در مکانی خلوت رها 

می کردند و متواری می شدند.
وی افزود: »سعید« که خود را سرکرده باند معرفی 
کرد به کارآگاهان گفت، تا کنون ۱۵ فقره سرقت 
به عنف با عنوان راننده داشــته و بیش از ۱۰۰ 
میلیون تومان از شــهروندان، ســرقت کرده اند. 
ناصری ادامه داد: با مواجهه حضوری متهمان با 
شاکیان و مال باختگان، ۱۱ نفر آنان متهمان را به 
طور صددرصد شناسایی کرده اند. متهمان پس از 
تکمیل پرونده، برای سیر مراحل قانونی به مرجع 

قضایی معرفی شدند.

طرح :بیتا هوشنگی

ســرویس حوادث// دختر جوان که با اجیر کردن 3 مرد قصد 
داشت از پسر مورد علاقه اش انتقام بگیرد در شعبه دهم دادگاه 

کیفری استان تهران از خود دفاع کرد.
حدود یکســال قبل پسر جوانی به نام خسرو با مراجعه به پلیس 
شــکایت کرد که از سوی چند مرد مورد ضرب و شتم و سرقت 
قرار گرفته اســت. وی در حالی کــه دختری جوان را طراح این 
ماجرا معرفی می کرد در تشریح حادثه به مأموران گفت: ۲ سال 
قبل در خیابان با دختری به نام ســحر آشنا شدم و پس از مدتی 
به هم علاقه مند شدیم و سحر از من خواست تا به خواستگاریش 
بروم اما به خاطر اینکه شرایط ازدواج نداشتم پاسخ منفی دادم و 
بعد هم ترجیح دادم این رابطه تمام شود غافل از اینکه بعد از این 
جدایی ســحر دچار افسردگی شد. او چند باری تماس گرفت و 
خواست تا همدیگر را ببینیم که من قبول نکردم. مدتی از او بی خبر 

بودم تا اینکه دوباره تماس گرفت و پیشنهاد داد به اتفاق هم به یک 
میهمانی برویم من هم قبول کردم. روز حادثه به دنبالش رفتم و در 
میانه راه به بهانه اینکه حالش بد شده خواست تا توقف کنم. وقتی 
از خودروام پیاده شد به یکباره سه پسر جوان وارد ماشینم شدند 
و بشدت کتکم زدند و طلاهایم را سرقت کردند. فکر می کنم سحر 
با انگیزه انتقام جویی این کار را کرده اســت.با این شکایت سحر 
بازداشت شد. وی در همان بازجویی اولیه به اجیر کردن سه پسر 
جوان اعتراف کرد و گفت: قصدم انتقامجویی بود چرا که خسرو با 
احساساتم بازی کرد در ابتدا به من ابراز علاقه کرد و بعد از مدتی 
به خاطر دختر دیگری مرا رها کرد. وقتی از دوستان مشترکمان 
تحقیق کردم متوجه شدم که خسرو از اول هم به من علاقه نداشته 
و قصدش فقط سوء استفاده بوده است به همین خاطر کینه او را به 
دل گرفتم و خواستم تنبیهش کنم. به این ترتیب سه پسراجیر شده 

نیز بازداشت شدند و به ضرب و شتم خسرو اعتراف کردند. پرونده 
پس از تکمیل با صدور کیفرخواست برای هر چهار متهم به شعبه 
دهم دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده شد. در ابتدای جلسه 

خسرو درخواست کرد تا متهمان به اشد مجازات محکوم شوند.
وقتی سحر به جایگاه رفت در دفاع از خود گفت: خسرو با وعده 
ازدواج با من آشنا شد من هم عاشقش شدم اما او دو سال فریبم 
داد و وقتی دید من قصدم ازدواج بوده شــروع به بهانه گیری کرد 
و از من جدا شــد. مدتی بعد در یک میهمانی با پسر جوانی به نام 
شاهرخ آشنا شدم و با او درد دل کردم. شاهرخ هم برای کمک به 
من این نقشه را طراحی کرد. البته من اصلًا قصد سرقت نداشتم. در 
ادامه شاهرخ هم به جایگاه رفت و اتهامش را پذیرفت و اظهارات 
سحر را تأیید کرد اما ۲ متهم دیگر اتهام شان را نپذیرفتند. در پایان 

قضات برای صدور رأی وارد شور شدند. 

سناریوی دخترجوان برای انتقام از پسر فریبکار

سرویس حوادث// دادســتان عمومی و انقلاب استان 
کرمانشاه از دستگیری دو کارمند شهرداری کرمانشاه 

به اتهام جعل عنوان و کلاهبرداری خبر داد.
شــهرام کرمی، بااشاره به دســتگیری دو نفر از پرسنل 
شهرداری کرمانشاه، اظهارکرد: این دو نفر با جعل عنوان 

اقدام به کلاهبرداری و اخاذی از مردم کرده بودند.
وی با بیان اینکه این دو متهم شــاکی خصوصی دارند، 
افزود: تاکنون ۱۰ میلیارد ریال کلاهبرداری این متهمین 
به نامهای »د.پ« و »م. الف« از مردم مسجل شده است. 

دادستان کرمانشــاه به بازرسی صورت گرفته از منزل این 
دو متهم هم اشــاره کرد و گفت: در این بازرســی ۱۵ گرم 
شیشه، پنج عدد پایپ و مقادیری اموال شهرداری کشف و 
ضبط شد. وی تاکید کرد: باتوجه به اینکه این دو نفر متهم به 
اختلاس هم هستند، تحقیقات لازم در این زمینه هم درحال 

انجام است.
کرمی با بیان اینکه حکم بازداشت موقت برای این دو متهم 
صادر شــده، گفت: پس از اتمام تحقیقات اولیه اطلاعات 

کامل تری را در اختیار مردم و رسانه ها قرار خواهیم داد.

دستگیری 
2 کارمند 
شهرداری 
کرمانشاه 
به اتهام 

کلاهبرداری



آگهی مزایده عمومی املاک مازاد
اداره کل بهزیستی استان هرمزگان

اداره کل بهزیستی استان هرمزگان در نظر دارد در اجرای جزء)3 ( بند ) د( تبصره ) ۱2 ( قانون بودجه سال ۱399املاک مازاد خود را به شرح جدول پیوست و جزئیات 
مندرج در اسناد مزایده با بهره گیری از سامانه تدارکات دولت ) ستاد ( بر مبنای قیمت پایه از طریق مزایده به صورت الکترونیکی و به شرح جدول زمان بندی زیر 
به صورت نقد بدون متصرف به فروش برساند . متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت WWW.SETADIRAN.IR و با در نظر داشتن شماره مزایده نسبت به 
خرید اسناد مزایده و شرکت در آن اقدام نمایند .همچنین می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به اداره امور حقوقی بهزیستی استان هرمزگان واقع در بندرعباس خ 
آیت اله غفاری واحد حقوقی بهزیستی مراجعه و یا با تلفن 333۱303۱ داخلی ۱۴3 تماس حاصل فرموده .خاطرنشان می سازد که رعایت موارد زیر الزامی می باشد :
۱- فرایند مزایده در سامانه تدارکات دولت ) ستاد ( برگزار می گردد و تمامی مراحل آن شامل خرید اسناد ، پرداخت تضمین شرکت در مزایده ) ودیعه ( ، پیشنهاد 
قیمت ، گشودن پاکت پیشنهاد قیمت ، اعلام به برنده ، واریز وجه مزایده و تحویل ملک در بستر سامانه ستاد خواهد بود . بدیهی است قیمت پیشنهادی تنها در صورتی 
معتبر و پذیرفته است که در سامانه ستاد ارسال شده باشد و چنانچه پیشنهاد دهنده تنها به نوشتن مبلغ پیشنهادی در برگه پیشنهاد قیمت پیوست مزایده بسنده نماید 
پیشنهاد وی پذیرفته نخواهد بود .زمان دریافت اسناد و مهلت تحویل پیشنهاد قیمت و نیز زمان بازگشایی پاکت ها همان است که در سامانه ستاد قید گردیده است .

2- متقاضیان ابتدا می بایست گواهی الکترونیکی ) توکن ( خود را دریافت از دفاتر پیشخوان خدمات دولتی و با استفاده از شناسه کاربری و کلمه عبور دریافتی در مزایده 
شرکت نمایند .3- سپرده ) ودیعه ( شرکت در مزایده معادل 5 درصد قیمت پایه مزایده است که می بایست یا از طریق الکترونیکی به حساب معرفی شده در سامانه 
ستاد واریز گردد و یا به صورت غیر الکترونیکی ) ضمانت نامه ، فیش بانکی ( انجام و اصل مدرک واریز ودیعه تا پیش از پایان مهلت ارائه قیمت به بانک تحویل شود .

۴- پیشنهادات دارای سپرده کمتر از میزان مقرر ، مبهم ، مخدوش و مشروط ، مردود خواهند بود .  5- رعایت کلیه نکات و موارد درج شده در برگه ها و اسناد مزایده 
الزامی است . 6- برای کلیه املاک بازدید الزامی است و در وضعیت موجود واگذار می گردد . 7- چنانچه پیشنهاد دهنده برنده بخواهد وجه ملک را به صورت نقدی 
پرداخت نماید می بایست طی مدت زمانی ۱0 روزه واریز وجه و عقد قرارداد ) از زمان اعلام برنده بودن ( که کتبا نیز به وی ابلاغ خواهد شد درخواست خرید نقدی 
خود را به بهزیستی ارائه نماید . بدیهی است در این فاصله زمانی ۱0 روزه باید مبلغ کل معامله خرید ملک از سوی خریدار به حساب واریز وجه معرفی شده در سامانه 
ستاد واریز شده باشد . به درخواست هایی که پس از این مهلت ۱0 روزه به بهزیستی وصول شوند ترتیب اثر داده نخواهد شد . ۸- مزایده گر باید کلیه مدارک پیوست 
شامل برگ پیشنهاد قیمت و تعهد نامه شرکت در مزایده و نیز برگه های شرایط و نحوه شرکت در مزایده را که بیشتر از طریق سامانه ستاد دانلود نموده به دقت مطالعه 
نموده و با آگاهی کامل از شرایط و خواسته های بهزیستی که در آن ها قید شده و همچنین پس از بازدید ملک تک تک آنها را امضا و در پاکت دربسته قرار دهد و تا پیش 
از پایان مهلت مزایده به واحد امور حقوقی بهزیستی تحویل نماید . بدیهی است پس از اعلام قیمت و در صورت برنده شدن هیچ اعتراضی وارد نمی باشد . 9- کلیه 
املاک با وضع موجود به فروش می رسند و بهزیستی هیچگونه تعهدی در خصوص کاربری ، نوع تولید و سایر مجوزهای قانونی جهت فعالیت یا بهره برداری ندارد .

شماره تماس 333۱303۱ – داخلی ۱۴3
زمان انتشار مزایده در سایت از تاریخ ۱۴00/۸/۱5ساعت ۱2 تا تاریخ۱۴00/۸/30 ساعت ۱۴ 
مهلت دریافت اسناد مزایده از تاریخ ۱۴00/۸/۱5 ساعت ۱2 تا تاریخ ۱۴00/۸/30 ساعت ۱۴

مهلت بازدید املاک از تاریخ ۱۴00/۸/۱5 تا تاریخ ۱۴00/۸/30 ساعت ۱0 تا ۱3 
مهلت ارائه پیشنهاد قیمت از تاریخ ۱۴00/۸/۱5 ساعت ۱۴ تا تاریخ ۱۴00/۸/30 ساعت ۱۴ 
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شنبه 15 آبان 1400

30 ربیع الاول 1443

 سال  بیستم شماره 3737

شهرستان

رزمایش کمکهای مومنانه بسیج دانش آموزی  
بندرخمیربرگزارشد

  امین درساره سرویس شهرستان// همزمان بابزرگداشت هفته بسیج 
دانش آموزی ســومین مرحله کمک های مومنانه وهمدلی سال۱۴۰۰ 
به همت حوزه مقاومت شــهیدفهمیده بندرخمیراجرا شد. به گزارش 
خبرنگار دریا، فرمانده حوزه مقاومت بســیج شهید فهمیده بندرخمیر 
گفت:به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج دانش آموزی  و لبیک به ندای 
مقام معظم رهبری و عمل به وظیفه انســانی و اسلامی، دانش آموزان 
بی بضاعت توسط حوزه های مقاومت بسیج دانش آموزی، بندرخمیر  
شناسایی شده که با حفظ تکریم خانواده ها هدایا وبسته های نوشت افزار 
دراختیار آنها قرار گرفت.  مکی زاده با بیان اینکه دانش آموزان بسیجی 
خودجوش همواره درصحنه کمــک به همنوعان و اجرای برنامه های 
فرهنگی فعال هستند، تصریح کرد: دراین مرحله ۵۰بسته لوازم التحریر 
شامل )  کیف، ۴عدد عدد دفتر، خط کش، جامدادی، لیوان، مدادرنگی، 
۵ عدد مداد ســیاه، پا کن وخودکار( و۱۰بســته معیشتی بین خانواده 
های دانش آموزان نیازمند توزیع شــد.   وی اظهارداشت: این حرکت 
خیرخواهانه یک فرصت تربیتی و اجتماعی است تا بتوانیم بخشی از 
آلام و خسارات خانواده های نیازمند و آسیب پذیر در پدیده کرونا و 

همچنین دانش آموزان بی بضاعت را برطرف کنیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی:
دولت نگاه عادلانه به مناطق کمتر توسعه یافته دارد

  ســرویس شهرســتان  //  معاونت تلفیق بودجه،حقوقی و امور 
مجلس وزارت راه و شهرســازی گفت: یکی از سیاستهای دولت در 
بحث توازن منطقه ای نگاه عادلانه به توسعه مناطق کمتر توسعه یافته 
دارد. سید فرزاد نجات نیا درجریان بازدید از محله شهید صفری میناب 
افــزود : دولت جدید و مردمی ســعی و تلاش دارد تا در بحث توزیع 
امکانات و اعتبارات در زمینه زیرســاخت ها و بافت فرسوده ، مناطق 
کمتر توسعه یافته بصورت عادلانه توجه داشته باشد.وی خاطرنشان کرد: 
وزارت راه و شهرسازی در بخش تعریض و اصلاح محور میناب به بندر 
تیاب مدیریت کند تا این مسیر به یک نقطه مطلوبی برسد.معاون وزیر راه 
و شهرسازی اظهار داشت: محله شهید صفری میناب یکی از محله های 
کمتر توسعه یافته اســت که قرارشد مسوولان محلی این شهرستان با 
رایزنی و مکاتباتی با وزارت راه و شهرسازی نشستی تشکیل دهند تا 
برای حل مشکل بافت فرسوده این شهرستان اقدام شود.عضو کمیسیون 
عمران مجلس شورای اســلامی نیز گفت: یکی از رسالت های جدی 
ومهم مجلس توجه ویژه به مناطق محروم و کمتر توســعه یافته است. 
محمد ســرگرمی  افزود: در آستانه تدوین و بررسی لایحه بودجه در 
مجلس این بحث  مطرح شد که اعضای کمیسیون عمران سفرهای به 
مختلف کشور داشته باشیم .شهردار شهر میناب هم گفت: شهر میناب 
۶۵ درصد بافت فرسوده دارد و اکثریت محلات کمتر توسعه یافته است 
که نیاز به اعتبارات و بودجه ویژه دارد .اعضای کمیسیون عمران مجلس 
شــورای اسلامی  از محور میناب ، بندر تیاب ومحله شهید صفری در 
شهر میناب بازدید کردند.به گزارش ایرنا ؛ شهرستان میناب با ۳۰۰ هزار 

نفر در ۹۰ کیلومتری شرق بندرعباس قرار دارد.

خبری

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

ایمن درســاره ســرویس شهرستان// 
به  که  اعضای کمیسیون عمران مجلس 
وضعیت  آخرین  پایش  و  ارزیابی  منظور 
زیرســاخت های عمرانــی به اســتان 
هرمزگان ســفر کرده بودند  با همراهی 
در  هرمزگان  مردم  نماینده  آرامی  دکتر 
مجلس از وضعیت ترافیکی و بندری در 

شهرستان خمیر بازدید کردند.
به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار 
فرماندار خمیر طی گفــت و گو با اعضای 
کمیســیون عمران مجلس در حاشــیه این 
بازدیدهــا، با بیــان اینکه خمیــر از جمله 
شهرستان هایی است که در مسیر مهم ترانزیتی 
جنوب کشــور واقع شــده و ضرورت دارد 
زیرساخت ها حمل و نقلی در این شهرستان 
احداث و تکمیل شــود، تصریــح کرد: این 

شهرســتان بدلیل واقع شدن در حلقه میانی 
مرکز استان ، قشم ، لارستان در استان فارس 
و همچنین شهرســتان های غرب هرمزگان، 
از آن به عنوان چهارراه جنوب یاد می شود 
از این رو احداث و تکمیل زیرساخت های 
حمل و نقلی و ترافیکی در این شهرســتان 
ضــرورت دارد.رئیــس شــورای ترافیک 
شهرستان بندرخمیر در ادامه به مشکلات مهم 
محورهای این شهرستان اشاره کرد و افزود: 
تکمیل و بهره برداری محور کهورستان - لار 
بدلیل اهمیــت آن همواره یکی از دغدغه ها 
و خواسته های جدی مسئولان و مردم بوده 
است. وی افزود:روشنایی جاده کهورستان به 
لار، ایجاد بلوار میانی حدفاصل محدوده بافت 
مسکونی و کشاورزی، تعریض این محور حد 
فاصل روستای چاه ماخور تا دوراهی بستک، 

اصلاح ورودی کهورســتان و احداث تقاطع 
غیر همسطح در ورودی کهورستان به رویدر 
از جمله خواسته هایی است که مردم در این 
محور بر آن تاکید دارند.  خواســتار در ادامه 
با اشاره به باند دوم بندرخمیر - بندرعباس 
تصریح کرد: احــداث باند دوم بندرخمیر - 
بندرعبــاس نیز همواره جزو مطالبات اصلی 
مردم این شهرستان بوده و جزئی از کرویدر 
جنوب به شمار می رود و ساخت آن می تواند 
بسیاری از مشکلات ترافیکی را در این مسیر 
کاهش دهد. این  مســوول ادامه داد:در طول 
این مســیر یک پل بتنی عظیمی با ۳۳دهنه 
در حال احداث است که هم اکنون ۲۵ دهنه 
آن ساخته شده است. همچنین زیرسازی دو 
طرف پل  و بخشی از آسفالت این مسیر نیز 
انجام شده، از این رو لازم است در تکمیل و 

بهره برداری این مسیر تسریع شود.
فرماندار بندرخمیر در ادامه با ابراز خرسندی 
از تخلیه قطعات فلزی عرشه پل در محل آب 
نمای کرویه اظهار داشــت:این مسیر یکی از 
مهم ترین مسیر ارتباطی مرکز بخش رویدر 
با مرکز شهرستان و اســتان است و احداث 
پل در  این مسیر از مطالبات جدی مردم این 
بخش بوده است.خوشبختانه با پیگیری هایی 
که انجام شــده ، محموله های مربوط به این 
ســازه بتنی - فلزی در محل احداث سازه 
تخلیه شده و امیدواریم هرچه سریع تر شاهد 
بهره برداری از این پل باشیم. فرماندار همچنین 
گفت:اصلاح و تعریض جاده کهورســتان تا 
کشار و همچنین تعریض ، بازسازی و روکش 
آســفالت جاده کهورستان به رویدر از دیگر 
خواسته ها در حوزه راه و حمل و نقل است.

* لزوم تســریع در آماده سازی بندر 
چندمنظوره خمیر

فرمانداربندر خمیر در ادامه با اشاره به طولانی 
شدن اجرای پروژه مجتمع بندری خمیر گفت: 
افتتــاح و راه اندازی بندر چندمنظوره خمیر 
یکی از آرزوهــای دیرینه مردم این خطه از 
جنوب کشور بوده که بدلیل موانع های بوجود 
آمده، عملیات احداث آن طی این ســال ها 
طولانی شــده است.میرهاشم خواستار ادامه 
داد: مردم این شهرستان به دلیل کار و کسب 
دریانوردی همواره بر افتتاح و بهره برداری از 
این پروژه اصرار دارند لذا این پروژه بایستی تا 
دهه فجر امسال آماده و به بهره برداری برسد.
خواستار در ادامه خواستار سرعت بخشی به 
عملیات فاز سوم مجتمع بندری و آماده سازی 
پسکرانه جهت تخلیه و بارگیری کالاها ، انجام 

خدمات گمرکی و عملیات بندری و همچنین 
استقرار دستگاه های خدماتی و عملیاتی و 
واگــذاری به بخش خصوصی شــد.وی در 
پایان ابراز امیدواری کرد  با حضور مهندس 
دوستی اســتاندار جهادی استان و همچنین 
بالاخص  مجلــس  نمایندگان  ویــژه  نگاه 
کمیسیون عمران بخش مهمی از پروژه های 
 عمرانی در شهرســتان خمیــر تکمیل و به

 بهره برداری برسد.
قابل ذکر اســت دکتر صفایی رئیس سازمان 
بنــادر و دریانــوردی بــا همراهی اعضای 
کمیسیون عمران مجلس از اسکله بندرپهل 
بازدید کردند که در این بازدید مطالبه مردمی 
در خصوص تعیین تکلیف اسکله بندرپهل، 
ایمن ســازی آن و همچنین لایروبی اسکله 

بندرپهل و بندرخمیر عنوان شد.

اداره  رییس  شهرستان//  سرویس 
آموزش و پــرورش کیش گفت: 9 
دبیرســتان در این جزیره قابلیت 
برپایی کلاس درس های تخصصی 

به صورت حضوری را دارد. 
پرویز حیدری راد اظهار داشت: شورای 
ســلامت کیش بر اساس مصوبات ستاد 
ملی کرونا هفته گذشــته جلســه ای را 
برای برپایــی کلاس های حضوری پایه 
دوازدهم دوره متوسطه دوم برگزار و در 
مصوبات خود بازگشایی این مدارس را 

منوط به رعایت پروتکل ها کرد.
وی اضافه کرد: مقرر شــد در این راستا 
شــورای مدارس پــس از فراهم کردن 
شــرایط برپایی کلاس ها طبق پروتکل 
های بهداشتی و اخذ رضایت والدین در 
خواســت خود را به آموزش و پرورش 
ارایــه کنند تا این اداره و مرکز توســعه 
سلامت نسبت به اعطای مجوز تشکیل 
کلاس های حضوری پس از بازرسی های 

لارم اقدام کند.حیدری راد با بیان اینکه 
در این مرحله تنها دروس تخصصی پایه 
های دوازدهم اجازه برگزاری به صورت 
حضوری را دارد افزود: در این جزیره ۹ 
مدرسه واجد شــرایط فعالیت حضوری 
اســت که تا کنون در خواست ۶ مدرسه 
به آموزش و پرورش از ســوی شورای 
مدارس ارایه شــده اســت. وی یادآور 
شد: سه مدرســه باقی مانده نیز در حال 
فراهم کردن مقدمات برپایی کلاس ها از 
جمله فاصله گــذاری، گندزدایی روزانه 
و واکسینه شدن معلمان و دانش آموزان 
هستند و به محض اخذ رضایت والدین 

در خواست خود را ارایه خواهند داد. 
رییس اداره آمــوزش و پرورش کیش 
یادآور شــد: این اداره نیز تا ۱۵ آبان ماه 
باید مجوز برپایی کلاس هاس به صورت 
حضــوری را باید اعطا کند که هم اکنون 
در حال جمع بندی بازرسی های انجام 
شده هستیم. به گزارش ایرنا، وی با بیان 

اینکه برخی از مــدارس زودتر از موعد 
اقدام به برپایی مــدراس کرده اند افزود: 
تذکرهای لازم به مدیــران مدارس داده 
شــده و آموزش و پرورش با استفاده از 
اختیارات قانونی در حال رســیدگی به 
این تخلف اســت.این جزیره دارای ۵۱ 
مدرسه شــامل ۲۳ مدرسه دولتی و ۱۸ 
مدرســه خصوصی با ۳۶۷ کلاس درس 
)۲۶۸ کلاس مدارس دولتی و ۹۹ کلاس 

مدارس خصوصی( است.
در ایــن مدارس ۹ هــزار و ۷۷۵ دانش 
آموز مشغول تحصیل بوده که هشت هزار 
و ۳۶۰ نفر در مدارس دولتی و یک هزار 
و ۴۱۵ نفر در مدارس خصوص مشغول 

علم آموزی هستند.
جزیــره کیش بــا ۹۲ کیلومتــر مربع 
مساحت و ۴۲ هزار نفر جمعیت از توابع 
شهرستان بندر لنگه استان هرمزگان بوده 
 در آب های نیلگــون خلیج فارس واقع

 شده است.

فرمانداربندرخمیر تاکید کرد

ضرورت تکمیل زیرساخت های حمل و نقلی در بندر خمیر

9۰دبیرستان در کیش شرایط برپایی کلاس حضوری را دارند

کلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهای فاقد سند رسمي    آگهي ماده 3 قانون تعیين ت
نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای شماره 1400۶0۳2۳0۵4000444 مورخ 1400/0۷/21 
تصرفات مالکانه آقای خلیل شیخ احمدی فرزند محمد تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر خانه به مساحت 20۳.۸۵ متر مربع قسمتی 
از پلاکهای 1۸۳ فرعی از 1 اصلی واقع در نخل ناخدا به استناد ماده 1 و ۳ و 1۳ قانون تعیین تکلیف و ماده 1۳ آئین نامه مذکور وکد ۹۹۷ مجموعه 
بخش نامه های ثبتی را تائید نموده است به جهت عدم دسترسی به مالک رسمی عبدالرضا شریف به استناد بند الف ماده ۳ مقرر گردید پس از 
انتشار آگهی مذکور در دو نوبت به فاصله 1۵ روزه آگهی جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه 
از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس وارد نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای صادر فوق 
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اسمعیل ربیعی نژاد- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس شهرســتان//  مدیرکل امور روستایی و شــوراهای استانداری 
هرمزگان از اجرای پایلوت طرح نصب »جی پی اس« روی ماشــین آلات 

دهیاری های سطح استان خبرداد.
امیر حبیبی در جلسه هماهنگی اجرای طرح پایلوت تجهیز خودروهای دهیاری 
ها به دستگاه جی پی اس )GPS( که با حضور نمایندگان سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور برگزار شــد، اظهار داشت: از اجرای این طرح به صورت 
پایلوت در هرمزگان استقبال کردیم و پیگیری و هماهنگی های لازم برای هر چه 
بهتر عملی شــدن این طرح صورت گرفته است.وی با بیان اینکه یکی از دغدغه 
های ما اســتفاده بهینه و مناسب از خودروها به ویژه ماشین آلات سنگین و نیمه 
سنگین در حوزه دهیاری ها است، افزود: با اجرای کامل این طرح تک تک ماشین 
آلات و خودروها به صورت جداگانه قابل رصد و تحلیل داده ای است.مدیرکل 
امور روســتایی و شوراهای اســتانداری هرمزگان گفت: داده ها در این طرح به 
صورت متمرکز جمع آوری می شود اما قابلیت آن را دارد که نشان دهد هر خودرو 

دقیقاً در چه دامنه و حدود جغرافیایی و به چه مدت زمانی فعالیت داشته است.
حبیبی خاطرنشان کرد: نظارت مستمر بر فعالیت ماشین آلات و خودروهای فعال 
در حوزه روستاها که پراکندگی جغرافیایی بسیار بالایی در استان هرمزگان دارند 
کاری به مراتب دشــوار و دارای چالش ها و حاشیه های زیادی بود که با اجرای 

این طرح به سادگی در دسترس قرار می گیرد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر، وی ادامه داد: این نظارت و تحلیل عملکرد می تواند 

دو خروجی مهم برای اســتان داشته باشــد که شامل پیشگیری از بروز تخلف و 
سواســتفاده احتمالی و همچنین برنامه ریزی و بهبود عملکرد ماشــین آلات و 
خودروهای فعال در حوزه عمران روســتایی اســت.مدیرکل امور روستایی و 
شوراهای استانداری هرمزگان تاکید کرد: با توجه به اینکه رصد و تحلیل فعالیت 
خودروها به صورت تجمیع شــده و بر خط قابل مشــاهده است می توان از این 
سامانه به نتایج دقیقی برای مدیریت جامع فعالیت های روستایی رسید و همچنین 
گزارش های آماری مشخصی را جهت تحلیل وضعیت در اختیار مدیریت عالی 

استان و مسئولین کشور قرار داد تا تصمیمات متناسب در این حوزه اتخاذ شود.

  
مدیریت  مدیرکل  شهرستان//   سرویس 
بحران استانداری هرمزگان گفت: ۸۰ منزل 
توابع شهرستان  از  رویدر  مسکونی شهر 
بندر خمیر به علت قرار داشــتن در نقطه 

حادثه خیز جابه جا می شوند. 
مهرداد حســن زاده اظهار داشت: ۱۰۶ واحد 
مسکونی که در معرض خطر ریزش کوه قرار 

داشتند در سال های گذشته با همکاری شهرداری 
رویدر و مردم این شهر جابه جا شده اند.

وی ادامــه داد: ریزش کوه در این منطقه به طور 
معمول با وقوع زمین لرزه ها رخ می دهد و شهر 
رویدر در معرض خطــر زمین لرزه قرار دارد و 
بایستی اقدام های پیشگیرانه با جدیت اجرا شود.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان که 

هم اکنون درحال بازدید میدانی از شــهر رویدر 
و روستاهای اطراف آن است،  اضافه کرد:  پیگیر 
تامین اعتبار برای احداث ســالن چند منظوره 
برای مردم شهر رویدر هستیم و بخشی از دیوار 
حفاظتی رودخانه درون آن به طور ســه هزار و 
۱۰۰ متر دیوار با هزینه ای حدود ۲۵ میلیارد ریال 
از محل اعتبارهای مدیریت بحران احداث شده 

است.حسن زاده بیان کرد: ادامه این دیوار حفاظتی 
هم احداث می شود تا خطر سیلاب کمتر هشت 
هزار نفر ســاکن این شــهر را در معرض تهدید 
قرار دارد، همچنین ۲ روســتا در اطراف رویدر 
به احداث دیوار حفاظتی نیاز دارند که در دستور 

کار قرار دارد.
به گــزارش ایرنا، وی تاکید کرد: مســوولان و 

مردم خطر زمین لرزه در این اســتان را بایستی 
بســیار جدی گرفته و در زمان احداث بناها و 
ســاختمان ها و حتی کوچه و خیابان ها نکات 

ایمنی و پدافند غیر عامل را به جد رعایت کنند.
شــهر رویدر از توابع بندر خمیر در فاصله ۱۳۰ 
کیلومتری غرب بندرعباس مرکز استان هرمزگان 

قرار دارد.

80منزل مسکونی 
بخش رویدر

بندر خمیر جابه جا 
می شوند

مدیرکل امور روستایی و شوراهای استانداری هرمزگان خبر داد
نصب جی پی اس روی ماشین آلات دهیاری های هرمزگان

مشخصات ملک
ششدانگ پلاک ثبتی  11فرعی از 153 اصلی مفروز و 

مجزی شده از 2 فرعی از اصلی مذکور در قطعه 2 تفکیکی

ششدانگ پلاک ثبتی 17 فرعی از 689 اصلی
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 سال  بیستم شماره 3737

فروردین :  
باوجود اینکه امروز وسوســه شــده اید که در 
کارتان ریســک پذیری داشته باشید، ولی الان 
بهتر اســت برنامه ثابت و مشخصی برای خود 
ترتیب دهید. حتی اگر نتیجه این نوع استراتژی شهرت و ثروت 
هم باشد، ولی برای شــما مفید و سودمند نخواهد بود. به جای 
اینکه به فکر پول درآوردن باشــید، با کســانی که دور و برتان 

هستند بیشتر همکاری کنید.
    اردیبهشت :  

وقتی که به دیگران می گویید دوســت دارید برای 
مســافرت به یک جزیره در دریاهای جنوبی و یا 
به کوه های آلپ بروید کاملًا جدی حرف می زنید!! 
حتی اگر این مسافرت ها ظاهراً غیر ممکن به نظر می رسند، ولی 
قوه تشخیص شــما می تواند برایتان راهی پیدا کند. اگر افرادی 
هســتند که خیلی بهتان سخت می گیرند، آنها را در جریان تمام 
برنامه هایتان قرار ندهید. آرزوها و رویاهایتان را به فردی بگویید 

که دوست دارید همسفرتان باشد!
     خرداد : 

امروز شــاید دوست داشــتنی ترین فرد در تمام 
زندگی تان برای شما تبدیل به فردی عادی شود. 
درســت وقتی که شما خیلی خوب او را شناختید، 
نظریات عاطفی تــان یکباره تغییر می کند و فرضیه های غلط به 
ذهنتان راه پیدا می کند. هم اکنون شــما روابط دوســتانه خیلی 
خوبــی دارید. قبل از تصمیم گیری هــای بزرگ و قبل از اینکه 

پشیمان شوید به خودتان زمان کافی داده تا خوب فکر کنید.
      تیر :

شما احســاس می کنید که برای تغییرات احساسی 
جدید کامــلًا  آمادگی دارید، امــا باید تا موقعی 
که کســی به کمکتان نیامده است صبر کنید. امروز 
ضعف ها و سستی هایتان خودشان را نشان داده اند و باید با بیشتر 
کار کردن آنها را بپوشانید. اگر تصمیم بگیرید که احساسات خود 
را ســرکوب کنید، فرصت بزرگی نصیب تان می شود که بیشترین 

تغییر در زندگی تان را به همراه دارد.
     مرداد :

با توجه به هــم ترازی ماه با ژوپیتر شــما نباید 
فراموش کنید که با کمک برنامه ریزی مناســب و 
اجرای عاقلانه هر کاری امکان پذیری می شــود. 
با این حال شــما در اطراف خود سدی از مقاومت را می بینید. 
باوجود اینکه آنها ادعا می کنند که به آن توجه دارند، ولی حوادثی 
اتفاق می افتد که تا مدتی از شــما دور می شوند و شما نیز وقت 
کافی دارید، قبل از اینکه آنها برای انجام دادن کاری جدید تحت 

فشار قرارتان دهند کارهای قبلی خود راتمام کنید.
     شهریور : 

شــما امروز نسبت به احساســات عاشقانه خود 
خیلی جدی هستید، ولی انتظار روابط رمانتیک را 
ندارید. در حقیقت رفتار و ســلوک آرام شما در 
روابط عاشقانه تان شــما را به فردی جذاب تبدیل کرده است، 
بدون اینکه صرفاً مسائل جنسی مدنظر باشد. فراموش نکنید که 
تا جایی که دلتان بخواهد می توانید در جهت به تکامل رســیدن 
بکوشید و این تکامل منافاتی با محبوبیت ندارد. هرقدر که بیشتر 
به وظایف و مسئولیت هایتان می پردازید، دلایل بیشتری به دست 

دیگران می دهید که دوست تان داشته باشند.
     مهر : 

امروز که ماه و سه سیاره دیگر در نشانه شما فعال 
هســتند، بهتر است منصف و بی طرف باقی بمانید. 
حتی اگر شــما فکر می کنید که احساسات خود 
را از دیگران مخفی کرده اید، ولی آنها بالاخره فاش می شوند. با 
احساسات خود نجنگید؛ اگر برای پنهان کردن آنها بیهوده تلاش 
کنید، فقط انرژی تان را هدر داده اید. به جای تظاهر کردن سعی 

کنید که خودتان باشید.
      آبان : 

شــما امروز دغدغه زیادی ندارید، اما نمی توانید 
بــه راحتی در مورد نگرانی هــای خود با دیگران 
صحبت کنیــد. دلیل این کارتان این اســت که با 
وجود تمام مشکلاتی که وجود دارد نمی خواهید مشکل جدیدی 
به وجود بیاید. با این حال شــما اطلاعات ارزشمندی دارید که 
باید گفته شوند. فراموش نکنید حرفی که شما می خواهید بزنید 
نمی تواند ایجاد آشوب و ناآرامی کند، بلکه روش بیان شما ممکن 
است تاثیر نامناسبی برجا بگذارد. بدون اینکه از کسی خجالت 
بکشید بدون داشــتن هیچ نوع چشم  داشتی از احساسات خود 

حرف بزنید.
     آذر :  

امروز شــما مجبورید حتی به مسائل خیلی جزئی 
هم توجــه کنید، چــرا که در غیــر این صورت 
زندگی تان آشفته و بی نظم می شود. اگر مهلتی برای 
کارهایتان در نظر گرفته شــده خیلی مهم است که به آن اهمیت 
بدهید، برای اینکه عدم توجه شما به این موضوع باعث می شود 
افراد زیر دست تان عمل شما را سوء تعبیر کنند. هم اکنون نباید 
با رئیس خود بحث کنید، فقط باید تا جایی که می توانید به نحو 

احسن وظایف خود را انجام دهید.
      دی : 

با وجود اینکه امروز روز استراحت شماست، شما 
می توانید احترامی که دوستان و خانواده برای شما 
قائلند را در چشــمان آنها ببینید. از نظر آنها شما 
قادر هستید هرکاری انجام بدهید و می توانید موقعیت خود را در 
اجتماع تثبیت کنید. شما خیلی دوست دارید که از بودن در جمع 
آنها لذت ببرید، ولی اهداف خیلی جدی درســرتان دارید و باید 
به روابطی بیشتر توجه کنید که شما را به اهدافتان نزدیک تر کند.

  بهمن : 
امروز شما مجبور نخواهید شــد با ناراحتی های 
جدی دســت و پنجه نرم کنید، امــا آنها در پس 
زمینه وجود دارند. از نظر معنوی شما حس و حال 
خوبی دارید، برای اینکه می توانید خوشی های خود را با دیگران 
ســهیم شــوید. اما نباید دوباره این کار را انجام دهید؛ شما باید 
محدودیت های خود را نیز قبول کنیــد و این موضوع در حین 

تفریح کردن امنیت شما را تضمین می کند.
اسفند : 

شما امروز سعی می کنید تا جایی که امکان دارد با 
کمک دیگران به مقصود خود برســید، اما نیازهای 
شما برایتان دردسرساز نیز خواهند بود؛ چراکه اگر 
آنهایی که به شــما کمک کرده اند هر خواســته بدون دلیلی هم 
از شما داشتند شــما مجبور می شوید بهشان کمک کنید. نگران 
نباشید؛ شما باید قبل از اینکه خودتان را در اختیار دیگران قرار 

بدهید، مرزهایی برای خود تعیین کنید.
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7 اقتصادی

و  اقتصادی  امور  // وزیر  اقتصادی  سرویس 
دارایی اعلام کرده اســت که به زودی دولت 
لایحــه »مالیات بر مجمــوع درآمد« را به 
مجلس می برد. امید آن می رود که با تبدیل 
این لایحه به قانون، در کنار تقویت و افزایش 
درآمدهای مالیاتی در بودجه سال های آتی، 
شاهد کاهش شکاف طبقاتی و تحقق عدالت 

مالیاتی نیز باشیم. 
اصلاح نظام مالیاتی از مهمترین ارکان و پیش نیاز 
اصلی اصلاح ساختار بودجه است. برای دستیابی 
به منابع پایدار و کاهش وابستگی بودجه به نفت 

و همچنین جلوگیری از فرار مالیاتی و برقراری 
عدالت مالیاتی و کمک به بهبود عدالت اجتماعی 

چاره ای جز اصلاح نظام مالیاتی نیست. 
ایــن موضوع فرادولتی اســت و از مدت ها قبل 
ضرورت آن احســاس می شد و اقداماتی نیز در 
این راســتا انجام شده است. با این حال کارهای 
انجام شده کافی نبوده و هنوز دستاورد ملموسی 
حاصل نشــده اســت. اما به نظر می رسد دولت 
سیزدهم اراده انجام این کار را دارد و هم می تواند 
در ادامه اقدام های انجام شده اصلاح نظام مالیاتی 

را به سرانجام برساند. 

به همین خاطر وزیــر اقتصاد در حکم انتصاب 
»داود منظور«، رئیس جدید سازمان امور مالیاتی 
کشور بر هوشمندسازی و عادلانه شدن به عنوان 
دو رکن مالیات ستانی، گسترش فرهنگ مالیاتی 
و جلب اعتماد عمومی به نظام مالیاتی به منظور 
ارتقای تمکین داوطلبانه مودیان و افزایش منابع 
درآمد دولت و کاهــش اتکای بودجه دولت به 
درآمدهای نفتی و مقاوم سازی بودجه تاکید کرد. 
»سید احســان خاندوزی« با اشاره به ضرورت 
اصلاح نظام مالیاتی، افزود: نمی توان میل تاریخی 
به ســوداگری در کشــور را کنترل کرد، مگر از 

طریــق مالیات عایدی بر ســرمایه؛ همچنین از 
طریق مالیات بر مجموع درآمــد می توان فرار 
مالیاتی یا تمایل به معافیت ها را در اقتصاد کشور 

کنترل کرد. 
وی به تازگی در جلسه ای که به منظور هماهنگی 
لایحه بودجه ۱۴۰۱  در سازمان برنامه و بودجه 
کشور تشکیل شد با حمایت از رویکرد اصلاح 
بودجــه و افزایش پایه هــای مالیاتی، گفت: در 
تلاشیم به زودی لایحه مالیات بر مجموع درآمد 

را به دولت ببریم. 
 مالیات بر مجموع درآمد چیست؟ 

مالیــات بر درآمد یکی از مهمترین انواع مالیاتی 
است که شامل دو دسته مالیات بر درآمد اشخاص 
حقوقی )شرکت ها( و مالیات بر درآمد اشخاص 
حقیقی می شــود. برای اخذ مالیــات بر درآمد 
اشــخاص حقیقی به دو شــیوه جداگانه )اخذ 
جداگانه مالیات از پایه های مختلف درآمدی( و 
یکپارچه )مالیات بر مجموع درآمد( عمل می شود. 
در شــیوه جداگانه، برای هر منبع درآمدی یک 
نرخ جداگانه وضع می شود و گاهی معافیت پایه 
تا سقف مشــخصی برای هر منبع درآمدی معین 
می کنند. در مرحله اجرا نیز مالیات ها به صورت 
تفکیک شــده و بدون در نظر گرفته شدن منابع 

درآمدی دیگر اخذ می شود. 
در شــیوه مالیات بر مجموع درآمد، مالیات همه 
منابع درآمدی اشخاص حقیقی با نرخ مشخص 
و لحاظ معافیت پایه یا هزینه قابل قبول و اعتبار 

مالیاتی محاسبه و اخذ می شود. 
وقتی مجموع درآمد افراد هدف مالیات ســتانی 
باشد آن وقت همه افراد جامعه در نظام مالیاتی به 
یکسان در نظر گرفته شده و بر اساس تفاوت های 
درآمدیشــان دسته بندی می شــوند. دیگر مهم 
نیســت یک نفر کارمند است و دیگری کارگر یا 

کارخانه دار. مهم آن است که درآمدهای مختلف 
افراد یک کاسه شده و بر اساس قوانین و مقرراتِ 
»مالیات بر مجموع درآمد« مالیات محاسبه شده 

اخذ می شود.   
 مالیــات بر مجموع درآمــد؛ راهی برای 

تحقق عدالت اجتماعی
شاخص ضریب جینی به نوعی عدالت اجتماعی 
در کشور را به نمایش می گذارد. تا آنجایی که به 
نظام مالیات ستانی مربوط می شود این شاخصی 
می تواند نشــان دهد که آیا بعد از اجرای مالیات 
بر مجموع درآمد وضعیت شــکاف طبقاتی و به 
عبارت دیگر عدالت عمودی بهتر شده است یا نه؟ 
در حال حاضر ضریب جینی در کشور وضعیت 

مناسبی ندارد. 
مرکز آمار در آخریــن گزارش خود از وضعیت 
ضریب جینی اعلام کرد: ضریب جینی خانوارهای 
شهری و روستایی به ترتیب ۰.۳۸۳۵ و ۰.۳۵۹۰ 
است که نسبت به سال قبل به ترتیب ۰.۰۰۰۸ و 
۰.۰۰۵۱ افزایش نشان می دهد. افزایش این عدد 
و نزدیک شدن آن به عدد یک )۱( بیانگر بیشتر 
شدن شکاف طبقاتی و کاهش عدالت اجتماعی 
در توزیع ثروت در جامعه اســت. در مالیات بر 
مجموع درآمد، موضوع رعایت عدالت از اهمیت 
زیادی برخوردار اســت. در این نوع مالیات دو 
نوع عدالت افقی و عدالت عمودی در نظر گرفته 
می شود. عدالت افقی به این معنی است که عدالت 
میان مالیات دهندگان برقرار باشد و از افرادی که 
درآمد مشــابه دارند به طور یکسان مالیات اخذ 
شــود. عدالت افقی زمانی به طور کامل محقق 
می شود که بر درآمد ناشی از کار و درآمد ناشی 
از سرمایه نرخ های متفاوتی وضع نشود و همچنین 
برخی از مشــاغل و اصناف مشمول معافیت یا 

تخفیف مالیاتی نشوند. 

عدالت عمودی به عدالت اجتماعی و بهبود یا بدتر 
شدن شکاف طبقاتی از طریق ابزار مالیات اشاره 
دارد. به عبارت دیگر عدالت عمودی در مالیات 
به این معنی است که از طریق ابزار مالیات، فاصله 
طبقات اجتماعی و دهک های درآمدی کاســته 
شــود و جامعه ای با برابری بهتــر پس از وضع 

مالیات ایجاد شود. 
مالیات بر مجموع درآمد افراد از طریق مســدود 
کردن راه های فرار مالیاتــی، عدالت مالیاتی را 
محقق خواهد کرد. تاکنون فقط کارمندان بخش 
دولتی و تا حــدودی بخش خصوصی بودند که 
مالیات بر درآمدشــان قبــل از واریز حقوق به 

حساب آنها وصول می شد. 
در واقع در ایران به جای مالیات ستانی از درآمد 
افراد، بر مالیات شرکت ها، کسب و کارها و مالیات 
بر ارزش افزوده تاکید می شود. در این موارد افراد 
و میزان درآمد آنان مهم نیست بلکه میزان درآمد 

خالص کسب و کار از اهمیت برخوردار است. 
با اجرایی شــدن مالیات بر مجموع درآمد افراد 
میزان درآمــد آنان مبنای مالیات ســتانی قرار 
می گیرد. این بدان معنی اســت که افرادی که از 
راه های مختلفی کســب درآمــد می کنند دیگر 
نمی توانند بخشی از درآمد خود را از دید سازمان 
امور مالیاتی دور نگه دارند. بدین ترتیب می توان 

به تحقق عدالت مالیاتی امیدوارتر بود. 
اکنون برخی افراد از طریق فعالیت در بازارهای 
غیر رسمی و در بازارهایی مانند ارز، طلا و غیره 
فعالیــت کرده و از پرداخــت مالیات خودداری 
می کنند، اما با اجرای طــرح مالیات بر عایدی 
ســرمایه دیگر نمی توانند این درآمدها را مخفی 
کنند، زیرا این درآمدها به حساب اعضای خانوار 
واریز می شود و همه این درآمدها تحت شمول 

مالیات قرار خواهند گرفت. 

مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر اعلام کرد

جزییات پروتکل های جدید سفر با ناوگان عمومی حمل و نقل جاده ای
 سرویس اقتصادی // مدیر کل دفتر حمل و 
نقل مسافر ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای، جزئیات و شــرایط جدید پروتکل 
های بهداشتی سفر با ناوگان عمومی جاده ای 

را اعلام کرد. 
داریوش باقر جوان مدیر کل دفتر حمل و نقل 
مسافر این ســازمان اظهار داشت: با توجه به 
گسترش و ســرعت واکسیناسیون در کشور، 
پروتکل های جدیدی با چند تغییر نســبت 
به گذشته ابلاغ شــده و ما بقی دستورالعمل 
ها مانند گذشــته است که می توان به محلول 
پاشی برای ضدعفونی و گندزدایی در ناوگان 
و پایانه های مسافری، ارائه بسته های بهداشتی 
در نــاوگان حمل و نقــل عمومی، ضرورت 
اســتفاده از ماسک در حین سفر وغیره اشاره 
کــرد.  وی افزود: افزایــش ظرفیت پذیرش 
مسافر یکی از تغییراتی است که در سفرهای 

برون شــهری )اتوبوس، مینی بوس و سواری 
های کرایــه پلاک عمومی( رخ داده اســت، 
به عنوان مثال در ناوگان اتوبوســی با شرط 
داشتن تهویه مناســب تا ۸۰ درصد ظرفیت 
اتوبوس قابل افزایــش بوده و در صورتی که 
واکسیناسیون به ۸۰ درصد برسد این ظرفیت 
به ۱۰۰ درصد هم خواهد رسید. مدیرکل حمل 
و نقل مسافر سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای خاطرنشان کرد: سقف اتوبوس های 
بین شــهری دو دریچه دارد و در صورتی که 
راننــده بتواند این دو دریچه را در حالتی قرار 
دهد که تهویه مناســب هوا انجام شــود، می 
تواند ظرفیت پذیرش مســافر را تا ۸۰درصد 
افزایش دهد اما سایر شرایط و پروتکل های 
بهداشــتی همچنان پا برجاست و بر رعایت 
دقیق و درســت آن نظارت خواهیم کرد. باقر 
جوان همچنین درباره شرایط پذیرش مسافر 

اعلام کرد: بر اساس پروتکل جدید ابلاغ شده 
تنها مسافرانی می توانند از حمل ونقل عمومی 
برای مسافرت استفاده کنند که کارت واکسن یا 
نتیجه منفی آزمایش PCR با مدت ۷۲ ساعت 
را ارائه دهند. ایــن در حالی بود که پیش از 
این برای پذیرش مسافر در ناوگان حمل ونقل 
تنها از پایگاه داده وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی استعلام گرفته می شد. وی 
اظهار کرد: این پروتــکل ها در دیگر ناوگان 
حمل ونقل عمومی برون شهری مانند ناوگان 
مینی بوس و سواری های کرایه پلاک عمومی 
نیز به دقت اجرا خواهد شــد و از همه مردم 
می خواهیم اگر بــه تخلفی در حوزه رعایت 
پروتکل های بهداشــتی برخورد کردند ما را 
از طریق پایــگاه اینترنتی، تلفن گویای ۱۴۱ 
یا سامانه پیامکی ۱۰۰۰۱۴۱ مطلع کنند تا به 

سرعت با متخلفان برخورد کنیم.

ســرویس اقتصادی // در حالی که رواج مدرک گرایی به جای 
مهارت آموزی و رقابت بر ســر مدرک همچنان در جامعه رو 
به گسترش اســت، کارشناسان معتقدند بنگاه ها دیگر مدرک 
تحصیلی و دانشگاهی را در اولویت قرار نمی دهند و به جای بها 
دادن به مدرک، دنبال جذب نیروهای ماهر و متخصص هستند. 
هم اکنون در کشــورهای توســعه یافته نیمی از فرایند آموزش 
دانشگاه ها در بخش صنعت اتفاق می افتد که این امر باعث می شود 
دانشجویان هنگام تحصیل، زمان مفید خود را به فراگیری حرفه ای 
در عرصه صنعت ســپری کنند و ماحصــل آن تربیت نیروهایی 
کارآزموده و با مهارت است که به راحتی جذب بازار کار می شوند.
از نگاه کارشناسان، دانشــگاه و صنعت مکمل یکدیگر درحوزه 
اشــتغال به شــمار می روند و پیوند میان صنایع و دانشگاهها به 

اشتغالزایی فارغ التحصیلان منجر می شود.
رهبر معظم انقلاب در دهــه اخیر همواره بر ارتباط بین صنعت و 
دانشگاه به ویژه ارتباط علمی، حضور پررنگ دانشگاه ها در زمینه 
مســائل علمی، تحقیق و پژوهش، نوآوری و جنبش نرم  افزاری 
تاکیــد فرموده اند و پیوند علم و صنعت را ســبب بی اثر شــدن 
تحریم ها و از راههای ایجاد اشتغال برای تحصیلکردگان می دانند.
ایشان در فرمایشات خود علم نافع را علمی عنوان فرموده اند که 
مسایل کشور را حل می کند و در  این زمینه دانشگاهها می توانند 
به پیشرفت و رونق صنعت کمک کنند.حجت اله عبدالملکی وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی معتقد است: اگر مسأله مهارت آموزی 
حل شــود، بخش قابل توجهی از اشــتغال ناپایدار و غیر رسمی 
حل شــدنی خواهد بود. وی تعامل با صنعت را یکی از مهم ترین 
اقدامات ســازمان فنی و حرفه ای کشور در دولت سیزدهم عنوان 
کــرده و می گویــد: در دوره های قبل هم این سیاســت وجود 
داشــت اما در این دوره در اولویت قرار گرفته و بر این اســاس 
مهارت آموزی فنی را برای ایجاد اشــتغالزایی توسعه خواهیم داد.

به گفته عبدالملکی، بیش از ۸۵ درصد از افرادی که شغل مناسب 
ندارند، فاقد مهارت هستند.وی می گوید: ایجاد کارگاه های فنی و 
حرفه ای در جوار صنایع بزرگ از مهم ترین برنامه ها اســت تا از 
یک سو نیازمندی های فنی و تخصصی پاسخ داده شود و از سوی 
دیگر کســانی که به آموزش کسب و کار نیاز دارند از این فرصت 

استفاده کنند.  
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در سالهای آینده فضا 
برای ایجاد اشــتغال آسانتر خواهد بود بر لزوم پیوند و ارتباط بین 
مهارت و صنعت تاکید کرده و می افزاید: آشنایی با مهارتهای نوین 

و بهره مندی از آموزشهای مهارتی در آینده شغلی مفید و اثرگذار 
است.غلامحسین حسینی نیا معاون وزیر کار، از سازمان آموزش 
فنــی و حرفه ای به عنوان رکن اصلی نظام آموزشــهای مهارتی 
نــام برده و می گوید: مقوله صلاحیــت حرفه ای جایگاه حیاتی 
و منحصر به فردی در کشــور دارد.وی با اشاره به تأکیدات مقام 
معظم رهبری بر نیاز کشــور به پنجه های کارآمد به موازات علم، 
می گوید: رســالت نظام آموزش رسمی در سراسر کشور بر عهده 
همه دانشگاهها است در حالی که سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
به عنوان متولی اصلی آموزش های غیر رسمی مهارتی در کشور، 
بخش اعظم مســئولیت مهارت آموزی را به تنهایی برعهده دارد.
رئیس ســازمان آموزش فنی و حرفه ای بر ضرورت آموزش و 
تربیت نیروی متخصص و متناســب با نیازهای بازار، ارتقای توان 
کارآفرینی، کمک به تولید ثروت و کاهش فقر در جامعه از طریق 
توانمندســازی نیروی کار و افزایش سهم سرمایه انسانی از طریق 

آموزش، مهارت، خلاقیت و تجربه تاکید دارد.
مطابــق آمارها بیش از ۴۵ درصد متقاضیان آموزشــهای مهارتی 
و مراجعــه کنندگان بــه مراکز آموزش فنــی و حرفه ای را فارغ 
التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند که از میان آنها ۶۰ درصد 
جذب بازار کار می شــوند.رحمت اله پورموسی کارشناس حوزه 
کار،  بــا بیان اینکه بنگاهها دیگر روی مدرک حســاب باز نمی 
کنند و آن را در اولویت قرار نمی دهند، می گوید: افرادی که ماهر 
هستند اشتغال پذیری بیشتری نسبت به افراد فاقد مهارت دارند و به 
دلیل بهره مندی از آموزشهای مهارتی سریع تر جذب بازار کار می 
شوند. او می گوید: آموزشهای مهارتی باید بر مبنای تقاضای بازار 
کار باشد و این مسأله مستلزم تعامل میان صنعت، مراکز دانشگاهی 

و مراکز آموزش فنی و حرفه ای است.
پورموســی از طرح کارورزی به عنوان یکــی از طرح هایی نام 
می برد که ضمن تحرک بازار کار، بنگاهها را از وجود نیروهای کار 
ماهر بی نیاز می کند.به گفته این کارشناس حوزه کار، دانشجویانی 
که دوره هــای مهارتی و کارورزی را حین تحصیل می گذرانند با 

محیط کار بیشتر آشنا شده و زودتر وارد بازار اشتغال می شوند.
در بحث پیوند صنعت و دانشــگاه این نکته حائز اهمیت است که 
افراد و دانشجویانی تربیت شوند که بنگاههای صنعتی بتوانند از آنها 
اســتفاده کنند؛ دانشجویانی که در کنار مطالب تئوری، آموزشهای 
کاربردی و مهارتی را فرا گرفته و به نیروهایی کارآمد و ماهر تبدیل 
شــده باشند، نه تنها انگیزه ورود به صنعت را دارند بلکه در زمان 

کوتاهی جذب بازار کار می شوند.

بنگاه ها دیگر روی مدرک حساب باز نمی کنند

کاهش شکاف طبقاتی
 و تحقق عدالت از طریق 

»مالیات بر عایدی سرمایه« 

دبیر انجمن واردکنندگان برنج:

برنج های دپو شده در گمرکات از اول آذر وارد کشور می شود
سرویس اقتصادی // دبیر انجمن واردکنندگان برنج گفت: 
۸۵ هزار تن برنج دپو شده در گمرک، اول آذر و همزمان با 

لغو ممنوعیت فصلی واردات، ترخیص و وارد بازار می شود.
مسیح کشاورز افزود: ۸۵ هزار تن برنج دپو شده در گمرک، 
اول آذر و همزمان با لغو ممنوعیت فصلی واردات، ترخیص 

و وارد بازار می شود.
این فعال بخش خصوصی ادامه داد: فرآیند ثبت ســفارش 
واردات برنج آغاز شــده که با این اقــدام حدود ۱۵ روز 
زودتر از زمان لغو ممنوعیت فصلی، هم واردکنندگان و هم 

نهادهایی مانند گمرک، وزارت جهاد کشــاورزی و وزارت 
صمت، فرصت دارند تا با انجام مقدمات، مســیر ورود برنج 
را بعد از لغو ممنوعیت فصلی تسهیل کنند.وی گفت: بعضی 
از واردکنندگان به صورت اعتباری خرید می کنند یعنی وقتی 
بتوانند در این دو هفته باقی مانده ثبت سفارش را انجام دهند 
از آنجــا که کار خرید برنج را از قبل انجام داده اند همزمان 
با لغو ممنوعیت فصلی واردات، کار حمل برنج به کشور را 
انجام می دهند و ما تا نیمه آذر نیز ورود محموله های جدید 

را شاهد خواهیم بود.

کشاورز افزود: پس از لغو ممنوعیت فصلی، ۱۵۰ هزار تن 
برنج تا پایان سال وارد کشور می شود، اما با توجه به اینکه 
افزایش زیادی را در قیمت برنج داخلی داشته ایم اگر قیمت 
این محصول تعدیل نشــود میزان واردات نیز بیش از ۱۵۰ 
هــزار تن خواهد بود. وی گفت: با واردات برنج خارجی از 
اول آذر، شاهد تعدیل قیمت انواع برنج های خارجی خواهیم 
بود و تا خرداد کل حباب ایجاد شده در قیمت برنج خارجی 
از بین خواهد رفت و قیمت این کالا به روال قبل برمی گردد، 

زیرا قیمت جهانی برنج نیز آن چنان افزایشی نداشته است.

سرویس اقتصادی // شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی طی اطلاعیه ای به 
مردم هشدار داد: مراقب پیامک های جعلی 

»سهمیه سوخت جبرانی« باشند.
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران، همزمان با اعلام وزیر نفت مبنی 
بر تخصیص سهمیه ویژه سوخت جبرانی 
به مالکان خودروها و موتورســیکلت ها، 
افرادی با ارســال پیامک و اخبار جعلی، 
مردم را به ســایت ها و لینک های جعلی 
برای ثبت نام »ســهمیه سوخت جبرانی« 

هدایــت می کنند و از این طریق اطلاعات 
محرمانه بانکی و شــخصی افــراد را به 

سرقت می برند.
در این روش، کلاهبــرداران لینکی را به 
ارسال  برای شــهروندان  پیامک  صورت 
می کنند و از کاربر درخواست کرده برای 
دریافت ســهمیه سوخت جبرانی به لینک 
موجود در پیامک مراجعه کنند و پس از 
آن افراد به ســایت های فیشینگ هدایت 

شده و مورد کلاهبرداری قرار می گیرند.

مردم مراقب پیامک های جعلی »سهمیه سوخت جبرانی« باشند

 سرویس اقتصادی // بررسی قیمت 
ها حاکی از آن است که ارزش اولیه 
سهام عدالت تحت تاثیر روند نزولی 
بازار ســرمایه باز هم کاهشی شده 
و درحالی که ارزش واقعی ســهام 
عدالــت با ارزش اولیــه 492 هزار 
تومانی حدود یک ماه قبل بیش از ۱3 
میلیون تومان بود، اکنون به حدود ۱۱ 

میلیون تومان کاهش یافته است. 
پس از آزادسازی سهام عدالت مشمولان 
این ســهام که روش مســتقیم را برای 
مدیریت سهام خود انتخاب کرده بودند 
www. می توانند با مراجعه به ســامانه

samanese.ir ارزش واقعی ســهام و 

جزییات دارایی خود را مشــاهده کنند.
البته این ارزش یکســان نیست و تحت 
تاثیر نوسانات بازار افزایشی یا کاهشی 
می شود. برای مثال ارزش واقعی سهام 
عدالت با ارزش اولیه یک میلیون تومانی 
در ۲۰ اسفند سال گذشته ۱۸ میلیون و 
۷۸۰ هزار تومان قیمت داشت، در حالی 
که قیمت این ســهام در ۱۶ تیرماه سال 
جاری تا ۱۴ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان 
کاهش یافته بود.سهامی که در روزهای 
نخستین آزاد سازی سهام عدالت یعنی 
اردیبهشــت ماه و خردادماه سال ۱۳۹۹ 
بیش از ۲۰ میلیون تومان قیمت داشت.

در این راستا، در یازدهم مهرماه ارزش 
واقعی سهام عدالت با ارزش اولیه ۴۹۲ 
هزار تومانی بیش از ۱۲ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان قیمت داشت و طبق آخرین 
قیمت ها، این سهام اکنون کمی بیشتر از 
۱۱ میلیــون و ۷۵۰ هزار تومان قیمت 
دارد که هفت میلیــون تومان آن قابل 
فروش اســت.همچنین در ۲۵ مهر سال 
جاری، ارزش ســبد ۵۳۲ هزار تومانی 
ســهام عدالت به ۱۳ میلیــون و ۳۷۰ 
هزار تومان رســید و در پنجم آبان ماه 
نیز ارزش این سبد تا ۱۳ میلیون و ۱۰۸ 

هزار تومان کاهش یافت.

ارزش واقعی سهام عدالت چقدر است؟

طرح :بیتا هوشنگی
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گروه گزارش//حتما برای شــما هم پیش آمده؛ شب در 
حال رانندگی هستید و خسته به سمت خانه می روید و در 
خیابان یک موتوری با نور بالا خلاف شما حرکت می کند و 
نور چراغش مستقیم چشمان شما را نشانه گرفته! جایی 
را نمی بینیــد و احتمال بروز اتفاق آن  هم از نوع خطرناک 
وجود دارد اما موتور سوار بی خیال خلافی که انجام می دهد 
و بی تفاوت به چشــمان شما که برای لحظاتی کور شده و 
اتفاقاتی که شاید مسبب آن باشد به راهش ادامه می دهد 
و اگر بتواند دستی پرشتاب و از روی غیظ هم به آینه بغل 
ماشــین شــما یا آن دیگری می زند که آن را هم از جای 

دربیاورد و حسابی دلش خنک شود.
همین حرکت به ظاهر کم اهمیت که زیاد هم شــده، بخشــی از 
»فرهنگ عمومی« جامعه را شــکل می دهد و نشان از آن دارد 
که این فرهنگ به شدت شکننده شــده. البته در کنار این رفتار 
که نوعی ناهنجاری اجتماعی اســت، می توان به پرتاب زباله از 
داخل خودرو به بیرون، انداختن ته سیگار و آب دهان در پیاده رو 
و خیابان، استفاده خودروهای شخصی از خط مخصوص عبور 
اتوبوس همگانی یا استفاده موتورسواران از خط ویژه دوچرخه 
هم اشاره کرد که وضعیت اسفباری در جامعه ما دارند.۱۴آبان به  
نام فرهنگ عمومی نام گذاری شــده و برای شناخت این روز و 
موضوعیت فرهنگ عمومی و این که بدانیم الان چند چندیم با 

غفور شیخی، جامعه شناس هم صحبت شدم.
  فرهنگ عمومی مانند سیستم عامل

شیخی درباره اهمیت فرهنگ عمومی و این که شاخص مهمی 
در توسعه کشور است، می گوید: فرهنگ عمومی موتور محرکه 
جامعه اســت. اگر کشــور را یک رایانه بزرگ در نظر بگیریم، 
فرهنگ عمومی مانند سیســتم عامل و ویندوز آن عمل می کند 
که هر قدر زیر ســاخت این رایانه قوی تر باشد، سیستم عامل 
آن هم کارآمدتر و به روزتر خواهد بود. برای نشان دادن توسعه 
یک کشــور نوک پیکان دقیقا به سمت فرهنگ عمومی نشانه 
می رود. هر قدر فرهنگ عمومی با کیفیت تر، گسترده تر و عمیق تر 
باشد، توسعه در آن کشور پایدارتر است و هر قدر این پایداری 
بیشتر باشد، موفقیت کشور در زمینه های مختلف باثبات تر است. 
کشورهایی که پیشــرفت چندانی در زمینه های مختلف ندارند، 
دارای فرهنگ عمومی معمولی یا ضعیف هستند. توسعه پایدار 
چند شاخصه دارد که می توان به میزان تحصیلات افراد جامعه، 
میزان رعایت حقوق شهروندی و احترام شهروندان به یکدیگر و 

رعایت تکالیف شهروندی، کاهش جرایم اجتماعی و اختلافات 
خانوادگی و کاهــش پرونده های قضایی اشــاره کرد.هر قدر 
فرهنگ عمومی ضریب مثبت تری داشته باشد، توسعه پایدارتر 
و هر قدر ضریب منفی اش بیشتر باشد، توسعه ناپایدارتر است. 
برای رصد این موضوع می توان با آماری که وزارت علوم، ناجا، 
قوه قضاییه و ... منتشر می کنند، مراجعه کرد و مثبت یا منفی بودن 

آن را درآورد و حال توسعه و فرهنگ عمومی را با آن سنجید.
 بده بستان فرد و جامعه

شیخی درپاسخ به این ســؤال که آیا فرهنگ عمومی از فرد و 
خانواده شــروع شــده و وارد جامعه می شــود یا این موضوع 
برعکس است،می گوید: فرهنگ عمومی ، فرد و خانواده کاملا 
در هم تنیده اند و نمی توان آنها را از یکدیگر جدا و برای هرکدام 
مــرزی تعیین کرد. این دو با هم رابطه کاملا متقابل دارند و بده، 
بستان های آنها کلیت فرهنگ یک جامعه و کشور را می سازد. 
دولــت برای ارتقا و تثبیت فرهنگ عمومی وظایف مهمی دارد. 
این وظیفه کوتاه مدت یا مقطعی نیســت و باید به صورت مداوم 
پالایش و به روز شــده و مراقبت ویژه ای از آن صورت گیرد. 
دولت باید بودجه کلانی را بــه آن اختصاص دهد و آنها را در 
زیرشاخه های معینی هزینه کند. مثلا آموزش های قبل از ازدواج 

و قبل از فرزندآوری وظیفه دولت است.
اگر این آموزش ها به درســتی انجام شود. افراد به حقوق خود و 
دیگری آشنا می شوند و در این شرایط فرد و خانواده او موفق تر 
و باثبات تــر خواهند بود. فرد موفــق حتما در موفقیت جامعه 
تأثیرگذار است و شهروند مؤثری برای شهر و کشورش خواهد 
بود. این زنجیره همچنان ادامه خواهد داشــت و زیرشاخه های 
زیادی را ایجاد می کند. این داد و ستد بین فرد، خانواده و جامعه 
اگر شکل درستی داشته باشد، نشان دهنده رشد فرهنگ عمومی 

به سمت مثبت و توسعه پایدار است.
 برنامه ریزی دولت مهم است

به شیخی می گویم،افراد جامعه ما به خصوص جوانان تحصیلکر ده 
و دانشگاهی هستند،اگر میزان تحصیلات را یکی از شاخصه های 
مثبــت فرهنگ عمومی بدانیم پس چرا برخی از همین افراد در 
شــهرها و در روابط اجتماعی دچــار رفتارهای خودخواهانه 
می شــوند و حقوق دیگر شــهروندان را رعایــت نمی کنند؟ 
می گوید: فرهنگ عمومی مانند عضوی زنده سیال و فعال است. 
نمی توان گفت در آبان۱۴۰۰ ما در نقطه »آ« هســتیم و در آبان 

۱۴۲۰ می خواهیم به نقطه »ب« برســیم.این حرکت کاملا باید 
حساب شده باشــد و همه چیز رصد شده، نقاط ضعف برطرف 
و نقاط قوت تقویت و پایدار شــود. با حرف نمی توان فرهنگ 
عمومی را ارتقا داد. فرهنگ که رها شود، سرمایه اجتماعی نزولی 
شــده و نتیجه می شود همین چیزی که شما به آن اشاره کردید. 
این نابهنجاری ها زمانی رشد می کنند که آفت ها کنترل نمی شوند 
و رشد می کنند. وقتی فرد در جامعه احساس ناکامی کرده و مدام 
در معرض این است که مسؤولان وظایف خود را به درستی انجام 
نداده و به او که شــهروند کشور است دروغ می گویند، دست به 
تخلیه عقده خود می زند. این رفتاری است که در همه جانداران 
به صورت غریزی دیده می شود، آنها زمانی که در کنار هم زندگی 
می کنند اما دچار آســیب شده و مثلا گرسنه و تشنه می مانند یا 
دمای محیط سرد یا گرم می شود برای تخلیه عصبیت و هیجان 
به یکدیگر حمله می کنند. این در نوع بشــر هم دیده می شود. 
این رفتارها را می توان نماد و شــاخصه ای از فرهنگ عمومی 
دانست که ربط مستقیم با سرمایه اجتماعی دارد و زنگ هشداری 
است برای از دست رفتن سرمایه اجتماعی و به تبع آن رشد منفی 
فرهنگ عمومی. شــکنندگی فرهنگی درست در همین زمان ها 
شکل می گیرد و اگر پایش نشده و اگر دولت و حاکمیت برای آن 
برنامه ریزی کوتاه مدت، بلندمدت و اورژانسی انجام ندهد، جامعه 
دچار بحران می شــود. یعنی در این مورد همه چیز به دولت و 

برنامه ریزی او بستگی دارد.
 جوانان نوگرا از خودشان شروع می کنند

وقتی افراد جامعه به خصوص جوان ها از برنامه ریزی دولت ناامید 
می شوند، خودشان دست به کار شده و تلاش می کنند، فرهنگ 
عمومی را ارتقا بخشند اما نه در وسعت زیاد. آنها اول از خودشان 
شروع می کنند بعد به خانواده و سپس به دوستان شان می پردازند.

این اتفاق در جامعه ما در حال رخ دادن اســت. سه، چهار دهه 
قبل این تغییر و عمق بخشــیدن فرهنگ وســیع بود و فرد، کل 
جامعــه را در نظر می گرفت اما الان محدود شــده و خانواده و 
گروه دوستان را در بر می گیرد. این حرکت شاید به ظاهر مؤثر 
نباشد اما من خوشبینم و می گویم حرکت های هرچند کوچک به 
مرور سبب اتفاقات بزرگ می شود.حرکت های فردی، لایه های 
سطحی فرهنگ را دگرگون می کند که باز هم غنیمت است. این 
حرکت ها را جوانان خلاق و نوگرا پایه گذاری می کنند که اتفاقا 
رشــد جامعه را کلید زده و قوانین و ســنت های دست و پاگیر 
و تاریخ مصرف گذشــته در همه زمینه ها را هم تغییر می دهند. 
همین ها هستند که می توانند عمق شکنندگی فرهنگی را کم کرده 

و بخشی از آن را جبران کنند./جام جم 

  
یادداشت

چرا طلاق افزایش یافته است ؟

کاهش چشمگیر نسبت ازدواج به طلاق در ۴۰ سال 
گذشــته از اوضاع وخیمی حکایت دارد که نتیجه آن 
افت چشم گیر جمعیت کشور است؛ بر اساس داده های 
ثبت احوال، نســبت ازدواج به طلاق کشور پیش از 
انقلاب بیــش از ۱۴ بود که در زمان حاضر به حدود 

۳ ازدواج رسیده است!!
رویدادهای ازدواج و طلاق به صورت غیرمستقیم، دو 
مؤلفه تأثیرگذار به روی جمعیت هستند که آگاهی از 
شــاخص های حاصل از ثبت آن در کشور می تواند 
سیاســت گذاری های کیفی و کمی جمعیتی را در هر 
زمان تحت تأثیر قــرار دهد.دو واقعه ازدواج و طلاق 
از وقایع حیاتی محسوب می شوند که به دلیل رابطه ای 
که با باروری دارند به صورت غیرمستقیم منجر به تغییر 
در حجم جمعیت می شوند.با وقوع ازدواج تعدادی از 
جمعیت جامعه وارد مدار باروری می شوند و با حادث 
شدن طلاق تعدادی از جمعیت زنان که امکان باروری 
برای آنها وجود داشته اســت از مدار باروری خارج 
می شــوند؛ به دلیل رابطه مســتقیم ازدواج با باروری 
و رابطه معکوســی که واقعه  طــلاق با میزان باروری 
دارد، ایــن دو همواره به عنــوان جزئی از تحلیل های 

جمعیت شناسی مورد توجه بوده اند.
با این توضیحات، کاهش چشمگیر ازدواج نسبت به 
طلاق در ۴۰ سال گذشته از اوضاع وخیمی حکایت 
دارد که نتیجه آن افت چشم گیر جمعیت کشور است. 
علاوه بــر آن  این موضوع قابل توجه اســت طبق 
آمارهای محاسبه شده از سازمان ثبت احوال، میزان 
طلاق در دوره شیوع کرونا طی سال ۹۹ نسبت به سال 
۹۸ حدود ۴ درصد افزایش داشــته است. بنابر اعلام 
سازمان ثبت احوال کشور در سال ۹۹ تعداد ۱۸۳ هزار 
و ۱۸۲ طلاق طی پارسال در کشور به ثبت رسید، این 
در حالی است که در سال ۹۸ رقم ۱۷۶ هزار و ۸۱۲ 

طلاق در کشور به ثبت رسیده بود.
روانشناســان معتقدند؛ مشخص بود که به خاطر کرونا 
و همزیستی طولانی در خانه ها، چالش های ارتباطی 
افزایش پیدا می کند، البته این مشکلات قبلًا هم وجود 
داشــته اما تا قبل از کرونا اگــر ۸۰ درصد مردان در 
خارج از خانه بودند تنهــا ۲۰ درصد از آنها در کنار 
خانواده و در خانه حضور داشتند، اما در دوران کرونا 
بعضاً این ساعات جابه جا شد و سبب ایجاد چالش های 

خانوادگی زیادی شد.
 امان الله قرایی مقدم جامعه شناس عدم مسئولیت پذیری 
و وظیفــه داری در جوانان امــروز را از دیگر دلایل 
کاهــش ازدواج و افزایش طلاق برشــمرد و گفت: 
جوانــان تنوع طلب شــده اند و با توجــه به وجود 

شــبکه های اجتماعی ارتباط انسان ها با یکدیگر نیز 
بسیار متنوع و متفاوت شده، بنابراین در چنین شرایطی 
همزمان با کاهش ازدواج، نرخ طلاق نیز بالا می رود، 
تمامی دلایلی که برای کاهش ازدواج شــمرده شد، 
در مــورد افزایش طلاق نیز وجــود دارد بدین معنی 
که بدتر شــدن اوضاع اقتصادی به کاهش سطح رفاه 
خانواده های متوسط منجر شــده، به طوریکه در این 
خانواده ها طلاق بیشتر شــده، این در حالی است که 
در خانواده های متمول به دلیل سطح اقتصادی بالا و 
رفاهی وجود دارد طلاق به نسبت طبقه متوسط کمتر 
اســت. وی با اشــاره به اینکه چهار عامل اصلی در 
کاهش نرخ ازدواج دخیل هستند، افزود: از گذشته به 
صورت سنتی، تحصیل جوانان در دانشگاه و همچنین 
سربازی رفتن پســران، حداقل ۶ سال ازدواج را در 
حالت طبیعی به عقب می انداخت، از سوی دیگر زمانی 
که یک جوان از دانشگاه و یا سربازی فارغ می شود، 
می خواهد شغلی پیدا کند تا بر اساس درآمد اش نسبت 
به ازدواج اقدام کند، این ها همه شــرایطی است که در 
حالت عــادی و ثبات اقتصادی می تــوان برای عدم 
ازدواج متصور بود، حال در شرایط حاضر باید دلایل 
دیگری را برای عدم ازدواج به موارد فوق اضافه کرد.

 بحــث دیگری که می توان از جملــه دلایل افزایش 
طلاق در دوران کرونا به آن اشــاره کرد، تعطیل بودن 
دادگاه ها یا نیمه تعطیل بودن آنها اســت، بخشــی از 
پرونده های طلاق به این دلیل معلق مانده بود؛ همچنین 
به دلیل هراس از ابتلا به کرونــا خیلی از افراد برای 
طلاق مراجعه نمی کردند و در نهایت شــاهد تجمیع 
پرونده های طلاق در ســال ۹۹ شــدیم. دلیل سوم و 
شاید هم مهم ترین دلیل، وضعیت اقتصادی و مشکلاتی 
اســت که در دوران کرونا در حوزه معیشت ایجاد شد 
و با عامل قبلی یعنــی حضور طولانی مدت افراد در 
کنــار یکدیگر، تنش در خانه ها هم افزایش پیدا کرده 
و خانواده ها را با مشــکلات جدی مواجه کردند. به 
گفته این جامعه شناس، دلایل یاد شده قطعی نیستند و 
برای دستیابی به نتایج درست باید مطالعات عمیق تری 
در این حوزه انجام شــود؛ به اعتقــاد من دادگاه های 
خانواده و قضات هم بایــد در این حوزه ورود کرده 
و با ارائه عمده دلایل طلاق در سال گذشته در ایجاد 
راهکارهــای جدید برای جلوگیــری از این معضل 
یاری رسان باشند. تجربه افزایش طلاق در دوران کرونا 
نشان داد که راهکار عدم جلب مردان و بحث مهریه در 
نهایت با رقم طلاق مرتبط نیستند. در حالت کلی فردی 
که می خواهد طلاق بگیرد، فارغ از داســتان مهریه در 
نهایت طلاق خواهد گرفت، حتی افرادی که به دنبال 
مال اندوزی از طریق مهریه هســتند، رقم معناداری را 
در بر نمی گیرند، پس در نهایت باید راهکارهای بهتری 

برای کاهش نرخ طلاق اندیشیده شود.

گــروه خبر // رئیس و اعضاي کمیســیون عمران 
مجلس شوراي اسلامي، نمایندگان مردم استان در 
مجلس و معاون عمراني استاندار هرمزگان، از طرح 
بزرگ آبرساني به بستک و جناح از آب شیرین کن 

چارک بازدید کردند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرعامل آبفاي هرمزگان در 
این بازدید اظهار داشت: با اجراي این طرح، جمعیتي بالغ 
بر ۷۶ هزار نفر در قالب ۳۹ روســتا و دو شهر بستک و 
جناح در مجموع با نیاز آبي ۲۳۲ لیتر بر ثانیه از آب شرب 
مورد نیاز بهره مند خواهند شد. امین قصمي در خصوص 
جزییــات این طرح گفــت: این طــرح در قالب چهار 
فازشــامل؛ احداث سامانه نمک زدایي با ظرفیت ۸۰۰۰ 
متر مکعب توسط سرمایه گذاري بخش خصوصي، کلکتور 
اصلي انتقال، اجراي مســیرهاي فرعي و فاز اضطراري 
طرح اســت. به گفته وي؛ در حال حاضر سامانه نمک 
زدایي در مرحله تائید قیمت و ابلاغ عقد قرارداد  اســت 
و از ۶۶ کیلومتر خط انتقال در فاز دوم این طرح، حدود 
۱۷ کیلومتر آن کار شده است. همچنین عملیات احداث 
مخزن بتني خط الراس به حجم ۲۵۰۰متر مکعب نیز با ۲۰ 
درصد پیشرفت فیزیکي در حال اجراست. وي ادامه داد: 
احداث۱۱ هزار مترمکعب مخزن ذخیره و پمپاژ، احداث 
۴ باب ایســتگاه پمپاژ، نیرورساني به ایستگاههاي پمپاژ 
شماره ۲ و ۳ به طول ۲۴ کیلومتر از دیگر پروژه هاي در 
حال اجراي کلکتور اصلي انتقال است و مجموع پیشرفت 

فیزیکي این فاز ۲۶ درصد است.  
*پیشرفت 39 درصدي فاز اضطراري طرح

قصمي همچنین به پــروژه هاي فــاز اضطراري طرح 
آبرساني به بستک و جناح از آب شیرین کن چارک اشاره 
کرد و گفت: این فاز شامل اجراي ۳۵ کیلومتر خط انتقال 

از نقطه اتصال خط محرم تا مخزن ورودي شــهر جناح، 
اجراي دو باب ایستگاه پمپاژ شماره ۲ و ۳، برق رساني 
به ایستگاه هاي پمپاژ شماره ۲ و ۳ به طول ۱۴ کیلومتر 
و تکمیل ۲ باب مخزن خط الراس شماره ۱ و ۲ است که 
هم اکنون با ۳۹ درصد پیشرفت فیزیکي در حال اجراست. 
مدیرعامل آبفا استان در رابطه با اعتبارات این طرح نیز 
گفت: اعتبار کل طرح ۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد یال اســت 
که تاکنون ۳۵۰ میلیارد ریال اعتبار هزینه شــده و ۱۹۱ 
میلیارد ریال اعتبار مورد نیاز است. همچنین جهت تکمیل 
فاز اضطراري پروژه نیز نیازمند دو هزار ۲۰۰ میلیارد ریال 

هستیم. 
*مشکلات و راهکارهاي اجراي طرح

قصمي با اشاره به برخي مشکلات فني، اعتباري و حقوقي 
اجراي فاز اضطراري این طرح تصریح کرد: در صورت 
عدم رفع این مشکلات عملاٌ امکان تکمیل فاز اضطراري 

تا پایان سال جاري وجود ندارد. 
وي همچنین عدم تخصیص ردیف اعتبار ملي- استاني، 
عدم تکمیل جاده دسترسي منطقه جناح-خور-چارک 
و عدم توافق با شــرکت نفت و گاز پارس جهت اجراي 
خطــوط لوله در حریم و عبور عرضــي خط گاز ۲۵۶ 
اینچ کیش را از جمله چالش هاي پیش روي اجراي فاز 
اضطراري بیان کرد. قصمي در پایان اظهار داشــت: براي 
رفع این چالش ها نیازمند راهکارهایي نظیر؛ تسریع در 
انجام مذاکرات قراردادي و انعقاد قرارداد با سرمایه گذار 
آب شیرین کن، پیگیري و صدور مجوز کمسیون ماده ۲۳ 

طرح و پیش بیني منابع مالي مورد نیاز هستیم. 
شــایان ذکر اســت؛ در ادامه، اعضاي کمیسیون عمران 
مجلس شوراي اسلامي از تاسیسات آب و فاضلاب شهر 

بندرعباس نیز بازدید خواهند داشت. 

در بازدید رئیس و اعضاي کمیسیون عمران مجلس از طرح 
آبرساني از چارك به بستك و جناح مطرح شد

گروه گزارش // نانواداران بندرعباسی در سایه تورم و تامین آب 2 شهر و  39 روستاي غرب هرمزگان
نبود حمایت از سوی مسئولان رو به تعطیلی هستند. 

آب و هــوای بندرعباس و رطوبت بالای این شهرســتان 
نســبت به سایر شهرســتان ها باعث فرســودگی زودتر 
دستگاه های نانوایی و بی کیفیتی نان می شود. این مشکلات 
در حالی است که نگه داشتن ثابت قیمت نان  فشار زیادی 
بر هزینه های فعالان این بخش در بندرعباس آورده است. 
اکنون در همه شهرستان های هرمزگان  به جز  بندرعباس 
نرخ های جدید نان اعلام شــده اســت. امــا  نانواداران 
بندرعباسی یا رو به تعطیلی نانوایی ها رفته اند و یا کارشان 

را رها کرده اند.
 فرسودگی دستگاه های پخت نان در هرمزگان

عمر مفید دستگاه های نانوایی در هرمزگان به علت شرجی 
بالا ۵ تا ۱۰ ســال است. این در حالیست که پنجاه درصد  
دســتگاه های نانوایان بندرعباسی عمر بالای بیست سال 
دارند. در زمانی که دستگاه های یک نانوا فرسوده می شود 
در مرحله اول یک نانوا باید به فکر تعویض کردن دستگاه 
باشد که متاسفانه در طی سال های اخیر قیمت دستگا های 
پخت نان افزایش چشــمگیری داشته که دست نانوا را از 
خرید این دستگاه محروم کرده است. برای نمونه قیمت یک 
دستگاه پخت نان از ۳۰ میلیون تومان به ۲۰۰ میلیون تومان 
افزایش یافته است. در این شرایط نانوا مجبور است که با 
همین دستگاه های فرسوده به کار خود ادامه بدهد که  نتیجه 

آن بی کیفیتی نان  است .
 سهمیه آرد انحصاری در بندرعباس

نانوایان بندرعباسی نه تنها از نبود دستگاه های جدید رنج 
می برند بلکه انحصاری بودن سهمیه آرد نیز دردشان را دو 
چندان و هزینه هایشان را چند برابر کرده است. سهمیه آرد 
اســتان هرمزگان انحصاری می باشد که از این رو نانوایان، 
آردشــان را تنها از کار خانه های که در ســطح این استان 
فعال هستند  می توانند خریداری کنند در حالی که در سایر 
شهرستان های کشــور خرید آرد  آزاد است  و نانواداران 

می توانند از هر جایی سفارش خرید آرد با کیفیت دهند.
علی محمــدی از نانوایان فانتزی پــز بندرعباس درباره  
انحصاری بودن آرد  در این شهرستان می گوید: ما مجبور 
به خرید آرد از کارخانه های اســتان هستیم در حالیکه در  
سال های گذشته سهمیه استان باز بوده و نانوایان می تواستند 

از سایر شهرستان ها  نیز آرد مرغوبتری خریداری کنند.
از سوی دیگر سهمیه آرد نانوایی ها  نیز در سال گذشته کم 
شده است و بسیاری از نانوایان مخصوصا در روستا و شهر 

را دچار مشکل کرده است.
یکی از نانوایان که در بخش شمیل فعالیت دارد می گوید: 
در هر ماه با کمبود آرد روبه رو هست و با توجه به مراجعه 
مکرر به فرمانداری هنوز ســهمیه شــان باز نشده است و 
همچنان با کمبود آرد مواجه هســتند. کمبود سهمیه باعث 
شــده تا نانوایان چند روز آخر هر ماه مجبور به تعطیلی 
نانوایی و یا تهیه آرد از بازار آزاد باشند که برای یک نانوا 
با این درآمد کم و تورم  مشــکل زاست. از آنجایی که در 
بخش های روســتایی جمعیت شــناوری ساکن هستند و 
مخصوصا در فصل کشــاورزی از این رو نانوایانی که در 
روستا ها فعالیت می کنند در ماه با کمبود آرد مواجه  هستند.
  گرانی مواد اولیه و دستگاه های صنف نانوایان

شهرســتان بندرعباس با توجه به اینکه شهری مهاجرپذیر 

است در این شهرستان نانوایان همیشه با مشکل کارگر ماهر 
مواجه هستند از آنجایی که بیشــتر کارگر ها از شهر های 
همجوار بندر عباس هستند. در فواصل مختلف مخصوصا 
فصل کشــاورزی و گرما نانوایان بــا کمبود کارگر روبرو 
هستند. نبود کارگر ماهر یا بالا بودن دستمزد کارگران طی 
چند ماه اخیر بیشتر نانوایان را با مشکل روبه رو کرده است. 
یکی به خاطر هزینه های بالای نانوایی و درآمد کم نانوا، نانوا 
قادر نیســت از کارگر ماهر استفاده کنند و در این صورت 
از کارگر های  غیر حرفه ای استفاده می کنند. از این رو بالا 
بودن دســتمزد شــاطر و درآمد کم، نانوا قادر به استخدام 
شاطر ماهر نبوده و از کارگران کم ماهر استفاده می شود که 
خود در کیفیت و کمیت نان بسیار تاثیرگذار است. به خاطر 
هزینه های بالای نانوایی و درآمد کم نانوا، نانوا قادر نیست 
از کارگر ماهر استفاده کنند و در این صورت از کارگرهای 
غیر حرفه ای  با حقوق پایین تر اســتفاده می کنند. بعضا در 
نانوایی حقوق شــاطر از همه بالاتر است ولی با این حال 
در بندرعباس با  کمبود شاطر روبه رو هستند. نبودن نیروی 
مورد نظر  باعث شــده تا نانوایان بندرعباس به این فکر 
بیفتند تا  شاطر های برقی را جایگزین نیروی انسانی کنند 
که این خود نیز با توجه به گرانی دســتگا های مورد نظر و 
نبود سرمایه اولیه نانوایان را با مشکل مواجه کرده است. در 
واقع همه این زیان های وارد شده به نانوایان که با آن روبه 

رو هستند تعلل در نرخ دهی به موقع نان است.
 گرانی مواد اولیه و دستگاه های صنف نانوایان

احترامــی رئیس اتحادیه نانوایــان بندرعباس می گوید: 
خمیرمایه و پلاســیک و ســایر اقلام مورد نیاز نانوایان، 
افزایش ۱۰۰ برابری در یکســال گذشته داشته است در 

حالی که نرخ نان هنوز به قیمت خود باقی مانده است.
یکی دیگر از چالش های نانوایان بندرعباس جریمه بابت 
تمام شــدن اعتبار کارت بهداشت است که از نظر حقوقی 
غیر قانونی و یک چیزمن درآوردی اســت که  از ســوی 
شرکت هایی که در وزارت بهداشت فعالیت دارند برای جیب 
نانوایان نقشــه می کشند.گران بودن دستگاه ها باعث شده 
تا نوسازی به تاخیر بیفتند. برای نمونه بیش از ۵۰ درصد 

نانوایی های بندرعباس فرسوده هستند.
به گفته علی محمدی یکی از نانوایان که در نمایشگاه آرد 
و نان  تهران در چند روز پیش شــرکت کرده بود از قیمت 

سرسام آور قیمت دستگاه های نانوایی گله کرده بود. باتوجه 
به پایین بودن قیمت نــان در حال حاضر نانوایان قادر به 
خریداری دستگاه های جدید و یا تعویض آن ها نیستند و در 
صورت افزایش قیمت نان و روند بهبود نانوا از شرایط فعلی 
شاید بتواند به صورت اقساطی دستگاه های مورد نظر خود 
را تعویض کنند. خمیر مایه از دیگر مواد ضروری در صنف 
نانوایان است. اکنون خمیر مایه به علت گرانی حذف شده 
و نانوا نمی تواند ازخمیر مایه استفاده کنند. افزایش ضایعات 
نان به دلیل عدم مصرف مخمر است که این روز ها در بازار 
افزایش  ۱۰۰ درصدی داشــته که دست نانوا از خرید آن 

کوتاه شده است.
 قیمت پلاستیک هم جای خود دارد. اکنون هزینه یک کیسه 
پلاستیک  ۲۵ کیلویی  ســه برابر شده  و  به یک میلیون 
تومان رســیده است و یک نانوا در ماه حدود سه کیسه در 
ماه هزینه پلاســتیک دارد؛ و این خود یک هزینه گزافی 
بر روی دوش نانوا می باشــد که امیدوریم مسئولان ذیربط 
جایگزینی برای پلاستیک در نظر بگیرند و یا از شرکت های 
تولیدی پلاستیک  سهمیه ای با نرخ کمتری برای نانوایان 

در نظر گرفته شود.
 چــرا هزینه های جاری و پرســنلی نــان گران 

می شود، ولی نرخ نان ثابت است؟
۱- هزینــه آب  ۲- هزینه برق  ۳- هزینه گاز  ۴- هزینه 
دستمزد پرسنل ۵- هزینه عیدی و سنوات پرسنل ۶- هزینه 
بیمه و دارایی پرســنل ۷- هزینه اجاره نانوایی ۸- هزینه 
افزودنی های نانوایی )مخمر و نمک( ۹- هزینه ملزومات 
مصرفی )صابون - مایع دستشویی - روپوش( ۱۰- هزینه 
تجهیزات مصرفــی )تنور - قدح - خمیرگیر – ملزومات 
مصرفــی ســطل وکاردک و...( ۱۱- هزینــه تعمیرات و 
نگهداری وسایل کار  ۱۲- هزینه صبحانه - چایی - قند  
کارکنان. این ها ۷۰ درصد نرخ یک قرص نان را تشــکیل 
می دهند، ولی دیده نمی شــوند، اما نــرخ آرد که تنها ۳۰ 
درصد قیمت یک نان را تشکیل می دهد همه جا بزرگنمایی 
می شــود.  توجه کنیم که اگر نرخ آرد )۳۰%( ثابت است 
نــرخ ۱۲ فاکتور )۷۰%( از هزینه های جاری و پرســنل 
یک نانوایی متغیر اســت و نباید بــه بهانه دفاع از حقوق 
مصرف کننده حق تولید کننده را له کنیم که از کار و تولید و 

کارآفرینی خود پشیمان شود.

 نظرات کارشناسان صنف نانوایان در خصوص 
قیمت نان

طبق نظرات محمد رضا خواجه پژوهشــگر صنعت نان و 
مدرس نانوایان در سازمان فنی حرفه ای کشور  برای حذف 

ضایعات نان چند پیش نیاز ضروری است که عبارتند از:
۱- توزیع آرد بالانس۲- استخدام کارگر ماهر ۳– استفاده 
از مخمر ۴–به روزرســانی دانش علمــی و مهارت فنی 
نانوایان با آموزش ۵- داشــتن میز توری برای سرد کردن 
و دســته کردن نان – ۶- تعیین نرخ نان براســاس قیمت 
تمام شده سالیانه ۷- افزایش زمان پخت ۸- افزایش زمان 
خواب خمیر ۹- پرهیز از نازک سازی زیاد نان ۱۰- خرید 
و نگهداری درست نان توسط مردم ۱۱- تعلل در نرخ دهی 
به موقع باعث زیان ده شــدن نانوایی - ناتوانی در خرید 

قدح، مخمر و استخدام کارگر ماهر می شود.
مدیرعامل انجمن تغذیه سالم غلات کامل  هم می گوید:شاید 
مردم یا استاندار بگویند مگر آرد گران شده که نان را گران 
کنیم؟ اولا نان گران نمی شــود نرخش متناسب با افزایش 
هزینه های جاری وپرسنلی است دوما آرد تنها ۳۰درصد 
نرخ نان را تشکیل می دهد که ثابت است ۷۰درصد نرخ نان 
متغیر اســت و طبق مصوبه مجلس صبح فروردین هرسال 
حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد افزایش می یابد مثل آب، برق،گاز 
، بیمه ، دستمزد کارگر، افزودنی های نانوایی و اجاره. طبق 
گفته رئیس بانک مرکزی تورم درپایان سال ۹۱، ۴۰ درصد 
بوده است. یعنی اینکه هزینه تولید یک نان برای سال ۹۲، 
۴۰ درصد افزایش خواهد داشت پس چرا نرخ نانش ثابت 

مانده است.
اکنون در بیشتر شهر های کشــور نانوایان چندین بار نرخ 
جدید گرفته اند، ولی در اســتان هرهزگان و شهرســتان 
بندرعباس مسئولان مربوطه از دادن نرخ نان به این نانوایان 
سرباز زده اند و این روز ها شاهد فروش نانوایی ها و کوچ 
نانوایان برای شغل های بدون دردسر و پر سود است. آقای 
سهرابی که یکی از نانوایان بندرعباس  است که به شدت از 
دست مسئولان استان خسته شده و نانوایی خود را واگذار 
کرده، می گوید که نانوایی که نان سفره مردم را تهیه می کنند 
باید مورد حمایت مســئولین بهداشت و یا سایر مسئولین 
ذیربط باشد ولی این مورد برعکس اتفاق می افتد و نهاد های 
مربوطه ســعی در سنگ اندازی جلوی نانوایان دارند  و به 
حل کردن مشکلات آن ها کمتر توجه می شود. نانوایی یک 
شغل  پرزحمت  در گرمای شرجی بندرعباس، ولی با سود 
کم ودردسر های زیاد ی است. به همین دلیل شاید در طی 
چند سال آینده در بندرعباس شاهد نانوایان انگشت شماری 
باشیم که توانسته اند در این گرما و بد عهدی مسئولین استان 

طاقت بیاوند و به کار خود ادامه دهند.
رئیس پژوهشکده غله کشــور اعلام کرده  است مردم هر 
چه نان نخورند سالم ترند...! چرا؟ چون بواسطه تصمیمات 
اشتباه ما کیفیت نان و امنیت غذایی جامعه آسیب دیده است 

و نباید همه کاسه کوزه ها سر نانوا شکسته شود.
  به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان  ؛وقتی مشتری نانش 
را داغ دسته کند باعث له شدگی وسفت شدگی نان و نهایتا 
دورریز آن می گردد که آمار ضایعات را بالا می برد. وقتی 
نــرخ نان را به موقع ندهیم باعث زیان ده شــدن نانوایی،  
اخراج کارگران ، بروز بیکاری، بدهکاری و شیوع بزهکاری 

در جامعه می شویم.
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گروه خبر // رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشــت گفت: اضافه شدن ۷ 
شهر قرمز نشــان می دهد اگر پروتکل ها را 
رعایت نکنیم و واکسن نزنیم وارد پیک ششم 

خواهیم شد. 
محمدمهدی گویا اظهار کرد: مهم ترین راه های 
کنترل کووید ۱۹ افزایش پوشش واکسیناسیون 

و رعایت همه پروتکل های بهداشتی است.
وی گفت: علت قرمز شــدن شهرها مختلف 
است، اما در منطقه غرب کشور علت اصلی 
کاهش شــدید رعایت پروتکل ها است.گویا 

با تاکید بر لزوم اقناع ســازی مردم برای زدن 
واکسن، افزود: در شهرهای قرمز با اقناع سازی 
و دعــوت از مردم برای رعایت پروتکل ها و 
نیز افزایش پوشش واکسیناسیون باید مانع از 
وارد شــدن به پیک ششم شویم.رئیس مرکز 
بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت 
گفت: تاکنــون ۷۵ درصد دانش آموزان دوز 
اول واکسن خود را دریافت کرده اند و حدود 

۳۵ درصد هم هــر ۲ دوز را گرفته اند.گویا 
گفت: سیاست بازگشایی مدارس کاملًا مبتنی 
بر شواهد علمی تهیه شده و بسیار سختگیرانه 
اســت.وی افزود: دانش آموزانی که واکسن 
نزنند هر هفته باید تســت بدهند.رئیس مرکز 
بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت 
در خصوص تزریق دوز ســوم واکسن کرونا 
هم گفت: در اکثر کشــورها تزریق دوز سوم 

شروع شــده و ما در کشور تزریق دوز سوم 
را با گروه های خاص مثــل کادر درمانی و 
بهداشــتی و بیماران خاص شروع کرده ایم و 
بعد از آن تزریق دوز ســوم به مردم عادی را 
لایه لایه از سنین بالا به پایین شروع خواهیم 
کرد.گویا افزود: واکسن سوم می تواند هر نوع 
واکسنی باشد و نیاز نیست همان واکسنی باشد 
که در نوبت های اول و دوم تزریق شده است.

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت:
دانش آموزان واکسن نزده هر هفته تست می دهند

شکنندگی فرهنگی را جدی بگیریم 


